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جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:
دستگیری سارقان مأمورنما با 28 فقره سرقت

  

استاندار قم ضرورت توجه به امر تولید را ضروری دانست و گفت: تمام مدیران و 
دستگاه های اجرایی استان مکلف هستند که کارآفرینی و تولید را پشتیبانی و حمایت 
کنند. بهرام سرمست روز سه شنبه در حاشیه آیین آغاز عملیات اجرایی یک واحد 
تولید فرش ماشینی در منطقه صنعتی نیزار قم در گفت و گو با خبرنگاران اظهار 
داشت: این واحد تولیدی با سرمایه گذاری بالغ بر ۱۰ هزار میلیارد ریال احداث خواهد 
شد. وی با تاکید بر اینکه تمام مدیران و دستگاه های اجرایی و همچنین خدمات رسان 
استان مکلف به پشتیانی از کارآفرینی و تولید می باشند، خاطرنشان کرد: این موضوع 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم با اشاره به سیاست شهرداری قم در سال 
۱4۰۰ و حرکت به سمت هوشمندسازی شهر گفت: یکی از برنامه های مهم شهرداری در 
سال ۱4۰۰توسعه سامانه های ثبت تخلف رانندگی در سطح شهر است. عباس ذاکریان 
با تأکید بر اجرای سیاست های هوشمند سازی بخش های مختلف در شهرداری قم در 
سال ۱4۰۰ اظهار داشت: مهم ترین دستاورد هوشمند سازی در حوزه ترافیک علاوه 
بر ساماندهی ترافیک، کاهش تصادفات است. معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری 
قم نصب دوربین ها را در کاهش تصادفات قابل توجه دانست و تصریح کرد: برای نمونه با 

استاندار قم :

همه مدیران موکلف به حمایت از تولید هستند
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد:

افزایش دوربین های نظارتی تا پایان سال   امام جمعه شهر قنوات قم با تاکید بر اهمیت حفظ محیط 
زیست منطقه،  گفت: برای مقابله با ریزگردها و کمک به حل 

مسائل زیست محیطی،  در حاشیه شهر قنوات پارک جنگلی 
پور  کرمی  رضا  المسلمین  و  الاسلام  حجت  شود.  ایجاد 
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امام جمعه قنوات قم تاکید کرد:

ضرورت ایجاد پارک جنگلی برای 
مقابله با ریزگردها درحاشیه قنوات
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رئیس علوم پزشکی قم تاکیدکرد:

قم آماده افزایش ناگهانی کرونا باشد

کرونا، عیاری 
برای توسعه ایران 

كرونا نشان داد كه ما در امر توسعه نمي توانيم متوازن 
حركت كنيم و خسارت هاي زيادي به پيرامون وارد مي كنيم. 

اگر بخش از مشكل جامعه ترميم مي شود جاي كم تر برخوردار و محروم، آسيب فراوان مي 
بينند. مگر قرارمان اين نبود بر اساس شعار انقلابي محروميت زدايي وعدالت خواهي، در زمان 
بحران ها گروه های فقير و كم درآمد جامعه متحمل سختي هاي زيادي نباشند وآنها را مورد 

حمايت قرار دهيم.
اما بحران كرونا از راه رسيد و بيش تر همان طبقه را هدف قرار داد. اندك درآمدشان را تخته 
كرد و به دليل ناتواني در تهيه تغذيه مناسب ،آسيب پذير ترين اقشار كرونايي جامعه شدند و 

يارانه هاي دولتي شان هم دردي دوا نمي كند.
كرونا مشت ما را در بي عدالتي هم باز كرد.توسعه وقتي شيرين است كه عدالت در آن يك 
اصل باشد. بعد از ۴۲ سال از عمر انقلاب قرار نبود نابرابری وبي اعتمادي همچنان مهم ترين 
مسئله در جامعه ايران باشد. اكنون تعداد زيادی در جامعه نگران هستند كه واكسن كرونا هم 

مانند ديگر منابع كشور ناعادلانه توزيع شود.
بنظر می رسدآن بخش هايي كه توزيع منابع در جامعه انجام مي دهند تا كنون كار خود 

را درست انجام نداده اند و همچنان بيشتر مردم احساس ناعدالتي به خاطر نابرابري دارند.
كرونا مشت ما را باز كرد تا بدانيم در انزوا هيچ كاري را نمي توان به درستي پيش برد.همينطور 
كه توسعه بدون سرمايه گذاري خارجي و ارتباط با ديگر كشورهاي جهان امري بيهوده است. 
كرونا مشت كسانی را باز كردكه يک روز تحريم ها را كاغذ پاره می دانستند و هيچ تدبيری 
وباوری برای جلوگيری از آن نداشتند؛ تا امروز بهانه ای باشد برای ناتوانی در انتقال منابع ارزی 

و خريد واكسن.
اين تفكرهنوز هم در بخش های مهمی از سيستم، دست غالب دارند و فرصت طلباني 
هستند كه از تحريم ها حمايت می كنند.نشانه بحران انزوا همين بس كه با هزار تلاش 
والتماس، تازه از ما قبول كرده اند كه منابع خودمان در عراق مستقيم براي تهيه واكسن كرونا 

به كشور توليد كننده منتقل شود.
ديديد كرونا مشت مان را باز كرد؟ما كه مدعی مديريت جهانی بوديم در مديريت بحران كرونا 
درمانده شديم. بسياری از كشورها مديريت و درمان كرونا را تمام كرده اند وافراد بدون هيچ 
منعي مي توانند در ورزشگاه ها و اماكن عمومي و محيط هاي باز حضور پيدا كنند. اما مديريت 
ما آنگونه شده است كه همان ذره دوز واكسني كه در اختيار داريم هم به درستي تزريق نمي 

شود.
يك روز گفته مي شود ۹۰۰ هزار دوز واكسن كرونا گم شده است و روزي ديگر دل انسان از 
افراد مسن بالاي ۷۰ سال اين مملكت كباب مي شود، وقتي كه براي تزريق واكسن در صف 

هاي بهم فشرده ونامنظم ساعت ها با كمرهاي خميده مي ايستند.
ديديدكرونا مشت مان را باز كرد و وروزها پشت سرهم مي روند وافراد بيشتري مي ميرند وما 
هنوز در زمانبندي واكسيناسيون جامعه آمار درستي ارائه نداده ايم.دقيقا شده است مانند 
برنامه توسعه ۴ ساله؛ ۵ ساله و۲۰ ساله كشور؛ كه هيچ كدام شان طبق زمان خودش پيشرفت 

ندارد وچشم انداز روشني براي آنها در دست نيست.
مگر نگفتيد مردم يكسال مردن عزيزان شان را تحمل كنند و تا بهار سال جاري حتما واكسن 
به قدر كافی در اختيار كشور قرار می گيرد.امروز بهار تمام شده است. رئيس كل نظام پزشكی 
كشور به تازگی گفته است" واكسن توليد داخل خيلی خوب است، اما فعلا چند ماه با آن فاصله 
داريم." واكسن های ايرانی مثل بركت، رازی، پاستور و كوبا همه در فرايند توليد هستند ومعلوم 

نيست كي به توليد انبوه مي رسند تا همه نفس راحتي بكشند.
بهار دوم كرونا هم تمام شد. بهاری كه به قول مرحوم هوشنگ ابتهاج "هر بار با عزای دل ما 

می آيد و داغ بر داغ می افزايد".
ارغوان اين چه رازی است كه هربار بهار/ با عزای دل ما می آيد/ كه زمين هر سال از خون 
پرستوها رنگين است/ وين چنين بر جگر سوختگان/ داغ بر داغ می افزايد/ ارغوان پنجه 
خونين زمين/ دامن صبح بگير / وز سواران خرامنده خورشيد بپرس / كی بر اين دره غم می 

بارند؟
تا كنون تجربه های زيادی محک خورديم و باختيم. بنظر می آيد اگر نقشه راه همين باشد و 

در بر همين پاشنه بچرخد، بحران كرونا نه اولين آن خواهد بود و نه آخرينش.
كشور نياز به طرحي نو دارد و شوربختانه تا رسيدن به توسعه اقتصادي،اجتماعي وسياسي 
همچنان فاصله زيادي پيش رو است. رفتار وعملكرد ما توسعه محور نيست. درهای اقتصاد 
وسرمايه گذاری خارجی را بر روی كشور بستيم و هرگز نتوانستيم توليد داخل را سامان دهيم. 
مدعی شعار "ما می توانيم" شديم؛ اما دو نهاد اول كشور )مجلس و دولت( بايد برای حل مشكل 

مرغ و تخم مرغ جلسه تشكيل دهد.
شعار "نه شرقی و نه غربی" سرداديم در دامان شرق و غرب گرفتار شديم و با چين كمونيست 
قرارداد ۲۵ ساله امضاء كرديم. دولت جديد كارش را به زودي آغاز مي كند و حالا كه مراكز 
قدرت دركشور يكدست شده است، خدا كند تا بهار ديگر مذاكرات هسته ای ، گشايش هاي 
اقتصادي وتغيير در جامعه كاركرد خودش را نشان داده باشد و طليعه ای باشد برای يک دوران 

جديد كه نهادهای مدنی در آن تقويت شوند و اميد وسلامتي به جامعه برگردد.

کاهش 4۰ درصدی ورودی آب سدهای قم
اصلاح الگوی مصرف راه نجات از کم آبی است

آب شهر قم کاملًا سالم و بهداشتی است 

سجاد بهزادی*

روحانی در جلسه شورای عالی انقلاب فرهنگی؛

همه باید به رئیس جمهور منتخب 
کمک کنیم

از  اینکه  بیان  با  رئیس جمهور 
ابتدای جنگ اقتصادی ما همواره 
دشمنان  روانی  جنگ  شاهد 
موثر  حضور  با  گفت:  بودیم، 
جنگ  این  انتخابات،  در  مردم 
مواجه  شکست  با  نیز  روانی 
حسن  حجت الاسلام  شد. 
روحانی رئیس جمهور در جلسه 
2شورای عالی انقلاب فرهنگی با 

آیت الله موسوی تبریزی :

باید از شایستگان در دولت
 استفاده شود

رییس جمهور منتخب در حرم مطهر رضوی:

 کسی حق ندارد به کرامت مردم 
خدشه وارد کند

و  محققین  مجمع  کل  دبیر   
گفت:  قم  علمیه  حوزه  مدرسین 
دولت  رئیسی  آقای  بناست  اگر 
تشکیل  غیرحزبی  و  شایسته 
در  شایسته  افراد  از  باید  بدهد، 
دولت خود استفاده کند. آیت الله 
در  تبریزی  سید حسین موسوی 
پی انتخاب سید ابراهیم رئیسی 
منتخب  رئیس جمهور  عنوان  به 

رییس جمهور منتخب ایران تاکید کرد که 
شرط حضور در دولت وزرا، مدیران میانی 
و همه کارشناسان و کارکنان قبول داشتن 
مردم  کرامت  حفظ  بلکه  نیست،  بنده 
است .  حجت الاسلام والمسلمین سید 
ابراهیم رئیسی  عصر روزگذشته در حرم 
به  سلام  با  را  خود  سخنان  مطهررضوی 
خدا و خلایق و حجت خدا علی ابن موسی 
الرضا)ع( آغاز  کرد و گفت: خدا را شاکریم 
2کنار مضجع تورانی امام رضا )ع( هستیم  2
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رئیس کل دادگستری استان قم:

اطاله دادرسی نداریم؛همه پرونده ها به روز است 
رسیدگی به جرائم خشن در اولویت دارقراردارد 

رسیدگی به ۹۹ درصد پرونده های رسوبی  
دادستان عمومی و انقلاب قم :

هیچ حکم قطعی اجرا نشده ای در اجرای احکام نداریم

همزمان با سالروز تاسیس سازمان تبلیغات اسلامی آغازشد؛

 اجرای طرح تحول تبلیغات اسلامی
 استان قم از اول تیرماه

همزمان با سالروز تاسيس سازمان تبليغات اسلامی اجرای طرح تحول اداره كل تبليغات 
اسلامی استان قم آغاز شد. به گزارش روابط عمومی اداره كل تبليغات اسلامی استان قم، 
پس از سه ماه كار كارشناسی با تدوين بيانيه مأموريت، سند چشم انداز و در چهارچوب برنامه 

دو ساله تحول اداره كل تبليغات اسلامی استان قم، اجرای طرح تحول آغاز شد. 
حجت الاسلام والمسلمين مرتضی شعبان زاده مديركل تبليغات اسلامی استان قم در 
راستای اجرای برنامه تحولی اين اداره كل و به منظور توسعه دايره مخاطبين، ارتباط فراگير 
و گسترده با اصناف استان را در دستور كار قرار داده و امروز با رؤسای اتحاديه های خرازان 
و صنوف وابسته، لوازم خانگی و مؤسسات اتومبيل كرايه ديدار كرد. وی اين ديدار را در 
راستای مأموريت راهبری زيست بوم فرهنگی تبليغی استان و بررسی ظرفيت های تبليغی 
برای اجرای طرح های مشترک فرهنگی با اصناف دانست. حجت الاسلام شعبان زاده ضمن 
تبريک فرارسيدن روز ملی اصناف، از تلاش های واحدهای صنفی استان در خدمت رسانی به 
مردم در شرايط سخت اقتصادی قدردانی كرد و فعالان حوزه توليد و كسب و كار را سربازان و 

افسران خط مقدم اقتصادی دانست.  
مديركل تبليغات اسلامی استان قم ارتباط گسترده فعالان واحدهای صنفی با بدنه جامعه 
را فرصت مناسبی برای اجرای طرح های فرهنگی و تبليغی دانست و ضمن تبيين تعدادی از 
طرح های فرهنگی كه متناسب با جامعه هدف اصناف می باشد، آمادگی اداره كل تبليغات 
اسلامی استان قم را در اجرای برنامه های مشترک با اصناف اعلام كرد. حجت الاسلام 
شعبان زاده بر ضرورت حمايت از شتاب بخشی و انعكاس مطالبات و مشكلات اصناف استان 
توسط شبكه مبلغين و تشكل های مردمی مرتبط با سازمان تأكيد كرد و روحانيت را صدای 

رسای مطالبات مردم ايران دانست.
 سيد مجيد فاطمی مجد، نايب رئيس اول اتاق اصناف استان قم نيز با ابراز خرسندی از 
حضور مديركل تبليغات اسلامی استان در جمع تعدادی از روسای اتحاديه ها، تاكيد كرد 
كه اتاق اصناف استان برای تعامل سازنده با اداره كل تبليغات اسلامی و اجرای طرح های 
مشترک استقبال می كند. در پايان مقرر شد تا ۱۵ تير ماه برنامه زيارت با معرفت )طرح شفيعه 

محشر( برای اصناف استان قم اجرا شود.

در احکامی جداگانه از سوی استاندارقم صورت گرفت ؛

انتصاب سرپرستان فرمانداری کهک و جعفریه
استاندار قم در احكامی جداگانه 
سرپرستان فرمانداری شهرستان 
های كهک و جعفريه را منصوب 
كرد. بهرام سرمست، استاندار قم 
در حكمی امير عباس بقائی را به 
عنوان سرپرست فرمانداری جديد 

كهک منصوب كرد.
 سرمست همچنين در حكم 

ديگری ذبيح الله عبدالهی به عنوان سرپرست فرمانداری جديد جعفرآباد منصوب  
كرد. استاندار قم در هر يک از اين احكام با اشاره به مصوبه هيئت وزيران برای 
به تجربه و تعهد  با توجه  آورده است:  آباد  تشكيل دو شهرستان كهک و جعفر 
جنابعالی، انتظار می رود با بهره گيری از ظرفيت های موجود و در تعامل موثر 
با مجموعه اداری استان، زمينه ارتقاء خدمات رسانی به مردم و توسعه و پيشرفت 

پايدار منطقه را فراهم آوريد.

رئیس علوم پزشکی قم تاکیدکرد: 

قم آماده افزایش ناگهانی کرونا باشد
رييس دانشگاه علوم پزشكی قم گفت: در بحث كرونا عادی انگاری و بازگشايی ها باعث 
شده آمار بستری بيماران روند صعودی پيدا كند لذا همچنان بيمارستان اميرالمؤمنين)ع( 
در كنار بيمارستان كامكار، ارائه دهنده خدمات به بيماران كرونايی هستند. دكترمحمدرضا 
قدير در جلسه ستاد كرونا ويروس با تأكيد بر ضرورت واكسيناسيون اقشار پرخطر يادآور 
شد: كسانی كه دُز اول واكسن سينوفارم را دريافت كرده اند با مراجعه به مراكز منتخب 
واكسيناسيون، دُز دوم را دريافت نمايند و به زودی واكسن ايرانی هم وارد چرخه تزريق خواهد 

شد. 
دكتر قدير تصريح كرد: لازم است همچنان آمادگی كامل در سطوح مختلف بهداشتی، 

درمانی و پشتيبانی را برای مواجهه با افزايش ناگهانی بيماری حفظ نماييم.

 رئيس كل دادگستری استان قم گفت: زمان دادرسی پرونده ها به شدت كاهش پيدا 
كرده و به ۹۹ درصد پرونده های رسوبی كه طی سال های قبل در اين استان ثبت شده بود، 

رسيدگی شده است. 
در  افزود:  روز سه شنبه در جمع خبرنگاران،  حجت الاسلام والمسلمين علی مظفری 
حال حاضر در دستگاه قضايی استان قم موضوعی به عنوان اطاله دادرسی نداريم و همه 

پرونده ها به روز است.
وی اضافه كرد: حتی بعضی پرونده ها كه قانون اجازه می دهد، در دادگاه های تجديدنظر 

بدون تعيين وقت رسيدگی می شود و قاضی رای صادر می كنند.
وی ادامه داد: سال گذشته يک هزار و ۸۰۰ فقره پرونده در دادگاه تجديدنظر بود كه يک 

هزار و ۵۰۰ فقره مختومه شد و ۳۰۰ پرونده در حال رسيدگی است.
مظفری با بيان اين كه در سال های گذشته بيش از ۲۰۰ تا يک هزار پرونده در دادگاه ها و 
دادسراها موجود بود، بيان كرد: در حال حاضر در استان قم حتی يک شعبه بيش از ۲۰۰ 
فقره پرونده موجود ندارد و اگر همين روند ادامه يابد تا پايان سال معضلی به نام موجودی 

پرونده در شعب نداريم و شعب منتظر پرونده برای رسيدگی می مانند.
وی افزود: در سال ۹۸، كل پرونده های موجود در زيرمجموعه های دادگستری حدود ۶۰ 

هزار پرونده بود كه امروز به ۲۴ هزار پرونده كاهش يافته است.
رسیدگی به جرائم خشن جزو برنامه های اولویت دار است 

وی گفت: در يک سال گذشته حدود ۲۰۷ هزار پرونده از دادگستری و بيش ۱۰۰ هزار از 
شورای حل اختلاف وارد جريان رسيدگی و مختومه شده است.

نيز  درصد   ۱۳ و  وارده  پرونده های  درصد  هفت  قم،  دادگستری  كل  رئيس  گفته  به 
پرونده های رسوبی مختومه شده است كه در مجموع ۲۰ درصد از عملكرد دادگستری در 

يک سال مختومه شده و پرونده ها در مسير طبيعی خود قرار دارد.
وی با تاكيد بر اين كه رسيدگی به جرائم خشن جزو برنامه های فوق العاده و اولويت دار 
است، گفت: حتی يک پرونده در زمينه قصاص، تجاوز به عنف، محاربه و مواد مخدر بدون 
اجرا وجود ندارد. وی افزود: قتل ها و مواد مخدر به شدت كاهش پيدا كرده است و تجاوز به 

عنف به معنای واقعی صفر شده است.
مظفری با بيان اين كه سياست دستگاه قضايی حبس نكردن محكومان مهريه است، 
افزود: يک نفر هم به دليل مهريه زندانی نمی شوند؛ از سوی ديگر اگر شخصی توان پرداخت 

مهريه دارد و پرداخت نمی كند، در صورت گزارش، رسيدگی می شود.
وی تاكيد كرد: اموال و حساب های بانكی و حتی سرمايه گذاری در بورس برای محكومان 

مالی مهريه بررسی و رسيدگی می شود.
۷۰ محکوم مالی با بدهی سنگین دربازداشت هستند 

وی با اشاره به اين كه در حال حاضر۷۰ محكوم مالی در استان بازداشت هستند كه رقم 
بدهی آن ها سنگين است، افزود: موجبات آزادی بدهكاران تا ۱۰۰ ميليون تومان را به 
شكل های مختلف از جمله كمک ستاد ديه فراهم كرديم و در تلاش هستيم محكومان مالی 

آزاد شوند و با كار كردن دينشان را ادا كنند.
مظفری با اشاره به اين كه سال گذشته ۶ فقره پرونده كثيرالشاكی مانند پروژه رضوان 
و گوهر ناز داشتيم، خاطرنشان كرد: شاكی های اين پرونده ها حدود ۱۰ هزار نفر است و 

چنين پرونده هايی چند برابر كل پرونده ها از دادگستری انرژی و زمان می برد.
وی اضافه كرد: دادگاه ويژه ای برای جرائم اقتصادی در استان تشكيل شده و اين پرونده ها 

در همان دادگاه با رعايت تشريفات ويژه رسيدگی شده است.
وی تاكيد كرد: با توجه به اين كه در اين پرونده ها متهمان يا برخی افراد سعی می كنند 
با سياه نمايی و متهم كردن مسئولان قضايی، اذهان عمومی را تشويش نمايند، هشدار 

می دهيم در صورت ادامه چنين كارهايی، برخورد لازم صورت خواهد گرفت.
رئيس كل دادگستری  استان قم به پرونده گوهر ناز اشاره و بيان كرد: در اين پرونده 
متهمان از سرمايه مردم به خود مردم سود پرداخت می كردند كه اين مساله از جمله نتايج 
اثرات نابه سامانی اقتصادی است و اميدواريم با بهبود وضعيت اقتصادی، شاهد تشكيل 

پرونده هايی مانند گوهر ناز نباشيم.
وی افزود: اين پرونده در حال رسيدگی است، ولی با توجه به اين كه تعداد پرونده های آن 
معادل يک كاميون است، وقت گير است و در تلاش هستيم هر چه سريع تر به نتيجه برسد. 
وی تاكيد كرد: دادگستری استان افرادی كه در زمينه پرونده گوهر ناز می توانند كمک كنند، 

استقبال می كند؛ زيرا بيش از سه هزار نفر درگير پرونده هستند.
پرونده گوهرناز در دادگاه جرايم اقتصادی مورد رسيدگی قرار گرفت و پس از اعلام نتيجه 
دادرسی از سوی متهم اعتراضاتی صورت گرفته كه در حال حاضر پرونده به ديوان عالی 
كشور برای رسيدگی به اعتراض ارسال شده است كه پس از ارجاع ديوان عالی كشور به 

اجرای احكام دادسرای استان قم ارسال می شود. 

مظفری با بيان اين كه دستگاه قضايی از نظر قاضی و كارمند از پاک ترين عناصر انسانی 
برخوردار است، تصريح كرد: دستگاه قضايی برای مبارزه با عناصر ناباب با شدت و ظرافت 
برخورد شده و هيچ كدام از تيررس مبارزه با فساد و تيغ عدالت بی بهره نبوده اند. وی با اشاره 
به اين كه نيرو و قاضی متناسب با كارمان نيست، افزود: امكانات و تعداد شعب دادگاه برای 
روال عادی و شرايط معمولی پيش بينی شده است، ولی گاهی با ترک فعل های بسيار از 
سوی دستگاه های اجرايی مواجه می شويم و شكات افزايش می يابد؛ به طور مثال بانكداری 
و مداخله در امور بانكی كار دستگاه قضايی نيست، ولی در چند سال اخير دادگستری 

متصدی امور بانكی شده است.
وی تاكيد كرد: اصحاب رسانه در صورت برخورد با هرگونه موضوع نگران كننده برای 
قائل  ويژه ای  ارزش  رسانه  اصحاب  گزارش  برای  تا رسيدگی شود؛  گزارش دهند  مردم 
انتخاب  و  از حضور مردم در پای صندوق های رای قدردانی  پايان  هستيم. مظفری در 

حجت الاسلام والمسلمين رئيسی را به عنوان رئيس جمهور تبريک گفت.
دادستان عمومی و انقلاب قم :

هیچ حکم قطعی اجرا نشده ای در اجرای احکام نداریم
دادستان عمومی و انقلاب قم نيز گفت: در سال ۹۹ همه احكام قطعی در مورد افرادی كه 
مرتكب جرائم خشن از جمله اعدام و قطع عضو شده بودند، اجرا كرديم و هيچ حكم قطعی 

اجرا نشده ای در اجرای احكام نداريم.
حجت الاسلام والمسلمين حسن غريب افزود: ارفاق و تسهيلات قانونی صرفا مربوط به 
زندانيانی است كه مرتكب جرائم خشن نشده اند؛ متهمانی كه مرتكب سرقت مسلحانه، 
مواد مخدر، مشروبات، باندهای خشن و فساد فحشا شده اند ممنوع التسهيلات هستند. 
وی همچنين با بيان اين كه كلاه برداری اينترنتی يا كارت به كارتی سابقه ۱۰ سال دارد، 
اضافه كرد: شاكی و متهم در اين زمينه بسيار است و چندين بار اطلاع رسانی كرديم؛ ولی 
بايد انقدر گفته شود تا ملكه ذهن همه افراد جامعه شود كه اگر كسی خواست پول به حساب 

ما واريز كند نيازی به مراجعه به خودپرداز نيست.
وی افزود: قالب مجرمان از سيم كارت ها و كارت های بانكی بی هويت استفاده می كنند؛ 

اما برخورد قانونی قطعا صورت می گيرد.
غريب با اشاره به رسيدگی به موضوعاتی كه به عمومی مردم مربوط می شود، بيان كرد: 
نسبت به تخلفات در زمينه حمايت از توليد و سرمايه گذاری، رفع موانع توليد، تنظيم بازار، 
كنترل قيمت، اقلام بهداشتی و ورود مواد خام، حمايت از توليد و برخورد با بانک هايی كه 

بخشنامه های ابلاغی را اجرا نمی كنند، ورود و رسيدگی می كنيم.
وی با اشاره به برخورد با معضلات اجتماعی نيز افزود: يک منطقه حلبی آبادی در قم بود 
كه طبق توافق با ساكنان قرار است ساكنان جابه جا شوند و آن منطقه تخريب شود كه البته 

به دليل انتخابات يک ماه به تاخير افتاده است بزودی عملياتی می شود.
»پروژه رضوان« به مزايده گذاشته می شود

 وی همچنين در زمينه پرونده پروژه رضوان نيز گفت: حكم قطعی صادر شده و به 
اجرای احكام ارسال و حكم در حال اجراست؛ پروژه ساختمانی كه نيمه كاره رها شده بود 
كارشناسی شد و قرار است با مزايده به فروش برسد و پس از حسابرسی به رقمی به حساب 

شكات واريز شود.
دادستان قم افزود: اموال متهم در دبی هنوز مشخص نشده و در مرحله اثبات مالكيت نيز 

به نتيجه قطعی نرسيده ايم.
هفته اول تيرماه به نام هفته قوه قضاييه نام گذاری شده است؛ هفتم تير ۱۳۶۰ سالروز 

شهادت آيت الله بهشتی و ۷۲ تن از اعضای حزب جمهوری است .

رئیس کل دادگستری استان قم  خبرداد:

اطاله دادرسی نداریم؛همه پرونده ها به روز است 
رسیدگی به ۹۹ درصد پرونده های رسوبی  

عکس:محمد محسن زاده
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روحانی در جلسه شورای عالی انقلاب فرهنگی؛

همه باید به رئیس جمهور منتخب 
کمک کنیم

رئيس جمهور با بيان اينكه از ابتدای جنگ اقتصادی ما همواره شاهد جنگ روانی 
دشمنان بوديم، گفت: با حضور موثر مردم در انتخابات، اين جنگ روانی نيز با شكست 

مواجه شد.
حجت الاسلام حسن روحانی رئيس جمهور در جلسه شورای عالی انقلاب فرهنگی 
با تبريک ميلاد با سعادت حضرت ثامن الحجج امام رضا)ع(، حضور اين امام بزرگوار را 
افتخاری بزرگ برای ايرانيان خواند و گفت: ميزبانی ايرانيان از امام هشتم)ع( همواره مايه 

بركت و الهام در زندگی و معنويت مردم و جامعه بوده است.
وی در ادامه با اشاره به برگزاری انتخابات ۲۸ خرداد گفت: از ابتدای جنگ اقتصادی 
ما همواره شاهد جنگ روانی نيز بوديم كه دامنه آن از داخل تا خارج از كشور و انتخابات 
رياست جمهوری را نيز دربرگرفت و ليكن با حضور موثر مردم اين جنگ روانی نيز با 
شكست مواجه شد و مردم در پای صندوق رای حاضر شدند و رئيس جمهور بعدی را 
انتخاب كردند. رئيس جمهور با بيان اينكه جمهوری اسلامی در هر شرايطی حتی در 
دوران جنگ و كرونا انتخابات را برگزار كرده است، خاطرنشان كرد: عده ای در مجلس 
اول از امام)ره( خواستند با توجه به شرايط جنگی آن روز، دوره فعاليت مجلس اول 
تمديد شود اما امام)ره( اين مسئله را نپذيرفت و دستور به برگزاری انتخابات در موعد 
مقرر داد. در طول دوران پس از انقلاب اسلامی همه انتخابات ها پيوسته انجام شده و 
اين از افتخارات ملت ايران است كه در هر شرايطی پای صندوق رأی آمدند و انتخابات 

در موعد خود برگزار شده است.
رئيس جمهور با آرزوی موفقيت برای رئيس جمهور منتخب و با بيان اينكه همه بايد به 
رئيس جمهور منتخب و دولت بعدی كمک كنيم، گفت: دولت دوازدهم همه امكانات و 
تلاش های خودش را برای كمک به رئيس جمهور بعدی به كار خواهد گرفت و اميدواريم 

رئيس جمهور منتخب در كارش موفق باشد
 

سرلشکرباقری:

واکسن کرونای تولید شده توسط سپاه 
رونمایی می شود

 رييس ستاد كل نيروهای مسلح از رونمايی واكسن كرونای توليد شده توسط دانشگاه 
علوم پزشكی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در روزهای آينده خبر داد. 

سردار سرلشكر پاسدار »محمد باقری«   روز سه شنبه در جمع خبرنگاران با ارائه 
گزارشی از عملكرد نيروهای مسلح در عرصه مقابله با كرونا اظهار داشت: همواره تمامی 

امكانات نيروهای مسلح برای مقابله با ويروس كرونا بسيج است.
وی افزود: از ابتدای مقابله با بيماری كرونا حدود شش هزار تخت بيمارستانی آماده 

برای مقابله با بيماری داشتيم و اين آمادگی را دائماً اعلام كرديم.
رييس ستاد كل نيروهای مسلح ادامه داد: می توانيم حدود ۱۲ هزار تخت سيار و 
صحرايی برپا كنيم و در برپايی نقاهتگاه ها نيز هيچ محدوديتی نداريم و هرچقدر كه 
نياز باشد در خدمت كشور هستيم. وی با اشاره به انجام طرح های پژوهشی مرتبط با 
كرونا در نيروهای مسلح خاطرنشان كرد: علاوه بر مشاركت با وزارت بهداشت در طرح 
شهيد سليمانی، كارهای علمی و پژوهشی زيادی در نيروهای مسلح انجام شده است؛ 
در اين زمينه يكی از واكسن های متعلق به وزارت دفاع در مرحله دوم تست بالينی است 

و واكسن دانشگاه علوم پزشكی سپاه نيز طی روزهای آتی رونمايی می شود.
سرلشكر باقری با بيان اينكه »تحقيقات در حوزه داروها و عوامل كنترل كننده نيز 
در حال انجام است«، گفت: نيروهای مسلح در تمام بخش هايی كه توانمندی داشته 

باشند، دائماً در خدمت مردم و بخش بهداشت و درمان خواهند بود.

نماینده  شیراز: 

مردم با هیچ گروه و حزبی
 عهد اخوت نبسته اند

نماينده مردم شيراز گفت: يكی از درس های انتخابات ۲۸ خرداد اين بود كه مردم با 
هيچ گروه و حزبی عهد اخوت نبسته اند و گروهی كه امروز رای آورده اند بدانند اگر به 

مردم توجهی نداشته باشند ۴ سال بعد به شما رای نخواهند داد. 
عليرضا پاک فطرت در نشست علنی روز سه شنبه در تذكر شفاهی ضمن قدردانی از 
حضور حماسی مردم پای صندوق رای، گفت: شما مردم با حضور به موقع خود نشان 

داديد از بسياری از مسوولان كشوری با بصيرت تر هستيد.
نماينده مردم شيراز افزود: يكی از درس های انتخابات ۲۸ خرداد اين بود كه مردم با 
هيچ گروه و حزبی عهداخوت نبسته اند، در شرايطی كه همه اصلاح طلبان از يک نامزد 

حمايت كردند نتوانستند نظر مردم را جلب كنند.
پاک فطرت افزود: گروهی كه امروز رای آورده اند بدانند كه مردم باهوش هستند، اگر 

به مردم توجهی نداشته باشند كسی ۴ سال بعد به شما در انتخابات رای نخواهد داد.
وی، خطاب به نمايندگان گفت: مجلس بايد از مناظره ها درس بگيرد، همه نامزدها در 
اين مناظره ها از فساد و تبعيض گفتند برای كشوری كه مدعی اسلام ناب است وجود 
چنين پديده هايی شايسته نيست.  در اين شرايط يكی از قوانين مهمی كه در مجلس 
بايد به تصويب برسد قانون شفافيت و قانون تعارض منافع است، از رييس جمهوری 

منتخب درخواست داريم در اين رابطه لوايح لازم را به مجلس ارائه دهند.
 

نماینده اقلید خطاب به رییسی:

 شما مدیون هیچ گروه خاص سیاسی نیستید
نماينده مردم اقليد خطاب به رييس جمهور منتخب گفت: شما مديون هيچگونه گروه 
خاص سياسی نيستيد اگر كسی كاری انجام داده بر حسب وظيفه دينی و شرعی خود 
بوده است از اين رو اجازه  ندهيد گروه های خاص سياسی به دنبال سهم خواهی از 

دولت شما باشند. 
» مسلم صالحی« در نشست علنی امروز در نطق ميان دستور خود  گفت: مجلس 
محل تيشه و كلنگ و چانه زنی برای پروژه های كم ارزش نبوده و محل تبادل افكار 
دورانديشانه، استراتژيک و در قواره ملی برای تقنين اصولی، نظارت درست، تعامل با 
فرصت ها و تقابل با  تهديدهای داخلی و خارجی است. نماينده مردم اقليد گفت: 
برنامه های بلندمدت و مسائل كلان اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی در سطح ملی و 
بين المللی به حال خود رها شده و فرصت ها يكی پس از ديگری از دسترس ملت خارج 
می شوند.الماس نظارت ملی و تمركز بر قانونگذاری صحيح را به بهانه قيچی كردن چند 
عنوان بی ارزش و پرداختن به امور اجرايی دولت به حراج گذاشتيم تا فرصت طلبان، 
نفوذی ها و برخی كارگزاران ليبرال مسلک، فرصت برای دست اندازی به بيت المال 
داشته باشند. عضو كميسيون اقتصادی مجلس تصريح كرد:بزرگی ناموزون بدنه دولت، 
اتكای اقتصاد و بودجه ملی به نفت و خام فروشی، عدم استقلال بانک مركزی در اولويت 
قرار دادن همه چيز به همراه موازی كاری و تكرار باورهای ناشی از سوءتدبير موجب 
شده تا ما همواره ذيل شرايط حساس كنونی قرار داشته باشيم و ناگزير به اتخاذ تصميم 
های مقطعی شويم. وی افزود:چنين شرايطی باعث شد از واقع بينی به مصرف گرايی، 
از نگاه بلندمدت به روزمره گرايی، از برنامه محوری به پروژه محوری و از سازوكار توسعه 
به ساخت و ساز آن قناعت كنيم. صالحی خاطر نشان كرد: سرمايه گذاری هايی كه بايد 
در حاشيه آب های گرم صورت می گرفت به دليل نبود نقشه راه ملی و فقدان سياست 
گذاری اصولی در كوير و در نقاط بی آب مركز كشور صورت گرفته كه طبيعی است در 

چنين سرمايه گذاری هايی، عرصه رقابت را به ديگران واگذار كنيم.
 

رئیس سازمان تبلیغات اسلامی: 

»غفلت« در عرصه فرهنگی کرده ایم 
رئيس سازمان تبليغات اسلامی، تبليغ را به عنوان يک امر اجتماعی دانست و تصريح 
كرد: در زمينه هايی مانند توليد و از ميزان سهمی كه می توانستيم در به ميدان آوردن 

مردم داشته باشيم در عرصه فرهنگی غفلت كرديم. 
حجت الاسلام و المسلمين »محمد قمی« روز سه شنبه در مراسم چهلمين سالگرد 
تاسيس سازمان تبليغات اسلامی گفت: رهبر معظم انقلاب فرمود: اگر هر هدف بزرگی 
را تصور كنيم با تبليغ ممكن است و با تبيين مقاصد بزرگ آن هدف محقق شدنی است. 

چه مقصود بزرگ تری از انقلاب اسلامی داريم ولی اين انقلاب محصول تبليغ است. 
وی در اين مراسم در حوزه هنری با اشاره به بيتی از حافظ »چگونه سر زخجلت برآورم 
بر دوست/ كه خدمتی به سزا برنيامد از دستم« گفت: حق مردم شريف ما بيش از اين 
حد از خدمتی است كه انجام می دهيم و هم حق ولی جامعه بيش از اين عُرضه ماست 
و هم حق كسانی مانند هياتی ها، مسجدی ها، بانوان مجاهد و قرآنی ها كه در حوزه 

تبليغ فعاليت می كنند بيش از اينهاست. 

 اقتصاد ودولت سیزدهم
دولت  در  ملت  منتخب  رييس جمهور  رييسی  آقای 
سيزدهم، لاجرم بيش از هر موضوعی در طول چهار سال 

آينده با مسئله اقتصاد سروكار خواهند داشت.
يكی از مهم ترين مشكلات اقتصاد ايران در طول دهه های 

گذشته تفاوت نگرش فعالان اقتصادی بخش خصوصی و دولتمردان به مفاهيم و مسائل 
اساسی نظام اقتصادی است.

در اين چند سطر كوشيده ام مختصر و مفيد تصويری از نگرش فعالان بخش خصوصی 
به اين مفاهيم و مسائل ارائه كنم؛ با اين اميد كه اين طرح نظر مقدمه ای برای گفت وگوی 

مولد ميان دولت و بخش خصوصی برای رونق توليد و تحقق توسعه پايدار باشد.
تورم: فعالان بخش خصوصی و دولتمردان در اين نكته متفق القول اند كه تورم بلای 
معيشت ملت و مانع تقويت توليد است؛ اما برخلاف عموم دولتمردان كه تورم را ناشی از 
گران فروشی فعالان اقتصادی می دانند؛ ما معتقديم عمده ترين عامل تورم افزودن بودن 
خرج دولت نسبت به دخل اوست. برای مهار تورم انضباط مالی را بر امور دولت حاكم 

بفرماييد.
نظام بانكی: اهل سياست برای دهه ها نظام بانكی را به مثابه كانال توزيع پول دولت 
ديده اند، اما فعالان بخش خصوصی گمان می كنند اين نگاه ريشه فساد در نظام بانكی 
و مروج رانت و موجب سركوب بهره وری در نظام توليد و تجارت است. بانک كسب وكار 
خريد و فروش »اعتبار« است و مثل هر كسب وكار ديگری بهترين عملكرد آن در شرايطی 
حاصل می شود كه مداخله دولت در نظم طبيعی فعاليت هايش به حداقل های ضروری 

كاهش يابد.
ارز: اين كه سياستمداران ارز را منبعی راهبردی برای مديريت اقتصاد كشور می بينند، 
ميراث شوم اقتصاد تک محصولی نفتی و توسعه مركزگرای مبتنی بر آن است. بازار ارز 
برای رسيدن به ثبات نيازمند تعميق از طريق توسعه ابزارهای مشتقه، تسهيل شرايط برای 
تقويت تجارت خارجی و البته )همان ترجيع بند تكراری يعنی:( پرهيز دولت از مداخلات 

نمايشی و غيركارشناسی است.
بورس: بخش مهمی از رشد اقتصادی مبتنی بر كارآفرينی ناشی از خلق امكان معامله 
ريسک در نظام اقتصادی است و بورس مهم ترين زمينه نهادی برای انجام اين معاملات 
است. سياستمداران مسوول سود و زيان سهامداران و وضعيت شاخص بورس نيستند. 
كافی است معاملات شفاف و منصفانه و آزادانه در بورس را تضمين كنيد تا بورس به كاركرد 
حقيقی خودش يعنی خلق ارزش افزوده از طريق فراهم كردن زمينه معامله ريسک و 

كمک به تامين مالی بنگاه ها بازگردد.
مجوزها و مقررات زايی: مقررات زايی غيرضرور دهه هاست كه به نام حفاظت از حقوق 
ملت انجام می شود، اما در واقع، چاه ويلی است كه آبی برای معاش ملت و ارتقای عملكرد 
اقتصاد ندارد و تنها خاصيتش نان رساندن به مشتی فاسد در حاشيه بدنه دولت و گروهی 
رانتجو در فعالان بخش خصوصی است. اگر عزم كمک به شكوفايی توليد و معاش مردم 

داريد؛ اين چاه را كور كنيد كه راه به دوزخ دارد.
تجارت خارجی: ضرورتی اجتناب ناپذير برای رشد اقتصادی پايدار است. بدون تعارف 
و پرده پوشی امروز مشكل اصلی تجارت خارجی ايران بيرون از زمين اقتصاد و در دست 
سياستمداران است. موانع سياسی پيوستن ايران به نظام مالی بين المللی و حضور در 
بازارهای جهانی را حدف كنيد؛ فعالان بخش خصوصی راه و روش فتح بازارها و شكوفايی 

تجارت خارجی را به خوبی می دانند.
قيمت گذاری: در واقع شكل خاصی از همان مقررات زايی غيرضروری است، اما آن قدر 
مهم است كه بايد جداگانه به آن پرداخت. نظام قيمت گذاری هم مانند ساير اشكال 
مقررات زايی غيرضرور با شعار حمايت از مردم ساخته شده، اما در واقع بخش مهمی از 
مافيای فساد در نظام اقتصادی و عامل اصلی سركوب انگيزه های توليد است. خلع بازار از 
كاركرد و جايگاه كشف قيمت و سپردن آن به نهادهای بروكراتيک، اقتصاد را از انجام كاركرد 
اصلی اش يعنی تخصيص بهينه منابع برای تحقق رشد پايدار باز می دارد. برهم زدن رسم 
كهنه مداخله دولت در قيمت گذاری قدرت و اراده عظيمی می خواهد؛ اما اگر توفيق يابيد 

كاری كرده ايد كارستان.
خودكفايی: از ديد بسياری از سياستمداران موجب قدرت كشور است، اما در واقع 
ايده ای خطرناک است. براساس فهمی غلط از ماهيت اقتصاد. آنچه اقتصاد به آن نياز دارد 
تاب آوری است و نه خودكفايی و تاب آوری، همان طور كه در سياست های كلی اقتصاد 
مقاومتی اشاره شده است، حاصل توازن ميان درونزايی و برونگرايی. خودكفايی حتی اگر 
به فرض محال ممكن باشد؛ موجب كاهش كارايی و تاب آوری است و اقتصاد و كشور را 

مستعد آسيب های بسيار جدی می كند.
توليد، سرمايه گذاری و بهبود فضای كسب وكار: حرف و شعار در موردش زياد است، 
ولی بهترين كاری كه هر دولتی برای كمک به اين حوزه می تواند انجام دهد؛ اصلاح 

رفتارهايش در مورد مسايلی است كه پيش از اين در موردش سخن گفتيم.
* نایب رییس اتاق بازرگانی و صنایع و معادن ایران

آیت الله موسوی تبریزی :

باید از شایستگان در دولت استفاده شود
 دبير كل مجمع محققين و مدرسين حوزه علميه قم گفت: اگر بناست آقای رئيسی 
دولت شايسته و غيرحزبی تشكيل بدهد، بايد از افراد شايسته در دولت خود استفاده كند.

آيت الله سيد حسين موسوی تبريزی در پی انتخاب سيد ابراهيم رئيسی به عنوان 
رئيس جمهور منتخب كشورمان در گفتگو با خبرنگار مهر گفت: اگر بناست آقای رئيسی 
واقعاً دولت شايسته و غير حزبی تشكيل بدهد و در يک كلمه دولت شايسته سالار داشته 
باشد، بايد از افراد شايسته استفاده كند؛ خواه اين شايستگان برادر رئيس جمهور باشند، 
خواه از كسانی باشند كه زمانی مخالف بودند و حالا دوستان او هستند. آن فرد بايد كسی 

باشد كه بتواند كار كند.
وی با تاكيد بر اينكه شايسته سالاری يعنی از هركس در سر جای خود استفاده كردن، 
اظهار داشت: كسی كه می تواند در حوزه مسكن كار كند را نبايد در حوزه بهداشت از او 

استفاده كنند. هركسی را سر جای خود گذاشتن مهم است.
دبير كل مجمع محققين و مدرسين حوزه علميه قم اضافه كرد: در نهج البلاغه آمده 
است اگر كسی خودش را در جايگاهی قرار بدهد كه شايسته آن نيست، مورد لعنت خدا 

قرار گرفته است؛ خواه در رياست باشد يا امور مردم.
موسوی تبريزی با بيان اينكه در مسائل امور مردم، اصل بر امانت است، تاكيد كرد: خرج 
كردن مال مردم، امانت است و حساب و كتاب خاصی دارد ولو اينكه آقای رئيسی در قوه 

قضائيه حدود ۳۰ - ۴۰ سال خدمت كرده و زحمت كشيده است.
وی گفت: من خودم آقای رئيسی را از نزديک می شناسم و حكم دادستانی اول ايشان 
در كرج را خودم صادر كردم. من آن زمان دادستان كل انقلاب بودم. در زمانی كه ايشان 
دادستان كرج بود بسيار خوب كار می كرد. همچنين ايشان در بازرسی كل كشور، ديوان 

عدالت و جاهای مختلف قوه قضائيه كار كرده است.
نماينده ادوار مجلس تصريح كرد: ايشان با مسئوليت، مديريت و كار آشناست و دعا 
می كنيم كه بتواند آنچه كه رضايت پروردگار است و واقعاً خواسته مردم است، خواه كسی 
كه رأی داده و خواه كسی كه رأی نداده است، توجه كند تا آينده و آبروی مملكت حفظ 
شود. به خصوص كه اگر اين شايستگی به دست يک روحانی سيد اولاد پيغمبر اتفاق 

بيفتد، می تواند افتخاری باشد.
 

سعید جلیلی:

 دولت سایه به یک حرکت اجتماعی
 تبدیل شد

رييس دولت سايه گفت: ويژگی اين يک ماه اخير اين بود كه دولت سايه تبيين شد و به 
همت جوانان در شهرهای مختلف به يک حركت اجتماعی تبديل شد. 

سعيد جليلی در ارتباط مجازی با جمعی از جوانان لارستانی با بيان اينكه در حال تدارک 
سازوكاری هستيم تا ميان جوانان دغدغه مند و كارشناس در نقاط مختلف كشور هم افزايی 
موثر را در قالب دولت سايه ادامه بدهيم، اظهار كرد:دولت سايه متكی به افراد نيست؛ 
هم افزايی خود شما جوانان جهت معين كردن سند پيشرفت شهرها و روستاها بواسطه 

ابتكارات، می تواند اولين گام برای ترويج گفتمان دولت سايه در هر نقطه از كشور باشد.
وی ادامه داد: جوانان دغدغه مند و كارشناس در هر جای ممكن برای كمک به دولت 
می توانند با هم افزايی الگوی دولت سايه را در شهر و روستای خود ادامه بدهند و در اين 

مسير نبايد معطل بمانند.
عضو مجمع تشخيص مصلحت نظام تاكيد كرد: حركت های موازی جوانان جبهه 
انقلاب در ايام انتخابات بايد يكپارچه شود و همه با هم برای پيشرفت و جهش كشور 
تلاش كنند.نبايد بر سر موضوعات گذشته معطل ماند؛ حركت بايد رو به جلو، جمعی، 
نتيجه مند و برای رفع مشكلات مردم صورت بگيرد. جليلی خطاب به جوانان، افزود: از 
ظرفيت همكاری با ادارات دولتی، نمايندگان مجلس استفاده كنيد تا ان شاءالله در چهار 

سال آينده بتوانيم پيشرفت واقعی در كشور را شاهد باشيم.

اخبار

 

كه  كرد  تاكيد  ايران  منتخب  جمهور  رييس   
و همه  ميانی  وزرا، مديران  در دولت  شرط حضور 
كارشناسان و كاركنان قبول داشتن بنده نيست، 

بلكه حفظ كرامت مردم است . 
حجت الاسلام والمسلمين سيد ابراهيم رئيسی  
عصر روزگذشته در حرم مطهررضوی سخنان خود 
را با سلام به خدا و خلايق و حجت خدا علی ابن 
موسی الرضا)ع( آغاز  كرد و گفت: خدا را شاكريم 
كنار مضجع تورانی امام رضا )ع( هستيم و در اين 

مكان مقدس زائران و مجاوران گردهم آمدند.
وی ادامه داد: برای من به عنوان طلبه خدمتگزار 
افتخار بزرگی است كه عرض سلام داشته باشم به 
مردم عزيز مشهد و خراسان رضوی و مردم بزرگوار 

فهيم و زمان شناس ايران اسلامی.
رييسی با بيان اينكه دو نوع  شناخت شناسنامه ای 
و شناخت و معرفتی نسبت به مقام ولايت علی بن 
موسی الرضا)ع( وجود دارد، افزود: از امام بخواهيم 
ممكن  ما  برای  را  ايشان  شناخت  درک  و  معرفت 
بسازد. در پرتو نورانيت امام ما معرفت پيدا می كنيم.

تمام  به  ذاتی  كرامت  خداوند  اينكه  بيان  با  وی 
انسان ها داده است، افزود :انسان كرامت ذاتی دارد 
و به همه انسان ها اين كرامت داده شده است، اما 
كرامت اكتسابی هم وجود دارد كه در سايه شناخت 
به  اكتسابی  كرامت  افتد.  می  اتفاق  خدا  حجت 
تلاش، فكر، انديشه و اخلاق نياز دارد و مخصوص 
انسان هايی است كه دل، ذهن و اخلاق را به حجت 

خدا مرتبط كرده اند، ما دنبال كسب اين كرامت 
هستيم.

دولت اسلامی دولت خدمتگزاراست نه منت گذار 
 رييس جمهور منتخب ايران همچنين خاطرنشان 
كرد: دولت در نظام اسلامی خدمتگزار مردم است، 
نه منت گذار  و تمام كارگزاران بايد خود را خادم ملت 
بدانند. ما می گوييم دوست داشتن مردم و بايد بحث 
شود كه مديران به مردم محبت داشته و عاشق مردم 

باشند.
وی با تاكيد بر اينكه شرط حضور در دولت وزرا، 
مديران ميانی و همه كارشناسان و كاركنان قبول 
مردم  كرامت  حفظ  بلكه  نيست،  بنده  داشتن 
است ،افزود: هيچ كس حق ندارد به كرامت مردم 

كوچكترين خدشه ای وارد كند.
رئيسی تاكيد كرد :مردم به تحول رای داده اند، 
اجازه نمی دهم هيچ كدام از حقوق ملت زايل شود.

رئيس جمهور منتخب افزود: ما می گوييم دوست 
و علم  بايد در مديريت  اين سخن  و  داشتن مردم 
مديريت بحث شود كه امروز مديران بايد به مردم 
محبت داشته باشند و مردم را دوست داشته باشند، 
عاشق مردم باشند و اين عشق و اين محبت مرتبه 
نازله محبت الله است.  رئيس جمهور منتخب گفت : 
شما مردم كه درصحنه باشيد بدانيد با دست توانای 

شما دركشورعدالت اجرايی خواهد شد .
 وی در ادامه با اعلام اينكه واكسيناسيون عمومی 
از روز اول دولت در دستور كار است و آن را انجام می 
دهيم، گفت : در سياست خارجی محور ما حفظ 

كرامت و عزت مردم است.

 رئيس مجلس شورای اسلامی گفت: مردم با شركت در انتخابات، مسئوليت ما را 
بيشتر كردند و ما هم وظيفه داريم بدون تقسيم جامعه و گرايش بندی های سياسی، 

مشكلات آنها را حل كنيم.
محمدباقر قاليباف در جريان بازديد از فاز ۱ و ۲ كارخانه واكسن »كوو ايران بركت« 
و در جمع مديران و مسئولان بنياد بركت انقلاب اسلامی، گفت: اين افتخار بزرگ و 
كار ملی و عظيمی كه به دست جوانان تربيت شده در مكتب امام و مكتب جهاد و 
شهادت و مكتب حاج قاسم سليمانی خلق شده، بی شک جای تقدير و تشكر دارد.

وی با بيان اينكه اين حماسه با وجود همه محدوديت ها و تحريم ها، كشور ما را در 
ميان معدود كشورهای دنيا قرار داده است كه توانسته تكنولوژی توليد واكسن را از 
صفر به دست بياورد، افزود: اين جوانان »ما می توانيم« را معنا كرده اند و امروز اين 
دستاورد موجب شده است هم افرادی كه از توان و تمكن مالی برخوردارند از آن بهره 
مند شوند و هم كسانی كه در مناطق دورافتاده و روستايی دچار محدوديت هستند، 
از آن بهره مند شوند و تا پايان پاييز اين واكسن در اختيار همه قرار می گيرد تا ان شاء 

الله اين واكسن ايرانی هم جان مردم را نجات دهد و هم نان مردم را.
رئيس مجلس شورای اسلامی با بيان اينكه من باور دارم كه اين كشور با يک برنامه 
پنج ساله در همين شرايط سخت تحريمی می تواند به ثبات و آرامش برسد، گفت: 
البته باور اين موضوع برای خيلی ها سخت است، اما با توكل به خدا و اراده واقعی، اين 

كار شدنی است و بی شک عزت و بخشش با خداست كه تُعِزُّ مَنْ تَشَاءُ وَتُذِلُّ مَنْ تَشَاءُ.
قاليباف ادامه داد: امروز شاهد بوديم رزمنده ۱۶ ساله ما در سپاه خراسان كه 
روزی در سرمای زير صفر درجه، می جنگيد، در ميدان علمی جهاد می كند و همان 
افتخارات را خلق كرده است و من معتقدم خدای دوران دفاع مقدس، خدای اقتصاد 
نيز هست، اما ما بنده های خوبی نيستيم و فرق بين خدا و كدخدا را قائل نبوديم و 
ارادت ما به كدخدا بيشتر از خدا بود، وگرنه همان حماسه هايی كه در دفاع مقدس 

خلق شد، امروز نيز قابل خلق است.
وی ادامه داد: اگر يک جوان با اخلاص ايستادگی كند و كارش را درست انجام 

دهد، كار نشد ندارد و »ما می توانيم« تفسير می شود.
رئيس مجلس شورای اسلامی در بخش ديگری از سخنان خود تاكيد كرد: ملت با 
شركت در انتخابات، مسئوليت ما را بيشتر كرد و ما وظيفه داريم بدون تقسيم جامعه و 
گرايش بندی های سياسی با افتخار، خدمتگزار مردم باشيم و مسائل اقتصادی نظير 
بورس، اشتغال، ازدواج و معيشت را با وجود همه سختی ها با همدلی و همكاری بين 

قوا و كمک مردم حل كنيم.
قاليباف تصريح كرد: ما خدمتگزار مردم با هر سليقه ای هستيم و وظيفه خود 
می دانيم چه برای كسانی كه در انتخابات شركت كردند و چه برای كسانی كه در 

انتخابات شركت نكردند، نوكری كنيم.

رئیس مجلس شورای اسلامی :

مشکلات مردم را باید بدون توجه به گرایش های سیاسی حل کنیم

رییس جمهور منتخب در حرم مطهر رضوی:

 کسی حق ندارد به کرامت مردم خدشه وارد کند
حفظ کرامت مردم شرط خدمت در دولت من است 

حسین سلاح ورزی*

 يک فعال سياسی اصلاح طلب درباره ارزيابی حجم 15 درصدی آرای باطله در 
انتخابات رياست جمهوری گفت: هر چند حجم آرای باطله نگران كننده است بايد قدر 
آن را دانست چون اين رأی دهندگان با حضور در پای صندوق های رأی آمار مشاركت 
را بالا بردند. در واقع می توانستند پای صندوق های رأی نيايند. كسی كه خودش را 
راضی می كند پای صندوق رأی بيايد و رأی بدهد نشان می دهد كه او همچنان دل 

در گرو نظام دارد.
غلامعلی رجايی  با اشاره به دلايل حجم بالای آرای باطله افزود: بايد جنبه اقناعی 
لزوم مشاركت در انتخابات و رأی دادن به يک نامزد مناسب بالا می رفت. ثانيا برخی از 
اين افراد تركيب نامزدهای تأييدصلاحيت شده را نپذيرفتند و گفتند ما انتخابات را قبول 
می كنيم اما اين تركيب را قبول نمی كنيم. در واقع آرای باطله نوعی رأی اعتراضی 

محسوب می شود.
اين فعال سياسی اظهار كرد: ضمن لزوم نگاه مناسب و صحيح به موضوع آرای 
باطله، بايد اين حقيقت را مدنظر داشت كه 30 ميليون نفر واجد رأی دهی هم پای 
صندوق انتخابات نيامدند. بعد از انتخابات رسانه ها بايد به اين مسئله بپردازند چرا كه 
مشاركت حداكثری مردم در انتخابات همواره برای نظام جمهوری اسلامی اهميت 

بالايی داشته است.
وی ادامه داد: نكته بعدی كه بايد به آن اشاره كرد اين است كه نبايد بی اعتنا از 
كنار اين حجم از آرای باطله گذشت چون اين نشانه نااميدی بخشی از جامعه نسبت 
به عملكرد دولت آقای روحانی و اصلاح طلبان است. قطعا رأيی از پايگاه اجتماعی 
اصولگرايی در جمع آرای باطله وجود ندارد چون آقای رئيسی سال 96 قريب به 16 

ميليون رأی آورد و در اين دوره آرای او به 18 ميليون رسيد.
رجايی يادآور شد: بخشی از آرای باطله مربوط به قشر خاكستری جامعه بود، اين 
گروه تعلق خاطری به هيچ حزبی ندارند. بخش ديگری هم مربوط به پايگاه اجتماعی 
اصلاح طلبان است. معتقدم پايگاه اجتماعی اصلاح طلبان در طول 8 سال گذشته 

تضعيف شد.
 وی افزود: چسبندگی اصلاح طلبان به طور مشخص به دولت روحانی دامن شان را 
در اين دوره از انتخابات گرفت. علاوه بر اين، آنها از آقای همتی تلويحا اعلام حمايت 
كردند، كسی كه يک روز مانده به پايان ثبت نام نامزدها همچنان مردد بود و نهايتا در روز 
آخر تصميم گرفت اعلام كانديداتوری كند. چنين كسی كه نمی تواند دولت تشكيل 

دهد.

غلامعلی رجایی  :

نباید بی اعتنا از کنار این حجم از آرای باطله گذشت 

 تحليلگر مسايل خاورميانه با بيان اينكه رييسی در 
حوزه سياست خارجی از توانمندی بالايی برخوردار 
است، گفت: دولت رييسی در زمينه سياست خارجی 
تعامل مثبت با تكيه بر قدرت ميدانی و الگوهای ايران 

دنبال خواهد كرد. 
»حسن هانی زاده« درباره ارزيابی خود از سياست 
خارجی رييسی با توجه به نشست روز دوشنبه وی 
با خبرنگاران رسانه ها به خبرنگار ايرنا گفت: اولين 
ايران  منتخب  رييس جمهوری  مطبوعاتی  نشست 
نشان داد كه وی از پختگی سياسی بالايی در حوزه 
روابط بين الملل برخوردار است. پاسخ های مستدل، 
منطقی و كاملا حرفه ای كه به خبرنگاران خارجی 
می دادند نشان می دهد كه وی ضمن اينكه به مسائل 
داخلی توجه دارند در حوزه سياست خارجی هم از 
توانمندی بالايی برای تقابل با جريان سازی های غرب 

در حوزه های مختلف برخوردارند.
 رییس جمهور منتخب باید در حوزه برجام 

سیاست شفافی را دنبال کند
رييسی  آقای  افزود:  منطقه  مسائل  كارشناس 
و  ايران  روابط  بين المللی،  مسائل  به  كه  كرد  ثابت 
اروپايی خوبی مسلط است. در  و  كشورهای غربی 
عين حال به نظر می رسد شرايط به گونه ای است كه 
رييس جمهوری منتخب ناچار است در حوزه برجام، 

سياست كاملا شفاف و منطقی را دنبال كند.
هانی زاده عنوان كرد: رييس جمهوری منتخب تاكيد 
داشت كه در حوزه برجام و با حفظ اين توافقنامه، 
ادامه روند مذاكرات ميان ايران و كشورهای ۱+۴ حتی 
ممكن است اين مذاكرات با آمريكا هم ادامه پيدا كند 
اما با شرايط و الگوهای ايران و مشروط به بازگشت 
آمريكا به توافقنامه برجام و رفع تحريم هاست. اين 

استراتژی كاملا منطقی است و در سياست گذاری 
دولت آينده آقای رييسی موثر خواهد بود.

 پاسخ رييسی  درباره ديدار با بايدن هوشمندانه بود
بسيار  پاسخ  يک  به  رييسی  آقای  داد:  ادامه  وی 
رييس  بايدن  جو  با  مذاكره  با  ارتباط  در  منطقی 
كردند.  اكتفا  »خير«  پاسخ  يعنی  آمريكا  جمهوری 
پاسخ  در  و  دارد  بسيار وسيعی  انعكاس  اين مساله 
آيا  از وی سوال شد كه  بايدن كه  آقای  به اظهارات 
وی  كه  كرد؟  لغو خواهد  ايران  عليه  را  تحريم هايی 
پاسخ داد، خير. آقای رييسی هم هوشمندانه به اين 
كه  دادند  پاسخ  آمريكا،  جمهوری  رييس  اظهارات 
رييس جمهوری  سياسی  هوشمندی  از  نشان  اين 
منتخب است. تحليلگر مسايل خاورميانه درباره تاثير 
صحبت های روز گذشته آقای رييسی بر مذاكرات وين 
اظهار كرد: طبيعی است كه مذاكرات ايران و ۱+۴ در 
وين به نقطه قابل اتكايی رسيده است، در روزهای 
آينده خروجی قابل قبول و به سود ايران در مذاكرات 
وين وجود خواهد داشت و برايند گزارش ها هم همين 
موضوع را نشان می دهد و مساله وقت و زمان است كه 

نتايج اين مذاكرات به اطلاع ملت ها برسد.
مثبتی  روند  مذاكرات  اين  كرد:  بيان  هانی زاده 
نتيجه رسيدند كه  اين  به  داشته و كشورهای ۴+۱ 
نمی توانند از طريق تحريم و تقابل با ايران به اهداف 
خود برسند و بنا دارند در چارچوب تعاملات مثبت و 
توام با احترام با ايران رفتار كنند. اين احتمال وجود 
دارد كه آمريكا ضمن لغو بخشی از تحريم ها به برجام 
بازخواهد گشت و اين نقطه مثبتی در مذاكرات وين 

تلقی می شود.
 سياست خارجی روحانی منطقی و قابل دفاع است
وی درباره تفاوت سياست خارجی رييسی با روحانی 

گفت: سياست خارجی دكتر روحانی مبتنی بر تعامل 
برد-برد است به اين معنا كه يک امتياز داده شود و يک 
امتيار گرفته شود و خلاف آنچه كه انتقادهايی صورت 

می گيرد سياست كاملا منطقی و معقولی است.
كارشناس مسائل منطقه گفت: تغييرات در كاخ 
و  مانند  شخصيتی  يابی  قدرت  و  داد  رخ  سفيد 
نشان  كرد،  اعمال  ايران  عليه  وی  كه  تحريمهايی 
دهنده حاكميت قانون جنگل بر روابط بين المللی 
است و دولت روحانی در اين خصوص چندان مقصر 
ثابت  تجربه  منتها  كرد:  تصريح  هانی زاده  نيست. 
كرده كه نبايد با غربی ها با لبخند و تعامل مثبت رفتار 
كرد بلكه بايد به صورت چالشی و با حفظ الگوها و 
قدرت ايران با آنها مذاكره كرد چرا كه ثابت شده كه 
سياستهای غربی ها، تابعی از سياست های آمريكا 
هست و آنها نمی توانند بطور مستقل از اراده آمريكا 

درباره ايران تصميم گيری كنند.
وی با بيان اينكه ما بايد تجربه چالشی هم در حوزه 
سياست  خارجی داشته باشيم، اظهار كرد: غربی ها 
بايد بفهمند كه از طريق اعمال فشار نمی توانند ملت 
ايران را وادار به تسليم كنند. آقای رييسی سياست 
تعامل مثبت را با تكيه بر قدرت ميدانی و الگوهای 
و  پايدار  ملت  ايران،  ملت  كرد.  خواهد  دنبال  ايران 
توانمند هستند كه تحت هيچ شرايطی تسليم فشارها 

و تهديدهای خارجی نخواهد شد.
تحليلگر مسايل خاورميانه گفت: آقای رييسی از 
اين مقوله و ويژگی استفاده خواهد كرد و با تكيه بر دو 
حوزه تعامل مثبت در حوزه سياست خارجی و تعامل 
مثبت در حوزه ميدانی و منطقه ای، قطعا مساله منافع 
ملی و الگوهای ملی- اسلامی را در سياست خارجی 

كاملا لحاظ خواهد كرد.

هانی زاده تحلیلگر مسایل خاورمیانه: 

دولت آینده تعامل مثبت مبتنی بر قدرت میدانی را پیگیری می کند
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با این کارها به بدنتان آسیب می زنید؛ یک متخصص طب سنتی بیان کرد؛

توصیه های تغذیه ای برای جلوگیری از 
گرمازدگی

يک متخصص طب سنتی، بر مصرف ميوه و سبزيجات و نوشيدنی های خنک 
برای جلوگيری از گرمازدگی در روزهای گرم سال تاكيد كرد.

عليرضا يارقلی، در خصوص تغذيه مناسب فصل تابستان، گفت: در اين فصل 
توصيه می شود افراد از غذاهای سرد و تر مانند آب دوغ خيار و نان، پنير و هندوانه 

استفاده كرده و از مصرف غذاها و نوشيدنی های گرم پرهيز كنند.
اين متخصص طب سنتی افزود: استفاده از نوشيدنی هايی مانند خاكشير كه 
برطرف كننده خشكی و خارش پوستی، بهبود دهنده معده و روشن و صاف كننده 
پوست است به همراه كمی آب ليمو  به خصوص صبح ها و به صورت ناشتا سبب رفع 

عطش و گرمازدگی در فصل تابستان خواهد شد.
وی بيان كرد: تخم شربتی نيز مقوی دستگاه گوارش است و از گرسنگی كاذب 
جلوگيری می كند و به منظور لاغری و كاهش وزن نيز توصيه می شود؛ تخم شربتی 
ضد سرطان بسيار خوبی است و دارای فيبر بالايی بوده و از بروز ديابت نوع دو نيز 
پيشگيری می كند، مصرف اين شربت ربطی به سردی و گرمی هوا ندارد اما در 
تابستان سبب خنک شدن و كاهش عطش می شود البته بايد به اين نكته تاكيد كرد 
كه افراد دارای معده سرد و مزاج سرد و تر در مصرف شربت های خنک زياده روی 

نكنند.
يارقلی در خصوص مصرف دو ميوه هلو و شليل در اين فصل عنوان كرد: هلو و 
شليل با مزاج سرد و تر دو ميوه محبوب فصل تابستان هستند كه زود هضم و كم 
كالری تر از بقيه ميوه ها هستند و دارای آنتی اكسيدان های بالايی بوده و به تقويت 

سيستم ايمنی بدن كمک شايانی می كنند.
وی اظهار كرد: استفاده از هندوانه به عنوان رقيق كننده خون كه دارای ويتامين 
A،B و C است به عنوان تقويت كننده سيستم ايمنی بدن و جهت سلامت پوست و 
مو بسيار مفيد بوده اما خوردن آن به صورت ناشتا به خصوص در هوای گرم و پس از 

صرف غذا توصيه نمی شود.
اين متخصص طب سنتی خاطرنشان كرد: گلاب نيز يكی از نوشيدنی های بسيار 
خوب در فصل گرماست كه می توان جهت رفع تشنگی و عطش از آن استفاده نمود.
يارقلی با اشاره به خواص بی شمار كاهو گفت: كاهو با طبيعتی سرد و تر جز 
سبزيجات تصفيه كننده خون است كه آهن بسيار زيادی دارد و در درمان كم خونی 

مؤثر است و مصرف آن در فصل تابستان بسيار توصيه می شود.
وی عنوان كرد: در فصل تابستان مصرف شربت سكنجبين، ليمو، هندوانه، آبغوره 
و ميوه های تر )ترش و شيرين( مانند آلو، آلبالو و گيلاس در كنار نوشيدنی های خنک 

می توانند حرارت بدن را كاهش داده و رطوبت را به بدن برسانند.
اين متخصص تغذيه گفت: افراد از مصرف غذاهايی مثل فسنجان، گردو، كنجد 
به دليل مزاج شأن در اين فصل پرهيز كنند چراكه سبب عوارضی مانند فشار خون 

می شوند.
وی در آخر تاكيد كرد: مصرف ميوه بسيار پرطرفدار طالبی كه سرشار از آب است 
در اين فصل بسيار توصيه می شود چراكه اين ميوه سرشار از پتاسيم و منيزيم است 
و تنظيم كننده متابوليسم بدن است اما لازم است افراد به اين نكته توجه ويژه ای 
كنند و اين ميوه را بين دو وعده غذايی و با معده خالی مصرف نكنند همچنين افراد 

ديابتی در مصرف اين ميوه بايد جانب اعتدال را رعايت كنند.

سراغ  خواب،  از  شدن  بيدار  محض  به  صبح  كه  نباشد  بدی  فكر  شايد 
بزرگ ترين دغدغه ذهنتان برويد و تكليف آن را مشخص كنيد اما بهتر است 
با معده خالی اين كار را نكنيد. مطالعات نشان داده اند گرسنگی می تواند به 

ميزان چشمگيری بر تصميم گيری ها و نتايج آن اثر بگذارد.
اين گفته ی مهاتما گاندی معروف است كه انسان هر روز صبح كه از خواب 
بيدار می شود، دوباره متولد می شود. شايد اين جمله تا حدودی اغراق آميز 
باشد ولی ارزشمند و نكته دار است. به هر حال صبح، بهترين زمان روز برای 
شروع عادت های خوب و مفيد و پيمان بستن با خود برای داشتن يک روز 

عالی است.
از آن سو دقيقاً كارهايی هم وجود دارند كه نبايد در ساعات اوليه صبح و 
پيش از خوردن صبحانه انجام دهيد چون ثابت شده كه اثر خوبی بر سلامت 
جسم و روانتان نمی گذارند. در اين مطلب با ما همراه باشيد تا بدانيد چگونه 

روز خيلی بهتری را شروع كنيد.
لیست کارهای روزتان را ننویسید

در تئوری، شايد ايده ی خوبی به نظر برسد كه هر روز صبح بعد از بيدار 
شدن از خواب، بنشينيد و ليست تمام كارهايی را كه بايد در آن روز انجام 
دهيد بنويسيد؛ اما كارشناسان خلاقيت به شما می گويند اينكه صبر كنيد 
تا صبح شود و سپس اين ليست را بنويسيد در واقع اثر معكوس داشته و 

باعث اضطراب و استرس قابل توجهی می شود. خيلی بهتر است كه ليست 
كارهای روزتان را شب قبل بنويسيد.

مغز شما برای خلق ايده هاست، نه نگه داشتن ايده ها، و مطمئناً نبايد آن را 
با چيزهای غيرضروری پُر كنيد. اگر مغزتان را با چيزهای به دردنخور مشغول و 

پُر نكنيد، احساس خيلی بهتری خواهيد داشت.
به طور خلاصه، اگر فكرهای غيرضروری را شب قبل از سرتان خارج كنيد 
و ليست كارهای ضروری فردايتان را قبل از خواب بنويسيد، روز بعد يک قدم 
بزرگ برای شروع يک روز بدون استرس، جلوتر هستيد. همچنين با اين كار، 
شب قبل از خواب ذهنتان به آرامش می رسد چون برای فردايتان برنامه داريد 
و می دانيد چه بايد بكنيد. در مجموع همه ی اين ها باعث می شوند استرس 
كمتری داشته باشيد، دچار ترديد و عدم اطمينان نشويد و اين دلهره را 

نداشته باشيد كه مبادا وقت كم بياوريد و به همه ی كارهايتان نرسيد.
ورزش سنگین انجام ندهید

مطمئناً انجام مقداری ورزش هوازی صبح با معده خالی، فوايدی دارد اما 
اگر هدفتان عضله سازی و افزايش قدرت ورزشی تان است، انجام تمرين، 
خصوصاً تمرينات سنگين و پُرشدت، صبح با معده خالی يک اشتباه به شمار 

می رود.
اگر در رشته ورزشی بسيار سنگينی فعاليت می كنيد، مثلًا تمرينات تناوبی 

پُرشدت يا پاورليفتينگ، شايد متوجه شويد تمرين با معده خالی، عملكردتان 
را ضعيف می كند. طی تمرينات پُرشدت ورزشی، امكان دسترسی به ذخاير 
چربی بدن جهت تأمين انرژی وجود ندارد تا سوختی يكنواخت برای بدنتان 
تأمين شود، بنابراين به محض اينكه ذخيره كربوهيدرات بدنتان تمام شود، 

ديگر نخواهد توانست با شدتی كه هدف شماست به تمرين ادامه بدهد.
خوردن يک صبحانه مغذی و كربوهيدرات دار كمک می كند هم شدت و هم 

طول مدت تمرينات شما در حد مطلوبی حفظ شود.
بنابراين اگر در هدف فيتنس تان جدی هستيد و تمرينات و فعاليت هايتان 
بيشتر از يک دو يا پياده روی روزانه است، بهترين روش اين است كه صبحانه 

بخوريد و بعد ورزش كنيد.
تصمیمات مهم نگیرید

به استعفا دادن از كارتان فكر می كنيد؟ شايد فكر بدی نباشد كه صبح به 
محض بيدار شدن از خواب، سراغ بزرگ ترين دغدغه ذهنتان برويد و تكليف 
آن را مشخص كنيد اما بهتر است با معده خالی اين كار را نكنيد. مطالعات 
نشان داده اند گرسنگی می تواند به ميزان چشمگيری بر تصميم گيری ها و 
نتايج آن اثر بگذارد. معده خالی و گرسنگی در بيشتر افراد باعث می شود صبر 
كمتری داشته باشند و تصميم های ناگهانی نه چندان درستی بگيرند و به 
سمت گزينه هايی تمايل پيدا كنند كه نتايج فوری تر داشته و نياز به صبر و 

گذشت زمان و تجزيه و تحليل بيشتر ندارند.
فرض كنيد قرار است با يک مشاور املاک صحبت كنيد، انجام اين كار 
با حالت گرسنگی باعث می شود تمايل و توجه تان به سمت نتايج فوری تر 
معطوف شود تا به سمت نتايج بهتر اما طولانی مدت تر. شنيده ايم كه خيلی 
از بچه ها بدون خوردن صبحانه به مدرسه می روند يا خيلی از افراد تحت 
رژيم های سخت كاهش وزن هستند كه مصرف كالری در آن ها بسيار محدود 
شده است. گرسنگی، آن قدر شايع است كه مهم است بدانيد و درک كنيد 
گرسنگی و معده خالی، به روش های گوناگون غيرمستقيمی بر عملكردها و 

تصميم گيری ها و انتخاب ها اثر می گذارد.
سراغ شبکه های اجتماعی نروید

حتماً شنيده ايد كه غرق در اخبار شدن و مدام شبكه های اجتماعی را چک 
كردن و صفحات اينترنتی را بالا و پايين كردن، اثرات مخربی بر روح و روان 
می گذارد. خصوصاً طی دهه گذشته، استفاده از گوشی های همراه در ميان 
افراد بزرگسال باعث افزايش آمار اختلالات خواب، استرس و افسردگی شده 
است. مطالعه ای اخير اعلام كرده، وقت سپری كردن در شبكه های اجتماعی 

مجازی طی پاندمی كرونا، بر سلامت روان بيشتر افراد اثر گذاشته است.
بنابراين هر چند به طور كلی خوب است كه مدت زمان سپری شده در 
فضاهای مجاز را كاهش بدهيد، اما خيلی مهم تر است كه خصوصاً صبح ها 
اين فكر كنيد كه چگونه  به  سراغ گوشی و كامپيوترتان نرويد. در عوض 
می توانيد يک روز خيلی خوب را شروع كنيد. پس در برابر وسوسه ی چک 
كردن شبكه های اجتماعی تان مقاومت كنيد. اگر روزتان را با چک كردن 
تعداد لايک ها يا جواب دادن به پيامی كه دوستتان شب قبل برايتان فرستاده 

شروع كنيد، دچار استرس و اضطرابی مضر در طول روز خواهيد شد.
شبكه های اجتماعی جوری طراحی شده اند كه كاربران تا جايی كه ممكن 
است تشويق شوند بيشتر با آن ها مشغول باشند. اگر برايتان سخت است 
عادت چک كردن گوشی به محض بيدار شدن از خواب را ترک كنيد، شب 
قبل آن را در حالت پرواز قرار دهيد يا در اتاق ديگری كه دور از شماست 

بگذاريد.

4کاری که بهتر است به محض بیدار شدن از خواب انجام ندهید؛

قبل از صبحانه این کارها را انجام ندهید
غذاهایی که خوب است دیابتی ها در آشپزخانه خود داشته باشند؛

11 ماده ی غذایی خوب برای مبتلایان به دیابت

اگر مبتلا به ديابت هستيد فكر كردن در مورد اينكه مصرف چه غذايی را بايد 
محدود كنيد، مانند كيک يا شيرينی، می تواند به شما احساس محروميت دهد. 
در عوض، بهتر است بر روی بسياری از غذاهای خوشمزه و مفيدی كه می توانيد 
به رژيم غذايی خود اضافه كنيد و در واقع می توانند به كنترل قند خونتان كمک 

كنند، تمركز كنيد.
در اين مطلب به ۱۱ ماده غذايی توصيه شده توسط متخصصين اشاره شده 

است كه به شما در كنترل قند خون كمک می كند:
۱. غلات کامل

اگرچه غلات سبوس دار مانند برنج قهوه ای، كينوآ، جو دوسر يا جو سرشار 
از كربوهيدرات هستند؛ اما همچنين غنی از فيبر می باشند كه در مقايسه با 
كربوهيدرات های تصفيه شده با فيبر كم )مانند برنج سفيد يا نان سفيد( با سرعت 
كمتری هضم می شوند. غلات كامل تأثير كمتری بر قند خون شما خواهند 
داشت. هر چند كه بايد به ميزان مصرفی در هر وعده توجه داشته باشيد. در هنگام 
خوردن هر نوع غلات كامل، مهم است كه بدانيد يک وعده )حدود ۳/۱ فنجان 

پخته شده(برابر با ۱۵ گرم كربوهيدرات است.
2. تخم مرغ

تخم مرغ را چه به صورت املت، آب پز و يا جوشانده شده مصرف كنيد، يک 
خاصيت بزرگ دارد: تخم مرغ ها نيروگاه های پروتئينی هستند كه با تثبيت سطح 
قند خون و سركوب هورمون های گرسنگی می توانند از كاهش وزن حمايت كنند. 
اگر ديابت داريد، خوب است بدانيد كه كاهش ۱۰ پوندی وزن می تواند به بهبود 

قند خون شما كمک كند و حتی می تواند به كاهش مصرف داروها منجر شود.
3. سیب زمینی شیرین

سيب زمينی شيرين يكی ديگر از منابع كربوهيدرات دوستدار ديابت است: يک 
سيب زمينی شيرين متوسط ۴ گرم فيبر و تقريباً ۳/۱ ويتامين C روزانه شما را فراهم 
می كند. آن ها همچنين منبع اصلی ويتامين A هستند، كه طبق برخی يافته ها 
ممكن است عملكرد سلول های توليد كننده انسولين را بهبود ببخشد. باز هم نكته 
مهم اين است كه بايد مراقب ميزان مصرف خود در هر پرس باشيد. شما از يک 

سيب زمينی شيرين متوسط ۲۴ گرم كربوهيدرات دريافت خواهيد كرد.
4. ماهی های چرب

اين يک واقعيت ترسناک است: طبق گفته انجمن قلب آمريكا، احتمال مرگ 
در اثر بيماری های قلبی در افراد مبتلا به ديابت نوع ۲ تا چهار برابر بيشتر از افراد 
فاقد اين بيماری است. اما خبر خوب اينكه يک رژيم غذايی غنی از ماهی های 
دارای امگا ۳ مانند ماهی سالمون، شاه ماهی، ساردين، ماهی خال مخالی، 
ماهی قزل آلا، و ماهی تن آلباكور می تواند خطر بيماری قلبی را كاهش داده و از 
التهاب جلوگيری كند. ماهی های چرب همچنين می تواند از چشمان شما در برابر 
عوارض مربوط به ديابت محافظت كنند. مطالعات اخير نشان داد خوردن دو وعده 

ماهی در هفته با ۵۰ درصد كاهش خطر رتينوپاتی ديابتی همراه بود.
5. سبزیجات برگ سبز

انواع سبزی خوردن، بسيار  و  سبزيجات برگ سبز مانند اسفناج، كلم كيل 
كم كالری و كم كربوهيدرات هستند اما مملو از مواد مغذی می باشند كه آن ها 
را به يک حامی برای افراد مبتلا به ديابت و همچنين افراد مبتلا به پيش ديابت 
تبديل می كند. سبزيجات برگ سبز به دليل غلظت بالای پلی فنول و ويتامين 
C، می توانند خطر ديابت نوع ۲ را كاهش دهند. آن ها همچنين غنی از منيزيم 
هستند، ماده معدنی كه نشان داده می شود به جلوگيری از مقاومت در برابر 

انسولين كمک می كند.
6. آووکادو

اين ميوه سبز خامه ای، منبع لذيذی از چربی های مفيد برای قلب است. آووكادو 
همچنين سرشار از فيبر است كه با كند كردن افزايش و كاهش قند خون به 
جلوگيری از مقاومت انسولين كمک می كند. از آنجا كه آن ها كالری بالايی دارند 
بايد به ميزان مصرف در وعده های خود توجه كنيد: نيمی از يک آووكادو متوسط 
می تواند حاوی بيش از ۱۸۰ كالری باشد كه معادل بيش از يک قاشق غذاخوری 
مايونز يا يک برش پنير است. اگر در محل زندگی تان اين ميوه در دسترس نيست 

زيتون يک جايگزين عالی برای آن است.
۷. حبوبات

گزينه های  همچنين  و  نخود  و  لوبيا  انواع  با  را  خود  آشپزخانه  قفسه های 
سريع پخت تر مانند عدس پر كنيد. فيبر و پروتئين موجود در لوبياها به پايدار 
نگه داشتن قند خون كمک می كند. با مرور زمان، مصرف آن ها می تواند مزايای 
بيشتری را به همراه داشته باشد. يک مطالعه نشان داد بزرگسالان مبتلا به ديابت 
نوع ۲ كه روزانه يک فنجان عدس يا لوبيا می خورند ميزان A۱C آن ها )تست ديابت 
و پيش ديابت كه ميانگين قند خون را اندازه گيری می كند( در طی سه ماه به ميزان 

نيم درصد كاهش می يابد.
8. ماست یونانی

وقتی صحبت از لبنيات می شود، خوب است از نوع يونانی آن استفاده كنيد. ماست 
يونانی پروتئين بالاتر و كربوهيدرات كمتری نسبت به ماست معمولی دارد. اين ميزان 
پروتئين بالاتر می تواند احساس سيری طولانی تری به فرد بدهد و باعث افزايش كمتر 
قند خون شود. حتماً نوع ساده را به جای انواع طعم دار، كه حاوی قند و كربوهيدرات 
اضافی هستند، انتخاب كنيد. اگر شيرينی می خواهيد، مقدار كمی از ميوه خود را 
به اين ماست اضافه كنيد: می توانيد ۴/۳ فنجان توت، يک هلو متوسط و خردشده يا 

۲/۱ فنجان دانه انار را امتحان كنيد كه هركدام ۱۵ گرم كربوهيدرات دارند.
۹. توت ها

دريافت  بدون  شيرينی  هوس  رفع  برای  خوشمزه  روش  يک  ريز  ميوه های 
هيچ گونه قند اضافی است. به علاوه، آن ها دارای فيبرهای تثبيت كننده قند خون 
و آنتی اكسيدان هايی هستند كه می توانند به دفع بيماری های قلبی كمک كنند. 
از توت های تازه در فصل خودشان استفاده كنيد و از آن ها لذت ببريد، اما از نوع 
يخ زده آن ها هم در فصول ديگر دريغ نكنيد. كارشناسان اتفاق نظر دارند كه آن ها 
به همان اندازه مغذی هستند و اغلب ارزان ترند. فقط حتماً بسته بندی های فاقد 

شكر اضافه را خريداری كنيد.
۱۰. آجیل

برای ميان وعده، آجيل های بدون نمک را دم دست داشته باشيد. آن ها پروتئين، 
فيبر و چربی های سالم را تأمين می كنند تا شما را سير نگه دارند و قند خونتان را 
تثبيت كنند و همچنين با محتوای منيزيم خود به جلوگيری از مقاومت به انسولين 
كمک می كنند. برای اينكه كالری دريافتی را كنترل كنيد، تنها به اندازه يک اونس 
از اين مغزها مصرف كنيد. اين ميزان برابر با حدود ۲۴ عدد بادام درختی يا ۱۸ 

عدد بادام هندی متوسط است.
۱۱. دارچین

نوعی  قهوه،  يا  ماست  شده،  پخته  سر  دو  جوی  روی  بر  دارچين  پاشيدن 
شيرينی طبيعی را بدون نياز به شكر، به غذايتان اضافه می كند. اما اين همه 
خواص دارچين نيست. اين ماده با كاهش سرعت جذب كربوهيدرات و آسان تر 
كردن جذب انسولين توسط سلول، سطح گلوكز خون را بهبود می بخشد. برای 
بهره مندی از اين مزايا نياز به خوردن مقدار زيادی از اين ماده نداريد: يافته ها نشان 
می دهد با خوردن فقط نصف قاشق چای خوری دارچين می توانيد از خواص آن 

بهره مند شويد.
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معاون اجرایی حرم بانوی کرامت  خبرداد:

تکمیل پنجره فولاد شبستان حضرت 
زهرا)س( حرم حضرت معصومه)س(

حضرت  شبستان  فولاد  پنجره  تكميل  از  كرامت  بانوی  حرم  اجرايی  معاون 
زهرا)س( خبرداد و گفت: اين پنجره فولاد دارای طرحی منحصر به فرد و بدون 
نواز  از معماری حرم مطهر، هنر چشم  الهام  با  الگوبرداری بوده و تلاش شده 
اسلامی در اين اثر بكار گرفته شود و ذكر نام مقدس الله و پنج تن آل عبا در قسمت 

فوقانی پنجره خودنمايی می كند.
هادی محمودنژاد ، اظهار كرد: با توجه به افزايش استقبال زائران در دهه های 
اخير از اعتاب مقدس از جمله حرم نورانی كريمه اهل بيت)س(  نياز به فضای 
زيارت مشهود است كه در اين راستا توسعه ها در ضلع شرقی همچنان ادامه دارد و 

فضاهای جديد در اختيار قرار خواهد گرفت.
وی تصريح كرد: در همين راستا شبستان حضرت زهرا)س( با بهره مندی از 
طرح های اسلامی خاص متناسب با حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه)س( 
توسط آستان مقدس طراحی شد و در سال ۱۳۹۷ به دست توليت محترم آستان 
مقدس افتتاح و در سالروز ميلاد حضرت فاطمه زهرا)س( به بهره برداری رسيد و در 
اختيار قرار گرفت. معاون اجرايی آستان مقدس بانوی كرامت عنوان كرد: با توجه به 
جايگاه ويژۀ نمادهای اعتقادی و اسلامی و اينكه زائران حرم های مطهر برای عرض 
ارادت، به ضريح مطهر و پنجره فولاد تبرک می جويند، اولين پنجره فولاد در ضلع 
غربی حرم مطهر و در بالاسر مبارک ايجاد شد و در گام بعدی پنجره فولاد شبستان 

ايجاد و در ايام دهۀ كرامت امسال تكميل و رونمايی شد.
وی ادامه داد: برخی هنرهای بكار رفته در اين پنجره كه طراحی آن توسط 
هنرمندان آستان مقدس انجام پذيرفته، عبارت است از قلم زنی، ميناكاری، سنگ 
تراشی، آينه كاری، اسكلت چوبی، ايجاد گوی و ماسوره های پيوسته با مقاومت 
بسيار بالا.طراحی قلم زنی و ميناكاری توسط هنرمندان اصفهان و مابقی امور 
توسط اساتيد، هنرمندان و صنعتگران آستان مقدس و شهر قم اجرا گرديده است.
محمودنژاد با اشاره به اينكه پنجره فولاد شبستان حضرت زهرا)س( دارای طرحی 
منحصر به فرد و بدون الگوبرداری بوده و تلاش شده با الهام از معماری حرم مطهر، 
هنر چشم نواز اسلامی در اين اثر بكار گرفته شود، گفت: ذكر نام مقدس الله و پنج 
تن آل عبا در قسمت فوقانی پنجره خودنمايی می كند، كتيبۀ ميانی پنجره با طرح 
رسمی بندی و ذكر اسماء الهی و بهره گيری از هنر ميناكاری جلوه نمايی می كند.
معاون اجرايی آستان مقدس حضرت معصومه)س( عنوان كرد: نام های مقدس 
حضرت فاطمه زهرا)س( و حضرت فاطمه معصومه)س( در ميناكاری لچكی های 
پنجره فولاد بكار رفته است. ارتفاع پنجره از تيزۀ قوس تا كف زمين ۴/۳ متر، عرض 
آن ۲/۸۳ متر و عمق آن يک متر بوده و نزديک ترين نقطه به مضجع شريف كريمه 
اهل بيت)س( از ضلع شمالی است. وی مطرح كرد: قلم زنی پنجره فولاد مذكور، 
از تراز هنری بالايی برخوردار می باشد كه جا دارد از تمام عزيزانی كه در به ثمر 
رسيدن اين اثر ماندگار ارائه خدمت نموده اند، از جمله خيرين، هنرمندان و ساير 

دست اندركاران، به نمايندگی از آستان مقدس تقدير و تشكر كنيم.
 

رییس دیوان عدالت اداری :

برگ سبز پلیس سند رسمی است 
رييس ديوان عدالت اداری گفت: برگ سبز پليس سند رسمی است اما در قانون 
ذكر شده كه برای جلوگيری از مشكلات بعدی كه در خريد و فروش ها ممكن است 

رخ دهد بهتر است به دفاتر اسناد رسمی مراجعه كنند.
حجت الاسلام محمد مصدق رئيس ديوان عدالت اداری صبح ديروز در نشست 
خبری با اصحاب رسانه با اشاره به يكی از احكام ديوان در ارتباط با بازنشستگی ۲۰ 
ساله مشاغل سخت و زيان آوراظهارداشت: قوانين متعددی در اين خصوص وجود 
دارد كه ما از مجلس درخواست كرديم اين موضوع ساماندهی شود چرا كه ديوان 

عدالت اداری مرجع قانون گذاری نيست و مرجع اجرای قانون است.
مصدق خاطرنشان كرد: ديوان عدالت اداری بر اساس ضوابط بر اساس مدرک 
تحصيلی می تواند كه نخبگان علمی را جذب كند، يكی از ضوابط اين است كه 
قاضی برای ورود به ديوان بايد ۷ سال سابقه داشته باشد اما بر اساس قوانين جديد 
می شود كه با برگزاری مصاحبه فردی كه سابقه قضاوت نداشته اما از نخبگان است 

را در ديوان جذب كرد.
رئيس ديوان عدالت اداری در ارتباط با موضوع اطاله دادرسی ها گفت: بازه 
زمانی رسيدگی به يک پرونده به صورت عادی زير ۵۰ روز است. اكنون در حال 
بررسی هستيم كه پرونده هايی كه در ۲ سال پيش تشكيل شده اند چرا هنوز جواب 

نگرفته اند و برای تعيين و تكليف هرچه سريع تر اقدام كنيم.
وی با اشاره به اصلاح قانون ديوان عدالت اداری بيان كرد: در لايحه جديد به 
صورت جدی به موضوع مقابله با فساد و حفظ حقوق عامه پرداخته شده است، 
به عنوان مثال نظريه ای مطرح شد كه در ديوان عدالت اداری نيازی به دادستان 
نيست اما وظايف آن را به يكی از معاونان ديوان واگذار كنيم. يعنی در واقع يكی از 

معاونين به عنوان مدعی العموم فعاليت می كند.
مصدق در پاسخ به سوالی مبنی بر اينكه آيا رأی ديوان عالی در ارتباط با موضوع 
برگ سبز خودرو اعلام می كند كه برگ سبز خودرو همان سند مالكيت است يا 
خير، افزود: برگ سبزی كه توسط نيروی انتظامی صادر می شود سند است چراكه 
توسط مقامات مسئول صادر شده است. اما موضوعی كه در اين پرونده دارای ابهام 
است مسأله ای بود كه گفته می شد بعد از صدور برگ سبز حتماً بايد به دفاتر مراجعه 
كرد كه ما در اين زمينه موارد مختلفی داريم كه از تقاضای تحقيق در اين زمينه 
را داده ايم و در اولين فرصت اعلام می كنيم. رئيس ديوان عدالت اداری در پاسخ 
به سوال خبرنگار مهر مبنی بر اينكه آيا برگ سبز پليس سند رسمی است يا خير، 
بيان كرد: برگ سبز پليس سند رسمی است اما در قانون ذكر شده است كه برای 
جلوگيری از مشكلات بعدی كه در خريد و فروش ها ممكن است رخ دهد بهتر 
است به دفاتر اسناد رسمی مراجعه كنند. مصدق در پايان گفت: ۱۲ كارگروه علمی 
در ديوان تشكيل شده است تا بين ديوان و سازمان های كثير الپرونده ارتباط برقرار 

كنند تا زمان رسيدگی به پرونده ها كوتاه تر شود.
  

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی خبر داد؛

تأمین منابع همسان سازی حقوق 
بازنشستگان برای ۴ سال آینده

مديرعامل سازمان تأمين اجتماعی گفت: قول می دهيم منابع همسان سازی 
را برای سه تا چهار سال آينده از محل وصول مطالبات منابع مختلف نقدی يا 

غيرنقدی تأمين كرده و در اختيار همكاران بعدی قرار دهيم.
حقوق  )متناسب سازی  فراگير  تأمين  »رؤيای  نشست  در  سالاری  مصطفی 
بازنشستگان(« كه ديروز برگزار شد، گفت: متناسب سازی حقوق بازنشستگان و 
استمرار آن، كار بزرگی است كه با كمک بخش های مختلف دولت، مجلس و شركای 
اجتماعی امكانپذير شد و برای اين كار، تدابير لازم از سوی سازمان انديشيده شده 

است.
وی ادامه داد: در اجرای مرحله اول متناسب سازی مرداد ۹۹، ۹۲۰۰ ميليارد 
و  متناسب سازی  دوم  مرحله  اجرای  از  پس  كه  بود  ماه  در  ما  پرداختی  تومان 
پرداختی  تومان  ميليارد  ماه ۱۷هزار  در  بازنشستگان،  سنواتی  حقوق  افزايش 
حقوق اين افراد است. مديرعامل سازمان تأمين اجتماعی با تأكيد بر اينكه برای 
استمرار متناسب سازی تدابير لازم انديشيده شده است، گفت: قول می دهيم 
منابع همسان سازی حقوق بازنشستگان را برای سه تا چهار سال آينده از محل 
وصول مطالبات منابع مختلف نقدی يا غيرنقدی )كه متناسب با ارزش روز افزايش 
پيدا می كند(، در اختيار همكاران بعدی خود قرار دهيم تا آنها برای تأمين منابع 
دغدغه ای نداشته  باشند البته كار سختی است اما با كمک دولت در پرداخت ديون 
به تأمين اجتماعی اتفاق بی نظيری رخ داده به طوری كه سال گذشته ۴۳هزار 
ميليارد تومان از دولت طلب خود را وصول كرديم كه ميزان پرداختی و مطالبات ما 

در ۲۰ سال گذشته نصف اين مبلغ بود.
سالاری گفت: امسال نيز ۸۹هزار ميليارد تومان توافق نهايی كرديم كه هم دولت 
و هم مجلس كمک كردند كه بخشی از اين منابع از محل وصول مطالبات تأمين 

شود.

نماینده ولی فقیه در استان قم :

ثمره انقلاب اسلامی تحقق کرامت در 
مقیاس جهانی است

نماينده ولی فقيه در استان قم با بيان اينكه ثمره هدايت الهی، كرامت اجتماعی 
است و ثمره انقلاب اسلامی تحقق كرامت در مقياس جهانی است، گفت: انسان بر 
پايه معرفت به خدا و تأسّی به اهل بيت)ع( می تواند به نقشه راه كرامت دست پيدا كند 

و اين مسير بدون رهبر الهی قابل تحقق نيست.
آيت الله سيدمحمد سعيدی توليت آستان مقدس بانوی كرامت در سخنرانی به 
مناسبت ميلاد امام رضا عليه السلام در حرم مطهر علی بن موسی الرضا عليه السلام 
اظهار كرد: دهه كرامت فرصتی مغتنم برای پيوند امت و امامت و تبيين نقشه راه 

رشد، شكوفايی، عزت و كرامت برای اين مردم مؤمن و عاشق اهل بيت)ع( است.
وی با بيان اينكه كرامت بر دو قسم است، گفت: قسم اول كرامت عمومی است كه 
در كلام خداوند نسبت به انسان به كار رفته و نشان می دهد فطرت انسان، الهی و 
خدا محور است و چنين مقدر كرده كه رشد انسان در سايه كرامت، آزادی، آگاهی و 
حركت در صراط مستقيم الهی باشد و انحراف از فطرت و كرامت ذاتی انسان را به درّه 

حولناک ضلالت و پستی می كشاند.
عضو مجلس خبرگان رهبری با بيان اينكه قسم دوم كرامت، كرامت اكتسابی است، 
گفت: كرامت اكتسابی اين است كه انسان بر پايه معرفت به خدا و گوهر نفس خود 
و تأسی به اهل بيت)ع( می تواند نقشه راه كرامت را بر پايه ايمان، علم، معرفت، عمل 
صالح، جهاد در راه خدا، تقوا، ايثار و فداكاری طی كند و به مقام خلافت الهی دست 
پيدا كند. وی گفت: اميرالمؤمنين)ع( در مورد كرامت اكتسابی به فرزندشان امام 
حسن عليه السلام فرمودند نفس خودت را با كرامت بدار و به هيچ پستی تن نده 
اگرچه آن عمل پست تو را به خواسته هايت برساند زيرا هيچ چيز با شرافت، بزرگی 
روح و كرامت نفس برابری نمی كند و در مقابل كرامت و عزت از دست رفته هيچ چيز 
نصيبت نخواهد شد و سپس فرمودند بنده ديگران نباش زيرا خداوند تو را آزاد آفريده 
است. سعيدی با بيان اينكه كرامت انسان در پايه آزادی استوار است و به دست آوردن 
آن به وسيله پرورش اخلاق و سلوک در مسير خودسازی، جامعه سازی و تحقق تمدن 
انسانی و اسلامی با نيابت نائبان عام ائمه)ع( و ولايت فقيه ميسر است، گفت: كرامت 
بدون رهبر الهی قابل تحقق نيست زيرا ثمره هدايت الهی، كرامت اجتماعی است و 

ثمره انقلاب اسلامی تحقق كرامت در مقياس جهانی است.
وی با بيان اينكه نقطه آغاز اين كرامت جهانی با معماری رهبر كبير انقلاب بود، 
گفت: امام راحل فرمودند مركز ايران اسلامی آستان مقدس امام رضا عليه السلام 
است زيرا نقشه راه كرامت و سبک زندگی را بايد از امام هشتم آموخت و كارگزاران 

دولت اسلامی بايد توشه معنوی خود را از سيره امام هشتم دريافت كنند.
توليت آستان مقدس بانوی كرامت با بيان اينكه ادامه راه امام راحل بر عهده امام 
خامنه ای قرار گفته است، افزود: در دهه كرامت ملت بزرگوار و كريم ايران پوزه استكبار 
پر مدعای جهانی را به خاک ماليد و با انتخاب عزتمندانه و شايسته خادم الرضا عليه 
السلام كه سابقه توليت و خدمت به آستان مقدس را داشت، زمينه را برای شكل 

گيری يک دولت تراز و انقلابی فراهم آوردند.
وی ادامه داد: اميدواريم دولت كار و كرامت، عدالت و آزادی، پيشرفت و مبارزه با 
فساد كه در مسير ولايت با عظم، اراده و پشتكار و با بهره مندی از جوانان انقلابی روی 

كار خواهد آمد نتيجه انتخاب اصلح مردم باشد.
سعيدی با بيان اينكه ما از رئيس جمهور آينده انتظار داريم كه مقدمات و زمينه 
شكلگيری كابينه ای بر پايه شايسته سالاری و عزم خدمت بر اساس منويات رهبر و 
بهره گيری از فرصت ها را فراهم كند، اظهار كرد: مردم بيش از ۴۰ سال است كه مسير 
كرامت را به پيش بردند و هرگز نپذيرفتند كه دنباله رو و زير سلطه و تحقير مستكبران 
باشند زيرا بر اساس نصوص دينی ما پذيرش تحقير و توهين در برابر مستكبران حرام 

شرعی و حركت به سمت تحقق كرامت انسانی واجب شرعی است.
وی با بيان اينكه در مناظره های رياست جمهوری از طرف برخی نامزدها بداخلاقی 
و هتاكی نه تنها به ساحت علم حوزه بلكه به ساحت علوم الهی و اهل بيت)ع( صورت 
گرفت، گفت: برخی از غربزدگان سهل انديش فكر می كنند با مدارک و علوم غربی 
می تواند پيشرفت اقتصادی برای مردم به ارمغان آورند ولی مردم با رأی خود نشان 

دادند كه نگاه به غرب و توسعه غربی را در تضاد با توسعه اسلامی می دانند.
نماينده ولی فقيه در استان قم با بيان اينكه نظر امام اين بود كه ما معيارهای 
فرهنگی، سياسی و اقصادی جهانی را شكسته ايم و خودمان چارچوب جديدی 
ساخته ايم كه در آن عدل را ملاک دفاع و ظلم را ملاک حمله قرار می دهيم، افزود: 
مبنای جمهوری اسلامی اين است كه بر هر ظالمی می تازيم و از هر عادلی دفاع 

می كنيم و اين خواست اهل بيت)ع( و امام زمان)عج( است.
  

امام جمعه قنوات قم تاکید کرد:

ضرورت ایجاد پارک جنگلی برای مقابله با 
ریزگردها درحاشیه قنوات

 امام جمعه شهر قنوات قم با تاكيد بر اهميت حفظ محيط زيست منطقه،  گفت: 
برای مقابله با ريزگردها و كمک به حل مسائل زيست محيطی،  در حاشيه شهر قنوات 

پارک جنگلی ايجاد شود.
حجت الاسلام و المسلمين رضا كرمی پور اظهارداشت : توجه ويژه به موضوع 
بايد مورد توجه جدی  محيط زيست و همچنين ساماندهی مناسب پسماندها 
مسئولان مديريت شهری باشد تا شهروندان بيش از گذشته شاهد محيطی سالم و 

پاک در محيط پيرامون خود باشند. 
وی همچنين با اشاره به موقعيت جغرافيايی خاص شهر قنوات، افزود: تلاش 
انجام شده برای حفظ محيط زيست شهر قنوات و حريم آن كه در حاشيه كوير 
قرار گرفته است،  اقدامی بسيار ارزشمند برای احيای كوير به شمار می آيد و نتايج 

ارزشمندی برای حل مسائل زيست محيطی منطقه به دنبال دارد.
وی در ادامه با اشاره به اين كه تقويت پوشش گياهی نقش بسيار موثری در حفظ 
محيط زيست منطقه دارد، خواستار برنامه ريزی برای ايجاد پارک جنگلی در حاشيه 

شهر قنوات و مقابله با ريزگردها در اين منطقه شد.
لازم به ذكر است شهرداری قنوات با جمع آوری سايت دفن زباله های شهری و 
احيای كوير در منطقه، اقدام به انتقال كامل زباله های شهری به سايت زباله البرز 
می نمايد كه اين امر موجب رضايت مندی شهروندان شده است؛ در شهر قنوات، 

به صورت ميانگين حدود ۳۰۰ تن زباله در ماه توليد می شود.
شهر قنوات در بخش مركزی استان قم قرارگرفته و فاصله آن با شهر قم حدود ۱۰ 
كيلومتر است، اين شهر در سال ۷۹ با ادغام روستاهای حاجی آباد لک ها، مرادآباد، 
واليجرد و حسن آباد ايجاد شد و از سابقه تاريخی قابل توجهی برخوردار است و گويش 

برخی از مردم ساكن در اين شهر به زبان لكی است.
اين شهر در مناطق خشک و كويری قم قرارگرفته است و درگذشته از طريق حفر 
قنات، آب موردنياز مردم منطقه تامين می شد و به دليل همين پيشينه تاريخی به نام 
شهر قنوات شناخته می شود؛ قنوات پس از شهر قم دومين شهر پرجمعيت استان 

است و جمعيت آن به حدود ۱۸ هزار تن می رسد.
 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم  خبرداد:

ساخت نخستین قرآن سنگی
 توسط هنرمند قمی

و صنايع دستی قم گفت: نخستين قرآن  مديركل ميراث فرهنگی، گردشگری 
سنگی توسط هنرمند صنايع دستی قم با بكارگيری هنر معرق سنگ در دست 
ساخت است. عليرضا ارجمندی در حاشيه بازديد از روند ساخت اين قرآن اظهار 
كرد: قطر صفحات اين قرآن كه به دست سيدحسين ميره ای از هنرمندان رشته 
معرق سنگ در دست ساخت است، دو ميلی متر است و تمام فرآيند ساخت آن با 
دست  انجام می شود. مديركل ميراث فرهنگی، گردشگری و صنايع دستی قم با بيان 
اين كه صفر تا صد ساخت قرآن معرق سنگی كاملا  ابتكاری و كاری بی نهايت سخت 

است، عنوان كرد: تاكنون چنين كاری با اين حجم ساخته نشده است.
وی اظهار كرد: استاد ميره ای پيش از اين، برای نخستين بار دو لوستر سنگی برای 
بارگاه حضرت امام حسين در كربلا و حضرت امام علی )ع( در نجف ساخته و اهدا 

كرده، كه بی نظير و بی همتا بوده است.

دكتر صادق پور مديرعامل شركت آب و فاضلاب استان قم با تأكيد بر اينكه با 
شرايط سختی برای تأمين آب مواجه هستيم، اصلاح الگوی مصرف، استفاده 

بهينه از آب و صرفه جويی را تنها را نجات از شرايط كم آبی برشمرد.
دكتر علی جان صادق پور ظهرروزسه شنبه  در نشست خبری كه به مناسبت 
هفته صرفه جويی در مصرف آب در تالار آب اين شركت برگزار شد، با تقدير از 
ملت فهيم ايران اسلامی به دليل حضور باشكوه در انتخابات رياست جمهوری 
و شوراهای اسلامی شهر و روستا، به نامگذاری اول تا هفتم تيرماه به عنوان 
هفته صرفه جويی در مصرف آب اشاره كرد و گفت: علت اين مسئله به دليل 
اين است كه در اين روزها، گرم ترين ايام سال آغاز شده و نياز به رعايت الگوی 

مصرف بيشتر احساس می شود.
وی با تأكيد بر اينكه حتی اگر در طول سال هم بارندگی مداوم داشته باشيم 
بايد صرفه جويی در مصرف را محور كار خود قرار دهيم تصريح كرد: رعايت 
الگوی مصرف و صرفه جويی در مصرف آب بايد همواره آموزش داده شود و هم 

نسل امروز و هم نسل آينده اين مسئله را در دستور كار داشته باشند.
مديرعامل شركت آب و فاضلاب استان قم با اذعان به اينكه اين هفته فرصتی 
ضرورت  آب،  توزيع  هزينه های  آبی،  منابع  مختلف  ابعاد  رسانه ها  تا  است 
صرفه جويی در مصرف آب، كمبود منابع و... را به اطلاع عموم شهروندان 
برسانند خاطرنشان كرد: اگر رسانه ها از روند آبرسانی و انتقال آن به منازل و 
مشقات و سختی ها آن آگاه باشند و ابعاد اين كار را برای جامعه بيان كنند مردم 
هم اهتمام بيشتری به رعايت الگوی مصرف خواهند داشت زيرا تنها راه نجات 

از كم آبی استفاده بهينه از آب و  اصلاح الگوی مصرف است.
وی با بيان اينكه اگر ما منابع آبی را مديريت نكنيم نسل آينده از ناحيه كمبود 
منابع آبی با مشكل مواجه می شوند، گفت: در بسياری از كشورهای دنيا 
هم با كمبود منابع آبی مواجه هستند و سالانه تعداد قابل توجهی از مردم به 
دليل كمبود آب از بين رفته يا دچار بيماری می شوند و خوشبختانه در كشور 
ما همچنان ميزان دسترسی به منابع آبی بالا است و هنوز به شرايط بحرانی 
نرسيده ايم. صادق پور با تأكيد بر اينكه منابع آبی كشور در حال اتمام است 
گفت: اگر با همين روال پيش برويم در سال 1410 كل منابع آبی داخل و 
خارج استان به را به مصرف شرب و بهداشتی برسانيم كل توليد برابر مصرف 

خواهد شد در شرايط بسيار بحرانی قرار خواهيم گرفت و حتی امكان تأمين آب 
برای صنعت و... را نيز نخواهيم داشت.

وی با بيان اينكه آب محور توسعه است، يادآور شد: البته كمبود آب نيز 
محدودكننده توسعه است و عمدتاً صنعت، كشاورزی و واحدهای 

کاهش 4۰ درصدی ورودی آب سدهای قم
مدير عامل شركت آب و فاضلاب قم در برنامه گفتگوی ويژه، گفت: ميزان 
بارندگی نسبت به سال گذشته ۵۰ درصد و نسبت به متوسط ۵۰ سال گذشته 
۴۰ درصد كاهش داشته كه اين مسئله اصلاح الگوی مصرف و صرفه جويی در 

مصرف آب را بيش از پيش ضروری می كند.
وی با تأكيد بر اينكه عمده منابع شرب قم از خارج از استان تأمين می شود 
افزود: 78.5 درصد آب شرب استان از خارج از استان وارد می شود و از اين 

نظر نسبت به باقی استان ها در شرايط سخت تری هستيم.
وی 135 حلقه چاه در شهر و روستا، 14 رشته قنات، 6 دهانه چشمه، سد 
15 خرداد و سد كوچری را منابع تأمين كننده آب قم برشمرد و اظهار داشت: 
شهرهای قم، سلفچگان، قنوات و كهک و تعدادی از روستاها مستقيماً از آب 
سرشاخه ها استفاده كرده و روستاهای خلجستان نيز عمدتاً از منابع داخلی و 

چاه ها استفاده می كنند.
صادق پور با تأكيد بر اينكه 18 درصد از آب استان از چشمه و قنات تأمين 
می شود گفت: 78 درصد هم از سرشاخه ها تأمين شده و حدود 3 درصد نيز از 

سد 15 خرداد تأمين می شود.
افزایش ۱2 درصدی مصرف آب در سه ماهه اول امسال

وی عمده ترين چالش های تأمين آب شرب شهر و روستاها را جمعيت و رشد 
دانست و گفت: اوايل امسال 12 درصد رشد داشتيم كه بسيار زياد بوده و 
اگر همين روال ادامه يابد بايد 150 ميليون مترمكعب آب تأمين كنيم كه در 

سال های گذشته 120 ميليون مترمكعب بوده است.
آب،  منابع  آلاينده های  قم رشد  استان  و فاضلاب  آب  مديرعامل شركت 
وابستگی آب شهر به منابع آبی خارج از استان را از ديگر چالش های تأمين 
آب شهر قم عنوان كرد. وی در ادامه به شدت افزايش مصرف آب در ماه های 
نخست امسال نسبت به سال گذشته اشاره كرد و  ابراز داشت: در ارديبهشت 
ماه سال 99 در شرايط پيک 3 هزار و 762 ليتر بر ثانيه و در ارديبهشت امسال 
4 هزار و 215 ليتر بر ثانيه مصرف صورت گرفته كه بسيار افزايش داشته است.
صادق پور بيان اينكه برای شهر قم  در سال 99 بالغ بر 97 ميليون مترمكعب 
آب تأمين شده است، گفت: پيش بينی ما اين است كه مصرف امسال به 120 

ميليون مترمكعب برسد.
آب شهر قم کاملًا سالم و بهداشتی است 

وی با اشاره به برخی نگرانی ها نسبت به آلودگی آب شهر قم گفت: آب 
شهر قم به طور كامل بهداشتی است و آزمايشگاه شركت چهار نوع آزمايش 
بر روی آب انجام می دهد تا اطمينان كامل از سلامت آب داشته باشيم و روزانه 

نمونه برداری از آب توزيعی در شبكه صورت می گيرد.
مديرعامل شركت آب و فاضلاب استان قم خاطرنشان كرد: تصفيه خانه آب 
قم نزديک 4 هزار ليتر بر ثانيه قابليت تصفيه آب دارد كه در شرايط پيک فعال 
می شود اما در 24 خرداد بالغ بر 4 هزار و 400 ليتر بر ثانيه مصرف داشتيم كه 
400 ليتر بر ثانيه از منابع چاه ها استفاده شده و علت شوری آب در برخی از 

روزهای اخير نيز همين مسئله است.
وی با تأكيد بر اينكه قيمت آب به صورت پلكانی محاسبه می شود افزود: 
زمانی كه مصرف بالاتر از الگوی مصرف باشد و تا 45 هزار ليتر در ماه باشد، 

آب به صورت آزاد با احتساب تمام هزينه های توليد و توزيع محاسبه می شود.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم:

شرایط سختی برای تأمین آب داریم
اصلاح الگوی مصرف راه نجات از کم آبی است

خشكسالی يكی از بحران  های پيش  روی كشور 
است و مصرف بالای آب به دليل نوع رويكرد مديريتی 
در بخش كشاورزی و در نتيجه حمايت بی قيد و بند 
از اين حوزه در راستای تامين امنيت غذايی و افزايش 
درآمدهای غير نفتی كشور، می تواند صدمات جبران  

ناپذيری به اقليم كشور وارد كند.
ابتدای سال  از  بارندگی  ميزان  كاهش محسوس 
افزايش گرمای هوا پديده خشكسالی در  و  جاری 
كشور را در كانون توجه قرار داده و نشان می دهد 
آب در  پذير  تجديد  منابع  به  توجه  در صورت عدم 
كشور، در آينده نه چندان دور با بحران جدی به نام 
خشكسالی و كم آبی مواجه هستيم. نتايج تحقيقات 
و مطالعات اخير نشان می دهد كه قبل از انجام هر 
كاری بايد نوع رويكرد به مساله مديريت آب در ايران 
را تغيير داد. در همين رابطه پژوهشگر ايرنا گفتگويی 
را با »مجيد رمضانی مهريان« عضو هيات علمی گروه 
مطالعات محيطی، پژوهشكده تحقيق و توسعه علوم 
انسانی )سمت( انجام داده كه مشروح آن را با هم 

می خوانيم:  
تعریف شما از خشکسالی چیست؟

 در متون علمی تنوع تعاريف از خشكسالی بسيار 
زياد است. در يک تعريف كلی خشكسالی به حالتی 
اطلاق می شود كه بارندگی كمتر از ميانگين بلندمدت 
باشد و اين امر منجر به كمبود آب شود. خوب اين 
يک تعريف كلی است و لازم است با دقت بيشتر به 
جزييات پرداخته شود. برای مثال ممكن است در 
منطقه ای بارندگی كمتر از ميانگين سالانه باشد ولی 
كمبود در بخش تأمين منابع آب احساس نشود. و 
حتی ممكن است عكس اين موضوع رخ دهد يعنی 
بارندگی بالاتر از ميانگين بلندمدت باشد ولی كمبود 
بارندگی  است  ممكن  يا  و  باشد؛  داشته  وجود  آب 
كمتر از ميانگين بلند مدت باشد ولی با بهره كِشی 
از منابع آب زيرزمين، كمبودها را جبران كنيم. در 
توجه ای  خشكسالی  تعريف  در  موارد  از  بسياری 
به حق آبه بوم  سازگان ها و وضعيت محيط زيست 
به  با نگاه دقيق تر  بايد  بر اين اساس ما  نمی شود. 
مفاهيمی مانند خشكسالی آب و هوايی، خشكسالی 
خشكسالی  و  زراعتی  خشكسالی  هيدرولوژيكی، 
اقتصادی- اجتماعی توجه داشته باشيم. در تعريف 
بارندگی  ميزان  به  صرفاً  هوايی  و  آب  خشكسالی 
توجه می شود و معمولًا آستانه هايی از ميزان بارش 
محدوده  يک  برای  را  مدت(  بلند  ميانگين  )مانند 
خاص در نظر می گيرند. اگر بارندگی از آن آستانه 
كمتر بود به معنی خشكسالی آب و هوايی است. 
خشكسالی هيدرولوژيكی به دوره ای گفته می شود 
كه جريان های آب در يک نظام مديريت منابع آب 
ناكافی باشد يا حجم روان آب ها و منابع آب زيرزمين 
از ميانگين بلند مدت كمتر باشد. خشكسالی زراعتی 
هم به وضعيت تامين منابع آب در كشاورزی توجه 
دارد. و نهايتاً خشكسالی اقتصادی- اجتماعی به 
تأثير كميت و كيفيت منابع آب بر روابط اقتصادی 

و اجتماعی در جوامع انسانی مربوط می شود. در 
انواع مختلف خشكسالی كه عنوان شد تعيين درجه 
خشكسالی نيز از اهميت بالايی برخوردار است كه 
متأسفانه كاری است بسيار پيچيده كه روش جامع و 
معينی برای آن وجود ندارد. نكته حائز اهميت ديگر 
اين است كه ميان خشكسالی و خشكی بايد تفاوت 
قائل شد. حدود ۶۵ درصد از مساحت كشور ما در 

اقليم خشک واقع شده است.
ایران در قیاس با سایر کشورهای جهان به 

لحاظ مصرف سرانه آب چگونه است؟
بر اساس داده  های بانک جهانی ميزان  سرانه  آب 
شيرين تجديدپذير در ايران در سال ۲۰۱۷، معادل 
اين  البته  است.  بوده  سال  در  مكعب  متر   ۱۵۹۲
شاخص متاثر از  افزايش جمعيت و تغييرات رژيم  
های بارش در يک روند نزولی قرار دارد. برای مثال 
حدود ۵۰ سال پيش ميزان سرانه آب در دسترس در 
ايران بالای ۴ هزار متر مكعب بوده است. خوب اين 
عدد ميانگين هست و بايد به اين نكته نيز توجه داشته 
باشيم كه در قسمت های عمده كشور مقدار سرانه 
آب تجديدپذير بسيار پايين  تر از اين ميزان است. 
جالبه كه بدانيد ميانگين جهانی اين شاخص حدود 
۷هزار متر مكعب است. خوب با توجه به اين نكات 
می توانيم به اهميت سرانه مصرف آب پی ببريم. در 
خصوص سرانه مصرف، معمولا به سرانه مصرف آب 
شرب توجه می شود در صورتی كه بهتر است سرانه 
مصرف آب در تمامی بخش ها )سرانه مصرف كل( 
مد نظر قرار گيرد. در بخش مصرف خانگی مصرف 
سرانه رو حدود ۲۰۰ ليتر در روز اعلام می كنند كه از 
بسياری از كشورها بالاتر است. شايد بخشی از آن 
به دليل توزيع غير اصولی آب شرب و بازار مصرف 
باشد. در خصوص سرانه مصرف در بخش كشاورزی 
و صنعت نيز اعدادی دقيق و قابل اتكايی در دسترس 
نيست يا شايد من اطلاع كافی در اين زمينه ندارم، 
ولی با توجه به روند كاهشی در ذخاير آب شيرين 
كشور می توان ادعا كرد سرانه مصرف آب در ايران از 
سرانه آب تجديد پذير بيشتر است و اين يعنی فاجعه.   

چند درصد از مصرف آب در مصارف خانگی و 
چند درصد در مصارف صنعتی و کشاورزی است؟ 
مطابق آمارهای موجود بيش از ۹۰ درصد از منابع 
آب در ايران در بخش كشاورزی، حدود ۸ درصد در 
بخش خانگی و  كمتر از ۲ درصد در بخش صنعت 
در  آب  مصرف  جهانی  )ميانگين  می شود  مصرف 
مصرف  است(.  درصد   ۷۰ حدد  كشاورزی  بخش 
بالای آب در بخش كشاورزی در نتيجه حمايت بی 
قيد و بند از اين حوزه در راستای تأمين امنيت غذايی 
است.  بوده  كشور  نفتی  غير  درآمدهای  افزايش  و 
كشاورزی  حوزه  در  مديريتی  های  سياست   برآيند 
مانند آب و برق يارانه ای در اين حوزه انگيزه  ای برای 
افزايش كارايی توليد باقی نگذاشته و ما شاهد هدر 
رفت بخش قابل توجه ای از منابع آب كشور در اين 
بخش هستيم. ميانگين راندمان آبياری در ايران از 

بسياری از كشورهای در حال توسعه هم پايين تر است 
)حدود ۴۰ درصد(. در سال های اخير تلاش  هايی 
برای بهبود راندمان آبياری در قالب اعطای تسهيلات 
به كشاورزان برای توسعه روش های نوين آبياری شده 
تنها  اين اقدامات  بايد بگويم  است. ولی متاسفانه 
منجر به افزايش توليد شده و از فشار وارده بر منابع 
آب چيزی كم نشده است. دليل اين امر آن است كه 
آب صرفه جويی شده توسط كشاورزان با انگيزه مالی 
صرف تبديل كشت ديم به آبی و يا كشت محصولات 
آب بر شده و نه احيای منابع آب. در بخش كشاورزی، 
كنترلی بر ميزان مصرف آب در كشور وجود ندارد و 
می توان گفت ما در اين حوزه دچار تراژدی استفاده 
از منابع مشترک هستيم. در يک دشت كشاورزی 
نكند  كنترل  را  آب  مصرف  ميزان  دولت  كه  زمانی 
طبيعی است كه هر كدام از كشاورزان تمايل دارند 
بدون وجود انگيزه  ای برای افزايش راندمان آبياری 
حداكثر استفاده را از منابع آب داشته باشند. بر اين 
اساس و با توجه به وضعيت منابع آب زير زمينی و 
دبی رودخانه های كشور بسياری از مناطق كشورمان 
سال هاست كه با خشكسالی هيدرولوژيكی مواجه اند 
بيشتر  خشكسالی  اين  شدت  می گذرد  چه  هر  و 
آن را خواهيم  البته كه هزينه های گزاف  و  می شود 

پرداخت.  
برای مقابله با خشكسالی چه راهكارهايی وجود 

دارد؟
طور  به  ايران  در  آب  بحران  بگويم  بايد  متاسفانه 
ناكارآمد اين  برنامه ريزی  و مديريت  عمده ريشه در 
حوزه دارد. ما هنوز داريم روش غلط گذشته را ادامه 
با  و  است  سازه ای  رويكرد  غالب  رويكرد  می دهيم. 
سال هاست  رويكرد  اين  كارآيی  عدم  اينكه  وجود 
آشكار شده اما همچنان ادامه دارد. احداث سدهای 
در  آب  انتقال  كلان  پروژه های  اجرای  و  جديد، 
اين در حالی  اين ادعاست.  سال های اخير شاهد 
است كه در بخش كشاورزی هنوز روش غالب آبياری 
اجرای  برای  كه  بودجه هايی  است،  غرقابی  روش 
سيستم های جمع آوری و تصفيه فاضلاب می شود و 
يا برای اصلاح الگوی كشت در نظر گرفته می شود در 
مقابل بودجه های كلان پروژه های انتقال آب ناچيز 
است. اگر از من بپرسيد می گويم مهمترين اقدامات 
مقابله با بحران آب در ايران بهينه سازی مصرف آب 
در بخش كشاورزی همزمان با جلوگيری از توسعه 
بيشتر كشاورزی است. احيای منابع آب زيرزمينی 
و جلوگيری از خشک شدن تالاب  ها و رودخانه  ها 
بايد در اولويت باشد. تا جای ممكن بايد در هر سه 
را  آب  مصرف  صنعت  و  خانگی  كشاورزی،  بخش 
آينده  دهه  چند  در  بتوانيم  شايد  تا  دهيم  كاهش 
تا حدودی منابع آب سطحی و زيرسطحی را احيا 
كنيم. همچنين وقت آن رسيده كه سياستمداران ما 
پديده تغيير اقليم را جدی بگيرند و در حوزه مديريت 
ريسک بلايای مرتبط با آب نيز، رويكرد تاب آوری بايد 

جايگزين رويكرد سازه ای شود.

رویکرد تاب آوری باید جایگزین رویکرد سازه ای درحوزه آب شود 

ضرورت تغییر رویکرد در مواجهه با خشکسالی
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هيأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالكانه مفروزی متقاضيان پرونده های 
تشكيلی طبق قانون مذكور را براساس گزارش كارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذيل تأييد نموده 

اند
۱-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۸۴۰ مربوط به پرونده كلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۹۱۲ مربوط به رضا 
جعفری فرزند حسن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمين كه در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۰مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۲۵۹۱/۱۹۶اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالكيت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۳۲۸ 

دفتر ۲۵۲)م الف۱۰۲۰۱(
به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۷۷۶ كلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۴۵۸ شماره  ۲-رأی 
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  كه  زمين  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی  عباس  فرزند  دهنوی  باقری  محمدرضا 
۸۶مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۵۳۱اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالكيت متقاضی طی سند 
قطعی صفحه ۴۰۳ دفتر ۹۷ و مبايعه نامه عادی و خريداری مع الواسطه از عباس باقری دهنوی صفحه ۴۰۳ دفتر ۹۷ 

)م الف۱۰۲۰۲(
۳-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۴۵۶ مربوط به پرونده كلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۷۷۷ مربوط به صغرا 
رزاقی رازق آبادی فرزند علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمين كه در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۰ مترمربع پلاک 
شماره ۲۸۹ فرعی از ۲۵۹۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالكيت متقاضی طی سند قطعی 

صفحه ۴۵۹ دفتر ۲۳۵)م الف۱۰۲۰۳(
 -۴رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۸۸۵ مربوط به پرونده كلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۵۳۷ مربوط به منصور 
ربانی افر مجانی فرزند عيسی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمين كه در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۱مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۶۰۱/۳۰اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالكيت متقاضی طی سند قطعی صفحه 

۲۵۳ دفتر ۲۷۵)م الف۱۰۲۰۴(
مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۰۷۶ كلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۰۲۴ شماره  ۵-رأی 
به محمدرضا شاهزاده احمدی فرزند رضا درقسمتی از ششدانگ قطعه زمين كه در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۷۶مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۳۳۳ و ۲۳۳۴اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبايعه نامه عادی 

و خريداری مع الواسطه از ابراهيم بيگدلی صفحه ۲۸ دفتر ۱۷۰)م الف۱۰۲۰۵(
۶-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۱۸۶ مربوط به پرونده كلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۱۶۸ مربوط به محمد 
قياسی فرزند عبداله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمين كه در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۷/۵۰مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۱۸۴۶/۴اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبايعه نامه عادی و خريداری مع الواسطه 

از سكينه و كبری موسوی حرمی)م الف۱۰۲۰۶(
به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۰۵۳ كلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۴۸۱ شماره  ۷-رأی 
ابوالفضل مهدی فرزند سبزعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمين كه در آن احداث بنا شده به مساحت ۳۲مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۷۴۱اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبايعه نامه عادی و خريداری مع 

الواسطه از بنياد تعاون سپاه ناحيه ويژه قم صفحه ۱۹۳ دفتر ۶۸)م الف۱۰۲۰۷(
۸-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۰۹۷ مربوط به پرونده كلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۲۱۸ مربوط به علی 
عبدانلو فرزند محمدحسين درقسمتی از ششدانگ قطعه زمين كه در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۵مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۱۸۵۸/۲۶۱اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبايعه نامه عادی و خريداری مع 

الواسطه از رسول حسنی و سيدمحمد موسوی وثيق صفحه ۱۹۹ دفتر ۱۵۴)م الف۱۰۲۰۸(
۹- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۲۶۵۸ مربوط به پرونده كلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۳۴۹ مربوط به روح اله 
پاسبان فرزند احمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمين كه در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۰مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۱۹۴۵/۱/۷۵اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالكيت متقاضی طی سند قطعی ثبت دفاتر 

الكترونيكی ۷۴۹۴)م الف۱۰۲۰۹(
۱۰-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۲۶۷ مربوط به پرونده كلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۶۲۶ مربوط به مظفر 
مرادی فرزند فريدون درقسمتی از ششدانگ قطعه زمين كه در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۲۳۲۱اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبايعه نامه عادی و خريداری مع الواسطه از سيدضياء 

الدين و سيدرضا رضوی و محمد قليچی)م الف۱۰۲۱۰(
به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۹۸۶ كلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۰۵۸۱ شماره  ۱۱-رأی 
سهلعلی نصيری فرزند بحرعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمين كه در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۵۴/۵۰مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۱۹۳۹/۴۵/۱۷۵اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبايعه نامه عادی و خريداری 

مع الواسطه از ابوالقاسم ميره صفحه ۱۹۳ دفتر ۷)م الف۱۰۲۱۲(
به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۱۸۷ كلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۱۹۴۹ شماره  ۱۲-رأی 
حسن عالمی رحمانی فرزند علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمين كه در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۰مترمربع 
پلاک شماره ۱/۸۸فرعی از ۲۱۸۴اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبايعه نامه عادی و خريداری مع 

الواسطه از فخرالدين پرويزی خرم صفحه ۲۱۶ دفتر ۵۹۵)م الف۱۰۲۱۳(

۱۳-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۵۲۳ مربوط به پرونده كلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۸۸۰ مربوط به مليحه 
فتحی فرزند حسين درقسمتی از ششدانگ قطعه زمين كه در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۱مترمربع پلاک شماره 
فرعی ازباقيمانده ۲۶۴۸اصلی كه طبق بخشنامه سازمان به پلاک ۲۶۴۸/۱۴۱ اصلی تبديل شده واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبايعه نامه عادی و خريداری مع الواسطه از حسين فتحی و فاطمه شبخيز صفحه ۴۶۹ دفتر 

۳۷)م الف۱۰۲۱۴(
۱۴-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۳۷۹ مربوط به پرونده كلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۰۹۸ مربوط به رضا 
خمسهء فرزند محمدعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمين كه در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۰/۰۳مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۱۹۶۱اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبايعه نامه عادی و خريداری مع الواسطه از 

عباس جواهری)م الف۱۰۲۱۶(
مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۶۲۰ كلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۹۸۱ شماره  ۱۵-رأی 
به محمدعلی مختاری فرزند محمدجواد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمين كه در آن احداث بنا شده به مساحت 
۵۵/۸۳مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲۱۲اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبايعه نامه عادی و 
خريداری مع الواسطه از سيدمحمد رضا و منصوره و نرجس شهرت همگی ناظمی حسينی و زينت السادات برقعی)م 

الف۱۰۲۱۷(
۱۶-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۷۱۵ مربوط به پرونده كلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۱۸۱ مربوط به محمد 
ابراهيمی فرزند فرهاد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمين كه در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۳/۵۰مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۳۸۸اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبايعه نامه عادی و خريداری مع الواسطه از 

خيراله راهبی بمقدار ۶۷ مترمربع و قدرت اله كفايتی بمقدار ۶/۵ مترمربع)م الف۱۰۲۱۸(
۱۷-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۵۵۸ مربوط به پرونده كلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۴۱۲ مربوط به مهدی 
دينی فرزند محرمعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمين كه در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۷/۵۰مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۱۹۷۷اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبايعه نامه عادی و خريداری مع الواسطه از 

سيدعباس رضويان ورثه مرحوم سيد جلال رضويان)م الف۱۰۲۱۹(
به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۵۶۷ كلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۴۸۴ شماره  ۱۸-رأی 
فاطمه مطلوبی فرزند سلمان درقسمتی از ششدانگ قطعه زمين كه در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۲مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۱۷۵۲اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبايعه نامه عادی و خريداری مع الواسطه از 

سيد ابوالفتح حسينی طی سند قطعی شماره ۱۰۸۸۷۳-۸۶/۳/۱۰ دفترخانه ۹ قم)م الف۱۰۲۲۰(
به  مربوط   ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۶۱۴ كلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۹۸۹ شماره  ۱۹-رأی 
عبداله رفيعی فرزند حسن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمين كه در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۰/۴۲مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۱۹۳۵/۲ و ۱۹۳۷اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبايعه نامه عادی و خريداری 

مع الواسطه از سيف اله اصغری طی سند قطعی شماره ۶۴۳۷۵ مورخ ۴۷/۷/۱۱ دفترخانه ۸ قم )م الف۱۰۲۲۱(
۲۰-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۱۸۶۲ مربوط به پرونده كلاسه ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۰۲۳ مربوط به زهرا 
واحدتی نيا فرزند اسمعيل درقسمتی از ششدانگ قطعه زمين كه در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۹/۲۰مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۳۹۵/۱۴اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبايعه نامه عادی و خريداری مع 

الواسطه از حسين آفنداک)م الف۱۰۲۲۲(
۲۱-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۷۲۸ مربوط به پرونده كلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۴۸۵ مربوط به علی 
رضا كاوندی فرزند محمدباقر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمين كه در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۹۳مترمربع 
پلاک شماره ۸۹ فرعی از ۱۹۴۷اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالكيت متقاضی طی سند قطعی 

ثبت دفاتر الكترونيكی ۱۲۰۱۸)م الف۱۰۲۲۳(
۲۲-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۰۷۵ مربوط به پرونده كلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۵۲۱ مربوط به حسين 
محمدی فرزند اسمعيل درقسمتی از ششدانگ قطعه زمين كه در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۶۸/۵۰مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۲۱۳اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبايعه نامه عادی و خريداری مع الواسطه از 

فاطمه دهقان خيرآبادی صفحه ۱۶۳ دفتر ۲۰۸)م الف۱۰۲۲۴(
مورد تأييد قرار گرفته و از آنجائيكه مقرر گرديده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالكيت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالكين مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذينفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاريخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو 
قم تسليم و رسيد آن را اخذ و ظرف يكماه پس از تسليم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقديم و گواهی آن را به اين اداره تحويل نمايند لازم به توضيح است كه صدور سند براساس قانون مذكور 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و جهان اقتصاد(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱4۰۰/۰3/۱۷ 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۱4۰۰/۰4/۰2
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

 يكی از چالش های اقتصادی دولت آينده، رسيدگی به مساله سهام عدالت 
است كه از دهه ۱۳۸۰ آغاز و در دولت جديد برای نخستين بار امكان معامله 
آن در بورس فراهم شد، اما برنامه ريزی برای ادامه مسير سهام عدالت تا 
جايی اهميت دارد كه در صورت ناديده گرفته شدن، می تواند به چالش 

بحران ساز اقتصاد كشور تبديل شود.
سهام عدالت كه با دو انگيزه خصوصی سازی و مشاركت مردم در اقتصاد 
در دهه ۱۳۸۰ به مردم واگذار شد، اكنون به آتش زير خاكستر اقتصاد 
ايران تبديل شده است. يک كارشناس بازار سرمايه بر اين باور است كه 
دولت بعدی بايد تقويت سياست گذاری در زمينه سهام عدالت را به عنوان 
يكی از اولويت های اقتصادی خود در نظر گيرد، زيرا در غير اين صورت 

چالش های سهام عدالت، بخش حقيقی اقتصاد را متأثر خواهند كرد.
افشين جاويد، كارشناس بازار سرمايه در اين رابطه به ايرناپلاس گفت: 
و  خصوصی سازی  روش های  از  يكی  عدالت،  سهام  عنوان  با  اين اقدام 
از  نفر  ميليون  حدود ۴۹  كه  است  مردم  به  دولتی  شركت های  واگذاری 
جمعيت كشور را از اواسط دهه ۱۳۸۰ تحت تأثير قرار داد و به نظر می رسد 
در آينده می تواند نه تنها به چالش اصلی بازار سرمايه ايران بلكه به يكی از 
چالش های اقتصاد كشور تبديل شود. مردم از سال گذشته توانستند ۶۰ 
درصد از سهام عدالت خود را بفروشند و پيش از آزادسازی معاملات اين 
سهام در بورس، امكان دريافت سود نقدی برای داردندگان سهام وجود 

داشت.
سهام عدالت، عادلانه توزیع شد؟

جاويد درباره شيوه واگذاری سهام عدالت در دهه ۱۳۸۰ گفت: شناسايی 
افراد واجد شرايط دريافت سهام عدالت از دهه ۱۳۸۰ آغاز شد و تا سال 

۱۳۹۲ به طول انجاميد.
حدود ۶ ميليون نفر از دارندگان سهام عدالت در دهه ۱۳۸۰، برگه های 
سهام يک ميليون تومانی را دريافت كردند كه به طور عمده افراد تحت 

پوشش سازمان های حمايتی يا دهک های پايين درآمدی بودند.
ساير دارندگان سهام عدالت كه گروه های متنوعی از روستاييان و عشاير 
گرفته تا طلاب حوزه علميه و بخشی از كاركنان دولت را در بر گرفت برگه هايی 
با ارزش اسمی ۵۳۲، ۴۹۲ و ۴۵۲ هزار تومان را دريافت كردند. حدود ۵۲ 
هزار نفر از آنها با پرداخت مابه التفاوت، ارزش سهام خود را به يک ميليون 
تومان رساندند و در آن زمان حدود ۲۸ ميليارد تومان بابت اين مابه التفاوت 
از طرف دارندگان سهام عدالت به دولت پرداخت شد. با اين حال در همان 

زمان نيز در شيوه شناسايی افراد واجد شرايط ابهام وجود داشت.
جاويد افزود: پس از آزادسازی معاملات سهام عدالت در بورس، دارندگان 
اين برگه های سهام امكان انتخاب دو روش مديريت مستقيم و غير مستقيم 
سهام عدالت را پيدا كردند. گروهی كه روش غيرمستقيم را انتخاب كردند 

سهامدار شركت های سرمايه گذاری استانی هستند.

چالش اصلی بورس چیست؟
اين كارشناس بازار سرمايه با بيان اينكه اكنون سهام عدالت چالش اصلی 
بورس است گفت: مساله ای كه سهام عدالت را به چالش اصلی بورس 
تبديل می كند، مجامع شركت های سرمايه گذاری استانی است كه ارزش 
سبد سرمايه گذاری شركت های سرمايه پذير آنها در حدود ۴۰۰ هزار ميليارد 
تومان است. با اين حال، شيوه انتخاب اعضای هيأت مديره و چگونگی 
برگزاری مجامع اين شركت ها می تواند بورس و به دنبال آن، بخش حقيقی 

اقتصاد كشور را تحت تأثير قرار دهد.
وی افزود: حدود نيمی از دارندگان سهام عدالت كه شيوه غيرمستقيم را 
انتخاب كردند و اكنون سهام دار شركت های سرمايه گذاری استانی هستند، 
بايد برای به حد نصاب رسيدن مجامع در رأی گيری برای انتخاب هيأت 
مديره شركت كنند. از طرف ديگر، درباره ماهيت حقوقی نامزدهای هيأت 

مديره و وابستگی آنها به بخش دولتی نيز ابهام هايی وجود دارد.
چالش تضاد منافع

جاويد چالش ديگر سهام عدالت را وجود تضاد منافعی دانست كه می تواند 
بر تصميم های هيأت مديره شركت های استانی، تأثيرگذار باشد و توضيح 
داد: شورای عالی بورس بايد برای تأييد صلاحيت اعضای هيأت مديره 
شركت های استانی، كميته ای تشكيل دهد و در صورتی كه دستورالعمل اين 
كميته شفاف نباشد، نمی تواند تضاد منافعی را كه در تأييد يا عدم تأييد افراد 

پيشنهادی وجود دارد، ناديده گرفت.
شركت های  در  سهام داری  كنونی  شيوه  ديگر،  طرف  از  افزود:  وی 
سرمايه گذاری استانی، چالش هايی را برای حاكميت شركتی شركت های 
سرمايه پذير ايجاد می كنند. به عنوان نمونه اگر يک شركت بورسی را در سبد 
سهام عدالت در نظر بگيريم، می بينيم برگزاری مجامع اين شركت ها به يک 
چالش تبديل شده و تصميم گيری درباره مواردی مانند افزايش سرمايه و نيز 
طرح های توسعه را به تأخير می اندازد. وی ادامه داد: اين موضوع، از آنجايی 
كه بورس ايران بازاری كالامحور است، می تواند بخش حقيقی اقتصاد را 
نيز تحت تأثير خود قرار دهد. در واقع شركت هايی كه تأمين كننده كالاهای 
اساسی مانند سيمان، فولاد و توليدكنندگان ساير نهاده های اساسی صنايع 
ديگر هستند، بدون تصميم گيری هايی كه در مجامع و توسط هيأت مديره 
انجام می شود، قادر به برنامه ريزی برای توليد نيستند و اين موضوع می تواند 

به بخش حقوقی و توليد كشور آسيب بزند.
سهام عدالت، اولویت دولت آینده در بورس

جاويد با تأكيد بر چالش سهام عدالت برای اقتصاد ايران گفت: سهام 
عدالت، آتش زير خاكستر است. ما درباره حدود ۴۰۰ هزار ميليارد تومانی 
كه در دست شركت های سرمايه گذاری و حدود ۲۰۰ هزار ميليارد تومان 
سهامی كه به صورت مستقيم در دست مردم است صحبت می كنيم و بايد 
توجه داشته باشيم كه سبد سهام عدالت از شركت های بزرگ بورسی تشكيل 
شده كه خودشان سهام دار ديگر شركت های پذيرفته  شده در بورس هستند.
عدالت  سهام  موضوع  آينده،  دولت  كه  صورتی  در  بنابراين  افزود:  وی 
ابتدا  ندهد،  قرار  توجه  مورد  اقتصادی  اولويت های  از  يكی  به عنوان  را 
شركت های وابسته بورسی دچار آسيب خواهند شد و پس از آن طرح های 
توسعه و برنامه های توليد آن ها در بخش واقعی آسيب خواهد ديد. در نتيجه 
می توان اولويت بورسی دولت آينده را تقويت سياست گذاری در زمينه سهام 

عدالت دانست.

آیا سهام عدالت، عادلانه توزیع شد؟

سهام عدالت و چالش های آینده
معاون وزیر راه و شهرسازی:

وام اجاره به مستاجران ۶ ماه دوم سال 
هم تعلق می گیرد

معاون مسكن و ساختمان وزارت راه وشهرسازی گفت: وام اجاره به مستاجران 
۶ ماه دوم سال هم تعلق می گيرد و همه مستاجرانی كه متقاضی اين تسهيلات 

هستند می توانند تا پايان شهريورماه نسبت به ثبت نام در سامانه اقدام كنند.
»محمود محمودزاده« در توضيح بندی از مصوبه ستاد مبارزه با كرونا كه تصريح 
دارد »وام اجاره به قراردادهای ۶ ماه نخست سال تعلق دارد«، افزود: اين بند به 
معنای آن نيست كه برای مستاجران ۶ ماه دوم سال امكان اعطای وام اجاره در 

نظر گرفته نشده است.
وی توضيح داد: همه مستاجرانی كه متقاضی اين تسهيلات هستند می توانند 
تا پايان شهريورماه نسبت به ثبت نام در سامانه طرح اقدام ملی مسكن صفحه 
مربوط به وديعه اجاره، اقدام كنند و  نظام بانكی هم تا پايان آذرماه  فرصت پرداخت 

تسهيلات را دارد. 
معاون وزير راه و شهرسازی گفت: كسانی هم كه زمان تمديد اجاره نامه آنها در 
نيمه دوم سال است با ثبت نام در سامانه و طی مراحل بانكی، اجاره نامه تمديد 

شده و كد رهگيری را ارائه می كنند.
وی اضافه كرد: مستاجرانی كه سال گذشته وام اجاره را دريافت نكردند تا پايان 
شهريورماه فرصت ثبت نام دارند، نظام بانكی هم تا پايان آذرماه وام اجاره را پرداخت 
خواهد كرد كه به احتمال زياد مثل سال گذشته اين زمان تا بهمن ماه تمديد 

خواهد شد.
برای  اجاره  وام  دريافت  امكان  اساس،  اين  بر  خاطرنشان كرد:  محمودزاده 

مستاجرانی كه تا دی ماه قرارداد اجاره خود را تمديد می كنند وجود دارد.
وی ادامه داد: مستاجران تا پايان شهريور فرصت ثبت نام دارند و زمانی كه به بانک 

معرفی شدند قرارداد اجاره خود را تقديم می كنند.
به گفته اين مقام مسوول، درحال حاضر برای ثبت نام در سامانه نيازی به ارائه 
قرارداد نيست، بر اين اساس مستاجران نيمه دوم سال هم می توانند در سامانه 

ثبت نام و وام اجاره را دريافت كنند.

سخنگوی صنعت برق :

خاموشی های بیشتری در راه است
سخنگوی صنعت برق گفت: باتوجه به افزايش دمای هوا و افزايش مصرف، در 
تامين برق با مشكل مواجه هستيم و احتمال افزايش خاموشی ها وجود دارد اما 

اين موضوع را به طور دقيق اطلاع رسانی خواهيم كرد.
مصطفی رجبی مشهدی ، درباره احتمال افزايش خاموشی ها در كشور اظهار 
كرد: در حال حاضر ميزان مصرف از توليد پيشی گرفته است و كمبودها را با 
مديريت مصرف جبران می كنيم. اگر در اين شرايط نيروگاهی از مدار خارج شود، 
شرايط سخت تر می شود و برای تامين برق مشكلاتی به وجود می آيد، بنا بر اين 

اينكه خاموشی اعمال شود محتمل است.
وی با بيان اينكه در جداول خاموشی هايی كه در استان ها منتشر می شود، 
اطلاع رسانی كامل را انجام خواهيم داد، گفت: اميد واريم با اقداماتی كه صورت 
ميگيرد، مشكلی ايجاد نشود اما اگر محدوديت جدی وجود داشته باشد قطعا 

اطلاع رسانی خواهيم كرد و به صورت دقيق به اطلاع مردم خواهيم رساند.
سخنگوی صنعت برق در پاسخ به اين سوال كه آيا برای تهران نيز خاموشی در 
نظر گرفته می شود يا خير، اظهار كرد: پس از گذراندن اين هفته اطلاع رسانی 
دقيق را برای هفته آينده انجام خواهيم داد و برای اين مهم بايد وضعيت دما، 
نيروگاه های برق به طور كامل بررسی شوند، بعد از آن اطلاع رسانی دقيق انجام 
خواهد شد. رجبی مشهدی با اشاره به كشف رمزارزهای غيرمجاز تا كنون نيز 
گفت: ۱۸۸ هزار دستگاه كشف شده كه ظرفيت ۵۵۳ مگاوات را به خود اختصاص 
داده بود، با دو عمليات فراگير كه انجام شد توانستيم روند كشفيات را توسعه دهيم 

و از مردم نيز بابت اطلاع رسانی در اين حوزه بسيار قدردان هستيم.

در دو ماهه نخست ۱4۰۰؛

سهم بخش های اقتصادی از تسهیلات 
بانکی چقدر بود؟

بانک مركزی اعلام كرد:تسهيلات پرداختی بانک ها در دو ماهه نخست ۱۴۰۰ 
به بخش های اقتصادی مبلغ ۲۷۴۰.۲ هزار ميليارد ريال است.

به گزارش  روابط عمومی بانک مركزی،تسهيلات پرداختی بانک هادر دو ماهه 
نخست امسال، به بخش های اقتصادی مبلغ ۲۷۴۰.۲ هزار ميليارد ريال است كه 
در مقايسه با دوره مشابه سال قبل مبلغ ۸۷۱.۱ هزار ميليارد ريال )معادل ۴۶.۶ 
درصد( افزايش داشته است. سهم تسهيلات پرداختی در قالب سرمايه در گردش 
در همه بخش های اقتصادی طی دو ماهه نخست سال جاری مبلغ ۲۰۱۸.۶ هزار 
ميليارد ريال معادل ۷۳.۷ درصد كل تسهيلات پرداختی است. سهم تسهيلات 
پرداختی بابت تأمين سرمايه در گردش بخش صنعت و معدن در دو ماهه ابتدای 
سال جاری معادل ۶۹۳.۵ هزار ميليارد ريال بوده است كه حاكی از تخصيص 
بخش های  كليه  درگردش  سرمايه  به  يافته  تخصيص  منابع  از  درصد   ۳۴.۴

اقتصادی )مبلغ ۲۰۱۸.۶ هزار ميليارد ريال( است.

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

و مشاعی 
هيأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه يک قم 
تصرفات مالكانه مفروزی متقاضيان پرونده تشكيلی طبق قانون مذكور را 
براساس گزارش كارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذيل تأييد نموده اند.
پرونده كلاسه  به  ۱- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۰۰۱۱ مربوط 
۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۸۲۲ مربوط به طاهره رنج بر فرزند عبدالحسين 
در ششدانگ يک باب ساختمان به مساحت ۴۰۵/۸۱ مترمربع پلاک 
شماره ۱۰۲۸۷ اصلی واقع در قم بخش يک حوزه ثبت ملک اداره يک قم 
سند قطعی به شماره ۲۶۶۷۰ مورخ ۹۸/۰۳/۰۲ دفترخانه ۴۰ قم)م الف 

)۱۰۲۱۱
پرونده كلاسه  به  ۲- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۶۶۱ مربوط 
۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۸۰۶ مربوط به جعفر احمديان مقدم فردوئی 
فرزند حسين در ششدانگ يک باب ساختمان به مساحت ۹۰/۲۳مترمربع 
پلاک شماره ۲ فرعی از ۱۰۴۱۸اصلی واقع در قم بخش يک حوزه ثبت 
ملک اداره يک قم سند قطعی به شماره ۱۶۳۴ مورخ ۱۳۹۰/۰۴/۱۱ 

دفترخانه ۸۶ قم)م الف ۱۰۲۱۵(
مورد تأييد قرار گرفته و از آنجائيكه مقرر گرديده است پس از نشر آگهی 
به عدم  توجه  با  گردد  مالكيت رسمی صادر  مقرر سند  موعد  انقضاء  و 
دسترسی به مالكين مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا 
چنانچه اشخاص ذينفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاريخ 
انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه يک قم 
تسليم و رسيد آن را اخذ و ظرف يكماه پس از تسليم اعتراض به اداره ثبت 
به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقديم و گواهی آن 
را به اين اداره تحويل نمايند لازم به توضيح است كه صدور سند براساس 

قانون مذكور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و جهان اقتصاد(
نوبت اول:۱4۰۰/۰3/۱۷
نوبت دوم: ۱4۰۰/۰4/۰2
داود فهیمی نیک- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم
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فدراسيون ورزش های جانبازان و معلولين نام چهار ورزشكار معلول قمی را در 
ليست كاروان اعزامی كشورمان به بازی های پارالمپيک ۲۰۲۱ توكيو قرار داد.

 برپايه اين گزارش، شهر توكيو ژاپن تابستان امسال ميزبان بازی های المپيک 
و پارالمپيک ۲۰۲۱ است و علاوه بر عليرضا نجاتی كه در تركيب ورزشكاران 
المپيكی به نمايندگی از استان قم راهی اين رويداد بزرگ ورزش دنيا می شود، 

چهار ورزشكار نيز در ليست نفرات اعزامی به پارالمپيک توكيو هستند.
راهی  دلها  سردار  كاروان  عنوان  با  كاروانی  در  كشورمان  معلول  ورزشكاران 
بازی های پارالمپيک توكيو می شوند، ورزشكاران كه در جمع آنها چهار نفر از 

استان ها قم در رشته های بسكتبال با ويلچر و واليبال نشسته حضور دارند تا 
بدين ترتيب سهميه ورزش جانبازان و معلولين قم در اين پارالمپيک نسبت به 
دوره قبل افزايش يابد. در دوره قبلی بازی های پارالمپيک كه سال ۲۰۱۶ در 
شهر ريودوژانيرو برزيل به انجام رسيد، حسين گلستانی در رشته واليبال نشسته و 
محمد محمدنژاد در رشته بسكتبال با ويلچر اعزام شدند اما در اين دوره با اضافه 
شدن دو ورزشكار ديگر از اين رشته ها، قم دارای چهار نماينده در كاروان سردار 
دل ها است. رضا عيوضی جوان آينده دار و مستعد بسكتبال با ويلچر استان قم و 
همچنين سيدحسين حسينی جد بازيكن شايسته واليبال نشسته استان قم در 

ليست نفرات حاضر در كاروان سردار دل ها حضور دارند، در حالی كه سرپرستی 
كاروان كشورمان در بازی های پارالمپيک توكيو را هادی رضايی بر عهده دارد.

در سال ۲۰۱۶ كه بازی های المپيک و پارالمپيک در شهر ريودوژانيرو برزيل 
برگزار شد، حسين گلستانی همراهی با تيم ملی واليبال نشسته  كشورمان به 
مقام نخست و عنوان قهرمانی دست پيدا كرد تا صاحب طلای پارالمپيک شود، 
اما همراه با تيم ملی بسكتبال با ويلچر با حضور محمد محمدنژاد ملی پوش قمی 
خود عليرغم شكست تيم مطرح آلمان در نهايت بين ۱۲ تيم رتبه دهم را به دست 

آورد.

فدراسیون ورزش های جانبازان و معلولین خبر داد:

۴ ورزشکار قمی در کاروان پارالمپیکی سردار دل ها

ورزشی

رئيس هيات كشتی استان قم با اشاره به عملياتی شدن طرح تحول در اين رشته 
ورزشی گفت: استعداديابی،  سرمايه گذاری هدفمند در رده سنی پايه، ارتقای 
كمی و كيفی  و همچنين طراحی و اجرای خلاقانه ترين ليگ كشتی كشور، از 

جمله اقدام های اين هيات در قالب طرح تحول است.
هادی عليايی اظهارداشت: عمده  برنامه های اين هيات بر اساس طرح تحول 
كشتی قم  معطوف به استعداديابی و سرمايه گذاری هدفمند در رده سنی پايه 

است.
وی ادامه داد: به همين منظور مسابقات ليگ كشتی در ردهای سنی پايه به 
سبكی نو در اين استان طراحی شده است كه می توان آن را خلاقانه ترين ليگ 

كشتی در كشوردانست.
رئيس هيات كشتی قم با اشاره به جزئيات ليگ كشتی رده های سنی پايه 
طراحی شده در اين استان افزود: اين پيكارها در ۸ هفته و هر ۴۵ روز يكبار به 
انجام خواهد رسيد و اين، اولين دوره ليگ كشتی در سطح كشور خواهد بود كه 
در هر هفته تيم برتر و قهرمان معرفی و در هفته ی پايانی قهرمان قهرمانان معرفی 
می شود. عليايی با اشاره به فعاليت ۱۱ باشگاه كشتی در اين استان گفت: بر اين 
اساس هيات كشتی  قم از باشگاه های مختلف سراسر  استان برای حضور در اين 
تورنمنت دعوت كرده است و  قرار است هفته ابتدايی اين ليگ با پنج تيم و در ۱۰ 

وزن در رده سنی نونهالان برگزار شود

وی با بيان اينكه نخستين هفته اين ليگ جمعه ۱۱ تيرماه در اين استان برگزار 
می شود، ادامه داد: هم اكنون پنج تيم برای حضور در اين رقابت ها اعلام آمادگی 
كرده است كه با توجه به شرايط خوب در نظر گرفته شده برای برگزاری اين ليگ 
از جمله اعطای جوايز نقدی به قهرمان هر هفته اميدواريم، تعداد تيم های شركت 

كننده در اين ليگ افزايش يابد.
رئيس هيات كشتی قم افزود: به منظور افزايش سطح رقابتی اين مسابقات، پيش 
بينی شده است كه در صورت افزايش تعداد تيم های شركت كننده در آن، تيمهای 
حاضر در مسابقات در قالب تيم های دسته يک و ۲ تقسيم شده و در پايان هر هفته 
تيم آخر دسته اول به دسته دوم سقوط و تيم اول دسته دوم به دسته اول صعود كند.
عليايی اظهار داشت: اين سبک برگزاری ليگ برای اولين بار در كشور در اين 
استان طراحی شده است كه با توجه به مشورت های گرفته شده برای طراحی آن، 
انتظار داريم كه برگزاری اين ليگ موجب ارتقای سطح كشتی استان به ويژه در رده 

های سنی پايه شود.
وی با بيان اينكه اين ليگ در رده سنی ۱۳ تا ۱۵ سال برگزار می شود،  ادامه داد: 
تا كنون پنج تيم برای حضور اعلام آمادگی كرده اند كه با توجه به برگزاری اين ليگ 
در قالب هشت هفته و برگزاری چهار مسابقه توسط هر تيم در هر هفته انتظار می 
رود كه حداقل ۱۶۰ مسابقه ميان تيم های مختلف در قالب اين ليگ به ثبت برسد.

تقویت نگاه مثبت فدراسیون به ظرفیت های کشتی استان قم
عليايی تاكيد كرد: به طور قطع برگزاری اين تعداد مسابقه برای كشتی گيران رده 
سنی نونهالان در ارتقای سطح كيفی آنها تاثير مستقيمی دارد ضمن اينكه تشويق 
تيم قهرمان در پايان هر هفته، موجب افزايش انگيزه ورزشكاران به ويژه در اين رده 

سنی می شود.
رئيس هيات كشتی قم با بيان اينكه تحول در اين رشته ورزشی موجب نگاه مثبت 
فدراسيون به اين هيات شده است گفت: در تازه ترين مجمع عمومی فدراسيون 
كشتی كه روز ۳۰ خردادماه جاری در تهران برگزار شد، عملكرد هيات كشتی 
استان قم توسط رئيس فدراسيون مثبت و رو به جلو ارزيابی و از عملكرد اين هيات 

تقدير شد.
وی ادامه داد: عملكرد اين هيات به ويژه در ماه های اخير علاوه بر اينكه موجب 
تقدير فدراسيون شده است بلكه نگاه مثبت فدراسيون به ظرفيت های كشتی 
استان را تقويت كرده است به گونه ای كه در اين مجمع اعلام شد كه فدراسيون 
كشتی از اقدام های هيات كشتی در راستای تقويت اين رشته در استان حمايت 

كامل می كند.
هم اكنون بيش از يک هزار و ۷۰۰ كشتی گير و حدود ۴۰ داور و مربی در اين 
هيات ورزشی ساماندهی شده اند. استان قم در رشته كشتی به ويژه كشتی فرنگی 

يكی از استان های صاحب نام در كشور است.

رئیس هیات کشتی استان قم  مطرح کرد:

استعدادیابی و  سرمایه گذاری هدفمند در رده سنی پایه  زنگ هشدار برای مدیران فردوس؛

 فوتسال قم در نابسامانی
نماينده فوتسال استان قم در آستانه فصل جديد رقابت های ليگ برتر فوتسال 

باشگاه های كشور همانند سال های گذشته در بلاتكليفی به سر می برد.
برپايه اين گزارش ، پس از پايان فصل ۱۳۹۹ ليگ برتر فوتسال باشگاه های 
كشور كه به رتبه چهارمی تيم فردوس قم در مرحله گروهی بازی ها و ابقاء اين 
تيم در ليگ برتر منجر شد، حدود پنج هفته ديگر به شروع دوره جديد اين ليگ 

باقی مانده از خبری از تصميم مديران فردوس برای حضور در ليگ برتر نيست.
اين روزها فوتسال قم شاهد كوچ مهره ها و بازيكنان تاثيرگذار فصل قبل فردوس 
است، در تازه ترين خبرهای شنيده شده از بازار نقل و انتقالات، وحيد ندری 
بازيكن كرمانشاهی و موثر فصل قبل فردوس قم با مسوولان سن ايج ساوه به 
توافق رسيده و از سوی ديگر مهدی كبيری ديگر بازيكن فردوس قم ساز جدايی 

از فوتسال سر داده و قصد بازی در مسابقات فوتبال را دارد.
اما موثرترين بازيكن فردوس قم در فصل قبل ليگ برتر باشگاه های كشور كه 
عنوان آقای گلی مرحله گروهی ليگ برتر را به دست آورد يعنی روح الله ايثاری نيز 
به تيمی از كشور تاجيكستان پيوسته و شنيده شده قطعا به چهار هفته ابتدايی 
ليگ نمی رسد، ضمن اينكه ايثاری با توجه به پيشنهادات خوبی كه دارد احتمال 

جدايی  وی و رفتن به ديگر تيم ها دور از ذهن نيست.
سرپرست  همواره  اخير  سال  هفت  حدود  در  كه  مسعودی  علی  همچنين 
نماينده های ليگ برتری فوتسال قم بوده و از چهره های پيگير و پرتلاش اين 
عرصه شناخته می شود، با ديدن اين بی برنامگی و ناملايمتی های درون تيمی بر 

سر دوراهی ماندن و رفتن از اين مسووليت و حرفه ورزشی است.
مهمتر از همه اينكه معلوم نيست مديريت تيم فردوس قم چه اقدامی می كند 
و چرا هنوز سرمربی اين تيم را برای مسابقات فصل ۱۴۰۰ ليگ برتر باشگاه های 
كشور مشخص نكرده و چرا با اينكه امسال حداقل های شروع كار را دارد در 
سكوت و بی خبری به سر می برد و فوتسال دوستان قمی را نگران نگه داشته است.
حسين صبوری سرمربی موفق فصل قبل تيم فوتسال فردوس قم نيز با پيشنهاد 
خوب دو تيم خارج از قم مواجه شده و اين مربی جوان و با دانش نيز طبق 
شنيده ها با مديران  فردوس هنوز به توافق نهايی نرسيده و گلايه هايی سر جذب 
بازيكن و برخی مسائل ديگر دارد، شايد اين نابسامانی در مديريت تيم فوتسال 
ليگ برتری قم اين مرتبه بدتر از سال های قبل گريبان گير فوتسال قم شود، در 

اين شرايط علاقمندان به فوتسال منتظر پاسخ مديريت تيم فردوس قم هستند.

وزیر ورزش و جوانان:

فوتبال با وجود بی عدالتی ها درخشید
 وزير ورزش و جوانان با بيان اين كه از عملكرد ورزش بعد از انقلاب دفاع می 
كند، گفت: در المپيک لندن و ريو بهترين نتايج ورزش ايران پس از انقلاب رقم 

خورد.
مسعود سلطانی فر روز گذشته  در مراسم رونمايی از سرديس قهرمانان المپيک 
و پارالمپيک ضمن تبريک ولادت امام رضا )ع( گفت: تا امروز 16 دوره در المپيک 
حضور داشتيم كه ماحصل آن 19 مدال طلا بوده است، 15 مدال از اين تعداد 
طلا بعد از انقلاب به دست آمده است. وی ادامه داد: به عنوان وزير ورزش بر 
خود واحب می دانم از عملكرد ورزش بعد از انقلاب دفاع كنم و اين تعداد مدال 
طلای المپيک بعد از انقلاب هم گواه همين است. وزير ورزش خاطرنشان كرد: 
نتايج ورزش ايران در المپيک لندن و ريو بهترين نتايج ورزش ايران در ادوار مختلف 
المپيک بوده است كه نتيجه تلاش مجموعه دولت ها و به خصوص دولت ياردهم 
و دوازدهم بوده است.  سلطانی فر با تاكيد بر اينكه كارنامه ورزش بعد از انقلاب 
درخشان است، خاطرنسان كرد: ورزش ايران همواره طی سال های گذشته در 
آسيا جزو 5 -4 كشور اول دنيا بوده و در جهان هم حدود رده 20 را داشته است. 
البته كه ظرفيت ما بالاترين است. وی به موفقيت تيم ملی فوتبال در انتخابی جام 
جهانی كه با وجود بی عدالتی ها به دست آمد، ادامه داد: فوتبال ايران در چهار 
بازی 4 پيروزی درخشان كسب كرد، در بحرين تيم اين كشور را شكست داديم 
و عراق را بعد از 20 سال برديم، اين هم نشان از تلاش های انجام شده است. 
سلطانی فر با اشاره در پيش بودن بازی های المپيک گفت: بيش از 200 كشور 
عضو فدراسيون جهانی بسكتبال و واليبال هستند و فقط 12 تيم از اين تيم ها 

راهی المپيک می شوند كه ايران يكی از آنهاست.
وی همچنين گفت: ما تاكنون 65 سهميه كسب كرديم كه بيشترين سهميه 
ورزش ايران در ادوار حضور در المپيک به حساب می آيد. اميدوارم در توكيو 

كارنامه ای به دست بيايد كه نشان دهنده تلاش های صورت گرفته باشد.

طبق رنکینگ اتحادیه جهانی؛

 یزدانی و حسین خانی تنها آزادکاران 
رنکینگ دار المپیکی

 »مصطفی حسين خانی« و »حسن يزدانی« آزادكاران وزن های ۷۴ و ۸۶ كيلوگرم 
با توجه به امتيازات در سيستم رنكينگ به ترتيب در رده های چهارم و اول طرح 
سيدبندی اتحاديه جهانی كشتی برای حضور در بازی های المپيک توكيو قرار 
دارند. به گزارش ايرنا، بر اساس طرح سيدبندی اتحاديه جهانی، كشتی گيرانی 
كه در رقابت های اعلام شده، مسابقات جهانی، قاره ای و بين المللی دارای طرح 
سيستم رنكينگ شركت كنند با توجه به مقام بدست آورده امتيازاتی را بدست 
خواهند آورد كه ۴ نفر برتر هر وزن )از لحاظ كسب امتياز( در رقابت های  و يا 

المپيک به ترتيب در بالا و پايين جدول )دو نفر بالا و دو نفر پايين( قرار می گيرند.
رقابت های جهانی ۲۰۱۹ نورسلطان، تورنمنت بين المللی ماتيو پليكونه ۲۰۲۰ 
در ايتاليا،  مسابقات قهرمانی قاره ای در سال ۲۰۲۰، مسابقات قهرمانی آسيا 
قزاقستان ۲۰۲۱ )فقط برای كشورهای چين، تركمنستان و كره شمالی كه به 
دليل كرونا در مسابقات سال گذشته حضور نداشتند( و مسابقات بين المللی 
لهستان در سال ۲۰۲۱ امتيازاتشان برای بازی های المپيک محاسبه شد. اتحاديه 
جهانی كشتی در فاصله حدود يک ماه مانده به بازيهای المپيک توكيو اسامی ۴ 
كشتی گير دارای امتيازات بيشتر در ۶ وزن المپيكی كشتی آزاد را اعلام كرد كه 
حسين يزدانی در رده نخست وزن ۸۶ كيلوگرم و مصطفی حسينخانی در رده 
چهارم وزن ۷۴ كيلوگرم قرار دارند. با اين تفاسير احتمال هم گروهی حسن يزدانی 
با »ديويد تيلور« آمريكايی و »آرتور نايفونوف« روسی وجود دارد و در سوی ديگر نيز 
و در وزن های ۵۷، ۶۵ و ۷۴ كيلوگرم با توجه به تعدد زياد قهرمانان، نمايندگان 
كشورمان كار سختی را در المپيک خواهند داشت. مصطفی حسين خانی به 
طور حتم با يكی از ۲ آزادكار عنوان دار جهان يعنی »فرانک چاميزو« و »زائوربک 
سيداكوف« روسی به طور حتم هم گروه خواهد شد و البته در اين بين »كايل 
نمايندگان  قرعه كشی  روز  در  كه  ديد  بايد  و  دارد  حضور  نيز  آمريكايی  داک« 
كشورمان با چه حريفانی روبرو خواهند شد. چاميزو آزادكار كوبايی الاصل تيم 
ملی ايتاليا در فينال وزن ۷۴ كيلوگرم جام زيلكوفسكی لهستان بايد مقابل 
حسين خانی روبرو می شد كه با چرخشی راهبردی از مبارزه با نماينده كشورمان 
سرباز زد. به طور حتم رويارويی حسين خانی با اين آزادكار مطرح جهان پيش از 

المپيک می توانست شرايط بهتری را پيش روی آزادكار كشورمان قرار دهد.

ستاره بسکتبال ایران بوندس لیگایی شد
»بهنام يخچالی« كه فصل گذشته در بوندس ليگای دو آلمان حضور داشت، در 

اين فصل به تيم ميتل دويچه در بوندس ليگا پيوست.
به گزارش ايرنا، ستاره تيم ملی بسكتبال كشورمان پس از يک سال حضور در 
تيم روستوک آلمان، به تيم ميتل دويچه در ليگ بوندس ليگا پيوست. قرارداد 

يخچالی با تيم جديدش دو ساله و شامل بند جدايی است. 
لژيونر بسكتبال كشورمان در حالی از تيم روستوک جدا شد كه به تازگی قرارداد 

خود را با اين تيم تمديد كرده بود. 
اين ستاره ۲۵ ساله در حال حاضر در اردوی تيم ملی بسكتبال كشورمان در 

ژاپن، جهت آمادی سازی برای حضور در مسابقات المپيک توكيو حضور دارد. 

كارشناس فوتبال كشورمان گفت: اسكوچيچ نشان داد مربی باهوشی است و به نظرم او بايد به كارش در تيم ملی ادامه دهد و 
از او در اين شرايط حساس حمايت كنيم.

محمود كلهر اظهارداشت: اسكوچيچ يک مربی بی ادعا اما باهوش است. او فوتبال ايران را به خوبی می شناسد. در مرحله 
مقدماتی و در آن شرايطی كه تيم قرار داشت، نتايج خوبی به دست آورد و موفق شد يک كارسخت را به سرانجام برساند.

وی ادامه داد: خيلی از آن هايی كه ادعا داشتند آمدند و پول های آنچنانی هم گرفتند و همه ديديم چه نتايجی رقم خورد اما 
اسكوچيچ بی ادعاست و در اين برهه زمانی موفق عمل كرد.

وی ادامه داد: به نظرم بايد از او به خوبی حمايت كرد و تيم ملی و او را تنها نگذاشت. بازيكنان خوبی داريم، جوانانی كه می توانند 
در آينده ای نزديک در تيم های بزرگ توپ بزنند. مهدی طارمی و سردار آزمون نشان دادند اين راه برای اثبات شايستگی ها باز 

است.
بازيكن اسبق پرسپوليس همچنين در خصوص شهرآورد جام حذفی گفت: شايد اين يكی از بهترين شهرآوردهای تهران باشد. 
چرا كه هر دو تيم در شرايط خوبی قرار دارند و بازيكنان در آمادگی مطلوب هستند. تقابل استقلال و پرسپوليس در جام حذفی 
می تواند زيبايی های خاص خود را داشته باشد و اميدوارم هواداران و اهالی فوتبال يک بازی زيبا و تماشاگر پسند را شاهد باشند. 
كلهر تاكيد كرد: بدون شک آرامش كادر فنی دو تيم باعث می شود بازی زيباتر و جذاب تر دنبال شود و بازيكنان نيز با تمركز كافی 

در زمين به اجرای دستورات مربی بپردازند.
وی ادامه داد: يحيی گل محمدی نشان داده، يک مربی باهوش و زيرک است و روند تغييرات پرسپوليس در نيمه دوم كه به نيمه 
مربيان معروف است گواه اين ادعاست. از سويی ديگر فرهاد مجيدی نيز با بازيكن سالاری مقابله كرده و بازيكنان خوبی را در 

اختيار دارد و همه اين ها كافی است تا اميدوار باشيم يک بازی زيبا، جذاب، پرگل و تماشايی را ببينيم.
اين كارشناس فوتبال كشورمان گفت: پرسپوليس در ليگ قهرمانان آسيا، در ليگ برتر و جام حذفی نشان داد از چه توانايی و 

قدرتی برخوردار است. توصيه من به هر دو تيم حفظ آرامش در طول بازی است تا هواداران يک بازی خوب را نظاره گر باشند.
وی در مورد بازی سوپرجام هم گفت: حضور پرسپوليس در اين مسابقه نيز نشان از قدرت و توانايی اين تيم دارد البته تراكتور هم 

تيم خوبی بود اما خوشبختانه جام به پرسپوليس رسيد.

رئيس هيات تكواندو استان قم گفت: استعدادها و نخبه های اين رشته ورزشی مدال آور و المپيكی در دوره جديد 
رقابت های ليگ تكواندو باشگاه های كشور به ميدان می روند.

محمد جمشيدی اظهار كرد: قم هم در بخش مبارزه و هم در فرم  های تكواندو ورزشكاران بسيار خوب و مستعدی 
دارد كه توانايی حضور در سطح اول رقابت های باشگاهی تكواندو ايران را داشته و مدعی كسب رتبه های برتر اين 

رشته المپيكی و مدال آور هستند.
وی با اشاره به در پيش بودن دوره جديد مسابقات ليگ باشگاه های كشور، افزود: باشگاه لوازم خانگی كن به 
منظور حضور در رقابت های ليگ روز جمعه چهارم تير ماه يک دوره پيكارهای انتخابی به منظور جذب تكواندوكاران 

مستعد استان قم به ميزبانی خانه تكواندو شهيدان برجعلی زاده برگزار می كند.
رئيس هيات تكواندو استان قم اضافه كرد: بر همين اساس زمان بندی حضور تكواندوكاران به تفكيک رده  سنی 
با رعايت دستورالعمل های بهداشتی و ارائه بيمه ورزشی و رضايت نامه ولی انجام گرفت كه بر اساس آن نوجوانان 
از ساعت ۸ تا ۱۰ صبح، نونهالان از ساعت ۱۰ تا ۱۲ و جوانان از ساعت ۱۲ تا ۱۴ به روی شياپچانگ خواهند رفت.

وی كه از مربيان با سابقه اين رشته محسوب می شود، در ادامه خاطرنشان كرد: بنا بر اعلام مسوولان برگزاری 
مسابقات، تكواندوكارانی كه داوطلب شركت در اين دوره از پيكارهای انتخابی هستند بايد تا روز پنج شنبه سوم تير 

ماه برای قطعی كردن حضور خود و انجام هماهنگی های لازم اقدام كنند.
جمشيدی سپس به تشكيل ستاد حمايت از قهرمانان ورزش استان قم در ميادين بين المللی اشاره و بيان كرد: 
اين ستاد با هدف پشتيبانی از قهرمانان ورزش قم در بازی های آسيايی، جهانی و المپيک توسط اداره كل ورزش و 

جوانان استان تشكيل شده  و اولين جلسه آن در سال جاری به صورت غيرحضوری و آنلاين برگزار شد.
وی ابراز كرد: علاوه بر مسوولان اداره كل ورزش و جوانان، روسای هفت هيات ورزشی قم نيز در اين جلسه حاضر 
بودند و پيرامون چگونگی استفاده از ظرفيت های ستاد با هدف رشد ورزشكاران، بررسی مشكلات قهرمانان كشور 
كه شانس حضور در ميادين بين المللی را دارند، برنامه ريزی و حمايت از قهرمانان و ملی پوشان اعزامی به مسابقات 

برون مرزی و حضور مداوم در مسابقات آتی بحث و تبادل نظر شد.

محمود کلهر:

 اسکوچیچ باهوش و زیرک است؛ باید از او حمایت شود
رئیس هیات تکواندو استان قم خبرداد:

تشکیل ستاد حمایت از قهرمانان ورزش استان قم 

اصلی  دليل  اينكه  بيان  با  استقلال  پيشين  مديرعامل   
است،  فنی  كميته  نبود  باشگاه  اين  در  اخير  جنجال های 
چون  می كنم  دعوت  آشتی  به  را  مددی  و  مجيدی  گفت: 

استقلال جای لجبازی نيست.
مجيدی  فرهاد  و  مددی  احمد  بين  موجود  تنش های 
مديرعامل و سرمربی استقلال اين روزها به بزرگ ترين چالش 
استقلال موجود شده و مصاحبه ها و بيانيه های متعدد اين دو 

عليه هم پای بازيكنان را هم به ميان كشيده است.
سيد كاظم اوليايی كارشناس فوتبال و مديرعامل پيشين 
باشگاه استقلال در اين خصوص گفت: قبل از هر چيز مددی 
و مجيدی را به صلح به سود استقلال و هوادارانش دعوت 
می كنم. دعوای اين دو هيچ نفعی برای خودشان و تيم ندارد و 
باعث می شود دود اين اختلافات به چشم هواداران برود. مگر 
هواداران استقلال چه گناهی كردند كه در اين وضعيت بايد 

شاهد اين جنجال هم باشند؟
گفت:  استقلال  پيشكسوتان  كانون  مديره  هيات  رييس 
زمانی كه ابتدای فصل محمود فكری خواست از نساجی به 
استقلال بيايد، از كانون پيشكسوتان رخصت گرفت و اين كار 
قشنگی بود. همان روز ما به او پيشنهاد داديم برای تقويت 
خودش و تيمش يک كميته فنی قوی تشكيل شود، كه البته 

اين اتفاق نيفتاد.
اوليايی تصريح كرد: اگر امروز شاهد اين جنجال و چالش 
آن  دليل  ترين  اصلی  هستيم،  سرمربی  و  مديرعامل  بين 
نبود همان كميته فنی است. خلاء كميته فنی امروز به اين 
شكل خودش را نشان می دهد و ممكن است در آينده هم به 

صورت های ديگر ديده شود. توصيه ام به تصميم سازان در 
باشگاه استقلال اين است كه حتی المقدور در اولين فرصت 

اقدام به تاسيس يک كميته فنی نمايند.
كارشناس فوتبال گفت: تشكيل كميته فنی كار امروز و فردا 
نيست و يک برنامه ريزی می خواهد. اما استقلال امروز نياز به 
يک اقدام عاجل و كوتاه مدت برای رفع اين مشكلات دارد و 
من توصيه می كنم برای خاتمه دادن به اين جنجال، عقلا به 
ميدان آمده و با ريش سفيدی مشكل مددی و مجيدی را حل 
كنند و از اين دو می خواهم با درک جايگاه خود و اهميت ختم 

غائله را به سود تيم و هواداران اعلام نمايند.
تصمیمات اصلی باید در داخل  باشگاه استقلال 

صورت گیرد 
استقلال گفت:  پيشكسوتان  رئيس هيات مديره شركت 
اصلی ترين مشكل اين سالهای استقلال حضور مددی و 
امثال مددی در مديريت آن نيست. مشكل بزرگ باشگاه اين 
است كه قدرت تصميم گيری خارج از باشگاه است نه داخل 

آن.
وی افزود: تا زمانی كه قدرت تصميم گيری به داخل باشگاه 
باز نگردد، آش همين آش و كاسه همين كاسه است. بايد 
اگر  حتی  بازگردد؛  باشگاه  داخل  به  تصميم گيری  قدرت 
تصميم اشتباه هم گرفته شد، بهتر از اين است كه تصميمات 

خارج از باشگاه گرفته شود.
اوليايی تصريح كرد: الان در وزارت ورزش هر معاون و مشاور 
و حتی مدير كلی يک سهم از پست های استقلال می خواهد 
و جنگ قدرت شده بلای جان. يكی می خواهد مدير عامل 

تعيين كند، يكی دنبال تعيين معاون است و ديگری دنبال 
سهم گرفتن از يک پست ديگر. حتی صدای مجيدی هم 
وزارت  با صراحت گفت دخالت های  و  آمد  در  قبل  چندی 

ورزش قدرت تصميم گيری را از داخل باشگاه گرفته است.
ساخت:  خاطرنشان  استقلال  باشگاه  سابق  مديرعامل 
زمانی هم كه بنده مدير باشگاه استقلال بودم، در همه آن 

سال ها تصميم گيرندگان اصلی ورزش و فوتبال پرسپوليسی 
بودند، اما هيات مديره وقت به قدری قوی بود كه هرگز اجازه 
دخالت در امور باشگاه را به بالادستی ها نمی داد و استقلال 
خود را كاملًا حفظ كرده بود. بايد استقلال بار ديگر به همان 
اينكه  نه  بگيرد  آن تصميم  برای  برسد كه هيات مديره  جا 

تصميمات اصلی در جای ديگری گرفته شود.

کاظم اولیایی:

مددی و مجیدی دست از لجبازی بردارند
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 تحليل گر ارشد مسائل سياست خارجی ايران با اشاره به دور ششم مذاركرات 
رفع  تضمن  حل  راه  كه  كرد  تاكيد  و  بررسی  را  برجام  روی  پيش  شرايط  وين 

تحريم ها، برقراری رابطه اقتصادی ايران و آمريكا است.
عبدالرضا فرجی راد تحليلگر ارشد مسائل سياست خارجی در گفت وگو با ايلنا، 
درباره پايان دور ششم مذاكرات و سخنان عراقچی مبنی بر اينكه توافق نزديک 
است، اظهار داشت: آقای عراقچی مذاكره كننده بوده و تصميم گيرنده نيست و 
بايد هر چيز كوچک و بزرگی را با شورای عالی امنيت هماهنگ كند، اگر مسائل 
خيلی كوچک باشد، می تواند تلفنی هماهنگ كند اما اگر مقدار اهميتش بيشتر 
باشد، بايد حضوری بيايد. وی درباره موارد اختلافی كه بين مذاكره كنندگان 
وجود دارد، افزود: عمده موارد اختلافی همين راستی آزمايی است كه به دنبال 
فرمولی مشترک هستند. ممكن است آنها فرمولی ارائه كنند كه طرف ايرانی 
نپذيرد و ممكن است واسطه ها در ۴+۱ فرمول هايی نيز بدهند. ممكن است 
چندين نفر هم بحث شان در مورد تحريم هايی باشد كه مربوط به دوران آقای 

ترامپ است اما فكر می كنم كه همه آن قابل حل است.
اين استاد مسائل ژئوپلتيک درباره به نتيجه رسيدن مذاكرات در مدت زمان 
كوتاه بيان داشت: مذاكرات زورهای آخر خودش را می زند، واقعيت اين است 
كه شايد دوطرف به اين نتيجه رسيده اند كه دو سه هفته عقب بيفتد؛ حالا كه 
انتخابات انجام و نتايج آن مشخص شده است، فكر می كنم نبايد طولانی شود. 
آقای عراقچی بعد از آمدن به تهران بايد بازگردد، احتمال اينكه به توافق برسند يا 

به حل يكی دو مورد اختلافی كه داشتند، برسند، ضروری است.
وی درباره اينكه موارد اختلافی موجود چه چيزهايی هستند، گفت: اصل آن 
راستی آزمايی است؛ ايران تضمين می خواهد كه اگر اعلام كرديم كه توافق شده 
و آمريكا به برجام بازگشته است، از كجا مشخص است كه كسی در فروش نفت 
يا پول حاصل از فروش آن سنگ اندازی نكند و پول آن برای ايران وارد گردش 
مالی بانک های بين المللی شود، يا اينكه در ايران سرمايه گذاری انجام شود يا 
اينگونه مسائل كه راستی آزمايی آن چند ماه زمان می برد كه خود آمريكايی ها 
بايد به آن كمک كنند و طرف های ديگر خارجی اطمينان حاصل كنند. اگر اول 
آمريكايی ها يک معامله خوبی با ايران انجام دهند به طور مثال اگر دو طرف توافق 

كردند كه اين مذاكرات نهايی شود در مورد بوئينگ معامله ای صورت بگيرد در اين 
صورت دنيا می گويد خود آمريكا  با ايران معامله كرده است و ديگر دليل ندارد كه 

آنها اگر با ايران مراوده اقتصادی داشته باشند، جريمه شوند.
كارشناس ارشد مسائل سياست خارجه درباه تضمن رفع تحريم ها با بيان اينكه 
مسئله تا حدودی حل می شود، خاطرنشان كرد: هنوز شركت ها و بانک ها در مورد 
سه سال آينده نگرانی دارند و ترس اين را دارند كه ترامپ و جمهوری خواهان به 
قدرت برسند و از برجام خارج شوند. وی با بيان اينكه راه حل آن را پيشتر پيشنهاد 
كرده ام، گفت: راه حل اين است كه به طور كامل اجازه داده شود كه آمريكا در 
اقتصاد ايران فعال شود و آمريكا نيز اجازه دهد كه ايران در اقتصاد آن فعال شود و 
صادرات نفت، خوار  و بار، پسته و زعفران، فرش و صنايع دستی يا چيزهای ديگر 
به اين كشور انجام شود. اگر اين كار انجام شود احتمال آن بسيار زياد است كه اگر 

حتی وقتی جمهوری خواهان بيايند اتفاقی برای برجام نيفتد.
فرجی راد درباره رئيس جمهور شدن رئيسی و امكان اينكه برخی تصميم ها 
باعث شود كه برجام به شكل ديگری رقم بخورد، تصريح كرد: دوستان ايران 
مثل چين و روسيه مخالف آن هستند و در اين صورت با آمريكا متحد می شوند 
و آژانس نيز بهانه پيدا می كند كه به شورای امنيت گزارش دهد و شورای امنيت 
نيز قطعنامه صادر می كند كه حاصل آن تحريم بين المللی می شود كه بدتر از 
تحريم های فعلی است. وضعيت اقتصاد ايران را نيز كه همه می دانند، چگونه 
است. بعد از قطعنامه ها تنش ايجاد می شود و مهلتی را اعلام می كنند و بعد ايران 

ذيل فصل هفتم قرار می گيرد و مشكلات جدی ايجاد می شود.
وی پايان گفت: ايران پيشنهاد خودش را به جهانيان اعلام كرده است كه ما 
می خواهيم به برجام بازگرديم. اروپا و آمريكا نيز اعلام كردند كه می خواهند 
برجام حفظ شود. رئيس جمهور در ايران در اين رابطه تصميم گيرنده نيست، 
بلكه مسئله از شورای عالی امنيت ملی بررسی می شود كه رئيس جمهوری نيز 
فردی در شورای امنيت ملی است. بعد موضوع را برای رهبری می برند، آنجا نهايی 
می شود؛ بنابراين يک رئيس جمهور نمی تواند تصميم بگيرد كه بشود يا نشود، 
بلكه مسائل كلان و انرژی اتمی در اختيار دولت نيست و رهبری تصميم گيرنده 

آن است.

  يک فعال سياسی اصلاح طلب گفت: رئيسی بايد آن قول های كه را محقق 
كنند تا يک رفاه نسبی را برای مردم فراهم كنند كه اين امر هم قطعا بدون تعامل 

با دنيا اتفاق نمی افتد.
جواد امام ، درباره اين كه سيدابراهيم رئيسی در مناظرات انتخاباتی  وعده هايی 
را مطرح كرد، چقدر ضرورت دارد تا وی موضوع احيای برجام و از همه مهم تر 
تعامل با دنيا را در دستور كار خود قرار دهد، گفت: می توان گفت نتيجه انتخابات 
از قبل هم قابل پيش بينی بود و چيز غيرمترقبه ای اتفاق نيفتاده است، زيرا رقابت 

معنادار آن طور كه ما انتظارش را می كشيم به طور ويژه رخ نداد.
اين فعال سياسی اصلاح طلب با بيان اينكه اتفاقات رخ داده را به فال نيک 
می گيريم، عنوان كرد: نتيجه انتخابات از مدت ها قبل مشخص است و معتقدم 
با همه اين اوصاف ما بايد به مطالبه گری خودمان بپردازيم و آقای رئيسی هم بايد 

قول هايی كه داده اند را محقق كنند تا يک رفاه نسبی را برای مردم فراهم كنند كه 
اين امر هم قطعا بدون تعامل با دنيا اتفاق نمی افتد و اميدوارم كه شاهد اين اتفاق 

باشيم تا كشور بيش از اين متضرر نشود.
وی در گفت وگو با ايلنا در پاسخ به سوالی مبنی بر اينكه برخی افراد تندرو در 
ستادهای رئيسی مشغول بودند اين نگرانی وجود دارد كه در كابينه وی سهمی 
برای تندروها در نظر گرفته شده باشد، چقدر ضرورت دارد كه او كابينه خود را 
به دور از افراد تندرو و افراطی بچيند، اظهار داشت: امروز همه نهادها دست به 
دست يكديگر داده اند و يكسان هستند؛ مجلس، قوه قضائيه و شورای نگهبان 
و رياست جمهوری مانند هم هستند به هر حال كابينه هم متناسب با همين 

اتفاقات است و قرار نيست يک كابينه متفاوت شكل گيرد. 
امام ادامه داد: در نظر داشته باشيد همين نگاه با همين آدم ها همه برای 
رأی آوری رئيسی بسيج شدند و قطعا كابينه چيزی غير از اين نيست كه بخواهيم 
فكر كنيم و به قول برخی از آقايان اين طور نيست همه نگاه ها را در برگيرد، كاملًا  
همه چيز در اختيار يک جريان خاص است كه ان شاالله بتوانند كاری كنند كه 

كشور از شرايط فعلی خارج شود.
راه برجام و FATF ادامه پیدا خواهد کرد 

وی  تاكيد كرد: ما )جريان اصلاحات( هم كماكان به فعاليت های خودمان و 
آن چيزی كه خير و صلاح كشور است، بايد ادامه دهيم و قطعا بايد تلاش كنيم 
و وضعيتی كه كشور را به اين مسير كشانده است از ميان برداريم و آقايان هم بايد 
تجديدنظر كنند. اين فعال سياسی درباره اين كه دولت رئيسی چه راهبردی را در 
قبال برجام و FATF خواهد داشت، گفت: يكی از اتفاقاتی كه در مناظرات شاهد 
بوديم اين بود كه اين دوستان بر خلاف عملكردشان مخالفتی با FATF  و برجام 
نداشتند و من فكر می كنم هيچ راهی هم جز اين كه اين مسير را دنبال كنند، 
ندارند و معتقدم حتی موانعی را ايجاد كردند تا اين گشايش ها به دست خودشان 

فراهم شود كه بگويند ما بوديم و توانستيم كشور را به سمت رفاه ببريم.
وی خاطرنشان كرد: اگرچه در اين مدت با مانع زايی ها هزينه سنگينی به دولت 
و خسارت هايی را به مردم تحميل كردند اما  فكر می كنم آقايان بحث FATF  و 

برجام را دنبال كنند و اصلا  هم مانعی برای خودشان نمی بينند.

عبدالرضا فرجی راد :

تضمین برجام، برقراری رابطه اقتصادی ایران و آمریکا است
یک فعال سیاسی اصلاح طلب:

رفاه مردم به غیر از تعامل با دنیا امکان پذیر نیست

 سخنگوی دولت با بيان اينكه تجربيات خود را در قالب برنامه ای منظم به دولت جديد 
ارائه می كنيم، گفت: ما از يک سنت نيكو و نهادينه شده در جهت انتقال قدرت برخوردار 
هستيم و اين موقعيتی است كه در جهان و منطقه پرآشوب بايد آن را پاس بداريم و بر 

اين سرمايه بيفزاييم.
علی ربيعی روز سه شنبه در نشست خبری كه به صورت آنلاين برگزار شد،  با تبريک 
ميلاد امام رضا)ع( گفت: امام رضا عليه السلام برای ما ايرانيان نامی سرشار از مفهوم و 
پر از رمز و راز است و از كودكی آرزوهای خود را با نام اين امام رئوف گره می زديم و همواره 
وقتی دچار سختی در زندگی شده ايم اسم ايشان رابر زبان آورده ايم و با نام ايشان مهربانی 

و خيرخواهی را برای جامعه تعليم طلبيديم.
 وی ادامه داد: امام هشتم برای ما ايرانيان يک روح معنوی برای زندگانيست و ارادت 

محض به امام مهربانی ها بخشی از هويت ما شده است.
سخنگوی دولت با اشاره به انتخابات رياست جمهوری ۲۸ خرداد گفت: پيروزی آقای 
رئيسی را تبريک می گوييم و اميدواريم دولت سيزدهم بتواند به همه اهداف تعيين شده 
در جهت اهداف آرمان های ملی و ايجاد شرايطی برای رشد و توسعه كشور و زندگی بهتر 

برای مردم دست پيدا كند.
ربيعی با بيان اينكه در انتخابات بار ديگر ميراث گرانقدر اسلامی جمهوريت با انتخاباتی 
ديگر تداوم يافت، اظهار كرد: خوشبختانه از يک سنت نيكو و نهادينه شده در جهت 
انتقال قدرت برخوردار هستيم و اين موقعيتی است كه در جهان و منطقه پرآشوب ما بايد 

آن را پاس بداريم و بر اين سرمايه بيفزاييم.
تجربیات خود را در قالب برنامه ای منظم به دولت جدید ارائه می کنیم

وی اضافه كرد: يكی از آسيب ها در برخی ادوار گذشته، فقدان تداوم ميراث دولت های 
گذشته بود. هر دولتی قطعاً دارای آثار مثبت و منفی در كارنامه خود هست اما در كنار آن 
تجارب گرانقدری دارد كه دولت دوازدهم اين تجارب را به دولت جناب آقای رئيسی انتقال 
خواهد داد. اين موضوع در دو جلسه هيات دولت و جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی 

دولت به بحث گذاشته شد و دولت در برنامه ای منظم انتقال اين تجربه را خواهد داد.
دستيار ارتباطات اجتماعی رييس جمهوری تصريح كرد: هر دولت حلقه زنجيره يک 
نظام سياسی است و ما نيازمند يک نظام سياسی هستيم كه دست به دست هم مشعل 

رشد جامعه را تضمين كند و از اين زنجيره را از گسستن مصون نگه دارد.
 ربيعی اجماع نخبگان را يک اصل برای عبور از شرايط سخت عنوان كرد و گفت:  اگر 
دولت دوازدهم ديوار تحريم ها را در نقطه پايانی فرو ريختن ديوار قرار داده است اما آثار 
تحريم بر ايران سال ها باقی است و عبور از اين شرايط سخت و غلبه بر آثار ساختاری 
و اجتماعی و مقابله با مشكلات توأمان تحريم و كرونا نيازمند كمک و در كنار هم قرار 

گرفتن همه قوا و نهادها است و اين يک ضرورت اجتناب ناپذير است.
سخنگوی دولت ادامه داد: قرار گرفتن همه جناح های سياسی و اجتماعی و حتی 
نهادهای رسانه ای برای مقابله با موانع، لازمه موفقيت دولت در پشت سر گذاشتن 
مشكلات متعدد ناشی از تحريم های ظالمانه و كرونا ضروری است و انتظار می رود 
جريان های سياسی كه در اين انتخابات حامی كانديدای پيروز نبوده اند با دورانديشی 

در كنار دولت قرار بگيرند.
 مشارکت مردم نه بزرگ به مبلغان تحریم بود

 وی با بيان اينكه رئيس جمهور منتخب به زودی رئيس جمهور همه ايرانيان با همه 
سلايق و گرايش های سياسی و اجتماعی  خواهد بود، گفت: اين انتخابات از جنبه 
سلبی هم حائز اهميت بود، نفس برگزاری انتخابات و مشاركت مردم يک نه بزرگ به 
تحريم گران و مبلغان تحريم انتخابات بود كه در امتداد طراحان تحريم اقتصادی قرار 

داشتند.
ربيعی يادآورشد: در اين انتخابات به همه كسانی كه زير پرچم فشار حداكثری بوده اند 
نه گفته شد. اينها اين بار با نقاب ديگر به ميدان آمده بود بودند و اين بار هم ناكام ماندند.

دستيار ارتباطات اجتماعی رييس جمهوری با تاكيد بر اينكه جمهوريت ما سالها در 
كنار تلاطم های تاريخی موجود حفظ شد، گفت: دستاورد مشروطه تا به امروز يعنی 
صندوق های رای اعتباری دوباره يافتند. علاوه بر اين در اين دوره از انتخابات رعايت 
نامزدها  ميان  هم  و  نامزدها  هواداران  بين  در  هم  مخالف  رواداری  و  تحمل  اخلاق، 

چشم گير بود. 
وی ادامه داد: يكی از مصاديق مواجهه اخلاقی با رقابت های انتخاباتی رفتار آن دسته 
از نامزدهايی بود كه برای مشاركت در اين كارزار به ميدان آمدند اما فرصت نيافتند و با وقار 
و نجابت كنار كشيدند. بنابراين می توان گفت اخلاق و ادب نيز در اين دوره از انتخابات 

در ليست برندگان قرار گرفت.
 سیاست تعاملی و اعتقاد به خرد جمعی در دولت  آینده ادامه خواهد یافت

سخنگوی دولت اضافه كرد: اين روزها مخالفان هميشگی ايران تبليغات منفی عليه 
انتخابات و آينده ايران و نااميد كردن مردم نسبت به منتخب مردم به راه انداختند. با 
شناخت و تجاربی كه از منتخب ملت دارم و همانگونه در اظهارات كارزار تبليغاتی هم 
بيان كرده اند، سياست تعاملی، واقع بينی، عملگرايی، مصلحت انديشی، باورمندی به 

عدالت و اعتقاد به خردجمعی در برنامه كار دولت قرار خواهد داشت.
و دكتر  ياد دكتر شريعتی  با گرميداشت  از سخنان خود  ربيعی در بخش ديگری 
چمران گفت: مناسبت روزهای ۲۹ و ۳۱ خرداد با وجود تعلق به دو انسان متفاوت و 
يادبود از دست دادن متفكرينی در دو مقطع تاريخی است.اين روزهای پايانی خرداد 
از يک همبستگی مفهومی برخوردارند. به تعبير زنده ياد شريعتی، وی زندگی خود را 
وقف عرفان، آزادی و عدالت كرد و اتفاقا اين سه ارزش در عمل و كنش سياسی و زندگی 

اجتماعی دكتر چمران تبلور يافت.
وی ادامه داد: دكتر چمران نماد عينی معنوی شدن امر سياسی بود و اتفاقا اين اكسير 
جاودان مورد نياز جامعه اين روزهای ما نيز هست و ما بيش از هر دوره ای تاريخی به 

اخلاق و معنويت نيازمنديم.
به گفته سخنگوی دولت، شريعتی معلمی بود كه با خوانشی از نظريات وی بيداری 

نسلی را برای چند دهه به وجود آورد. آنچه كه امروز فقدان آن احساس می شود ضرورت 
پيوند بيشتر ساحت انديشه و ميدان عمل است و ما در آغاز گام دوم انقلاب ما نيازمند 
تجديد حيات نظريه پردازی انديشمندان اصيل و جهادگران ناب همچون دكتر شريعتی، 
دكتر مطهری و دكتر بهشتی و جهادگرانی چون دكتر چمران، سردار سليمانی و امثال 

آنها  هستيم.
در دیدار روحانی و رییسی چه گذشت؟

سخنگوی دولت در بخش ديگری از نشست در پاسخ به ايرنا درباره انتقال تجارب 
به دولت جديد و اينكه آيا دولت فعلی برنامه مدونی برای اين امر دارد، گفت: رئيس 
جمهوری بلافاصله بعد از اتمام جلسه ستاد كرونا  به دفتر آقای رييسی در قوه قضاييه 
رفت و ضمن تبريک به وی، آمادگی دولت مستقر برای ارائه اطلاعات مورد نياز دولت آتی 
در دوران انتقالی را ارائه كرد. علاوه بر اين ايشان گزارشی از مهمترين مشكلات فعلی 
كشور مثل موضوع تامين كالا  و ضرورت تاكين مقدار ارز بيشتر از مصوب برای آن را 

مطرح كرد. 
وی افزود: همچنين در اين ديدار در خصوص چگونگی ادامه كار و برنامه گروه مذاكره 
كننده برجام، صحبت هايی انجام شد. ديروز هم از آقای ظريف همراه با مذاكره كنندگان 

اصلی برای ديدار دعوت شدند.
ربيعی گفت: روز يكشنبه هم در جلسه هيات دولت، شيوه تعامل با دولت بعدی مورد 
بحث قرار گرفت و مقرر شد تعامل با دولت سيزدهم برای انتقال و ارائه اطلاعات مد نظر 
رئيس جمهور منتخب، در سطح وزرا باشد و آنان اطلاعات مدنظر را در اختيار آقای 

رييسی قرار بدهند.
وی ادامه داد: پيش بينی شده از قبل اطلاعات مدونی تهيه كنيم، در دولت هم از 
مدت ها قبل به همه وزرا تاكيد شد تا مهمترين مسائل و اولويت های خود را برای انتقال 
به دولت بعدی، مشخص كنند. مثلا گفته شد اگر قرار بود كارهايی ادامه دهيد تداوم چه 
كارهايی مدنظر است كه همه اينها مدون شد و رييس جمهور  اين موضوعات را به رييس 

جمهور منتخب گفت و مورد استقبال قرار گرفت. 
دستيار ارتباطات اجتماعی رييس جمهوری خاطرنشان كرد: در مركز تحقيقات هم 
اين كار در حال جمع بندی است و به زودی مهمترين چالش های پيش رو برای رئيس 
جمهور منتخب ارسال خواهد شد. دولت ها در ايران بايد مانند دوندگانی كه چوب دويدن 
را در اختيار دونده بعدی قرار می دهند تا به مقصد برسند كه گاهی اين اتصال انجام 
نمی شد. اين سنت درستی است كه تجارت انتقال داده و از برنامه ها استفاده شود و اين 

امر می تواند فعاليت های نوآورانه را بهبود بخشد.
اظهار نظر وزارت خارجه آمریکا مصداق دخالت در امور داخلی ایران است

ربيعی در واكنش به اظهارنظر وزارت خارجه آمريكا مبنی بر اينكه ايرانی ها نتوانستند 
در فرايند عادلانه و آزادانه انتخاب كنند، گفت: اين اظهارات برای ما تازگی ندارد و عجيب 
و غريب نيست. اين اظهارات را سال هاست می شنويم از منظر سياسی اين اظهار نظر را 
مصداق دخالت در امور داخلی ايران و مغاير قوانين بين المللی می دانيم و آن را محكوم 

می كنيم.
 سخنگوی دولت تصريح كرد: دولت آمريكا در جايگاهی نيست كه صلاحيت اظهارنظر 
درباره فرآيند انتخابات در ايران و يا كشور ديگری را داشته باشد.برخلاف نمايش های پر 
زرق و برق دموكراسی در آمريكا، امروز هيچ ملتی نيست كه نداند فرايندهای دموكراتيک 

در آمريكا تا چه اندازه معيوب و متعصبانه هستند. 
دستيار ارتباطات اجتماعی رييس جمهوری خاطرنشان كرد: ادعاهای مشابهی در 
انتقاد از انتخابات های آمريكا نيز مطرح شده است كه از جمله آن می توان به انتقادات 
دموكرات ها در سال ۲۰۰۰ و دونالد ترامپ، رييس جمهوری پيشين ايالات متحده و 

حاميان او در مورد انتخابات رياست جمهوری اخير در ۲۰۲۰ اشاره كرد.

وی ادامه داد: دولت آمريكا دخالت های متكبرانه در امور داخلی ساير كشورها و 
قضاوت درباره سازوكارهای دموكراتيک ديگران دست بردارد و به اصلاح امور داخلی 

خودشان بپردازد.
ربيعی گفت: هر وقت كشورهای قدرتمند به ويژه آمريكا در امور ايران اظهارنظر كردند 
مردم ايران هيچ حسن نيت و خيرخواهی در اين اظهارات سراغ ندارند. همه جناح های 
كشور حتی با تفكر مخالف نظام هم به اين ادراک رسيدند كه  آمريكا هيچ خيرخواهی در 
اين اظهارات ندارد. آنچه برای آنها مهم است منافع ملی و تامين منافع آنان در منطقه و به 

ويژه ايران است و اين  ادراک در عموم جامعه ايران وجود دارد.
 تصمیم گیری درباره برجام به ارتباطی به سیاست داخلی و نتایج انتخابات 

ندارد 
سخنگوی دولت در پاسخ به اين سوال كه آيا برنامه دولت آقای روحانی اين است كه 
نهايی سازی برجام را به دولت بعد بسپارد يا در روزهای باقی مانده به فرجام برساند، 
گفت: اين هم از موضوعاتی بود كه در مذاكره دو رييس جمهور فعلی و منتخب بحث 
و بررسی شد. اين تصميم درحقيقت تصميمی نيست كه اين دولت يا دولت بعد بگيرد 

به متغيرهای ديگری مانند قبول كردن ديدگاه های ايران از سوی آمريكا بستگی دارد. 
برجام  احيای  مذاكرات  كه  كرده ايم  تكرار  انتخاباتی  رقابت های  آغاز  از  افزود:  وی 
ارتباطی به سياست داخلی و نتايج انتخابات ندارد و بر اساس سياست های كلان كشور 
و پيرو خطوط تعيين شده از سوی رهبر معظم انقلاب و نهادهای بالادستی، دولت خود 
را مكلف دانسته كه اين مذاكرات را بر مبنای تامين حداكثری منافع ملی دنبال كند. 
اگر آمريكا به تعهداتش برگردد، مذاكره كنندگان شرايط را برای تصميم گيری به نهادهای 

بالادستی گزارش خواهند داد و منتظر دولت بعد نخواهند شد. 
دستيار ارتباطات اجتماعی رييس جمهوری تصريح كرد: در حال حاضر تقريباً درباره 
همه اختلافات مهم طرفين، تفاهم كلی صورت گرفته و اسناد مربوطه آماده شده است. 
اكنون به يک متن روشن و فاقد ابهام در همه كارگروه ها رسيده ايم. آن چه باقی  مانده 
بيش از آن كه به مذاكره نياز داشته باشد، نيازمند تصميم سياسی همه طرف ها است 
و اگر تصميمات سياسی اخذ شود می توان اميدوار بود و هيچ بعيد نيست كه وارد دور 

پايانی گفت وگوها شويم. 
ربيعی گفت: همانطور كه آقای عراقچی اشاره كرده، هفته آينده ممكن است آخرين 
دور مذاكرات در وين باشد كه البته اين مسئله  بستگی به تصميم طرف های مقابل و اراده 

آنها برای به نتيجه رسيدن گفت و گوها دارد.
سخنگوی افزود: بنابراين در جريان طبيعی امور، در صورتی كه ديگر طرف ها آماده 
باشند، دولت مانعی برای اتمام مذاكرات ندارد اما اگر به هر دليلی توافق نهايی تا مهلت 
قانونی دولت دوازدهم اتفاق نيفتد، مسئوليت مذاكرات و تصميم درباره جزييات آن بر 

عهده دولت سيزدهم خواهد بود.
علت های اصلی مشکلات مردم سانسور شد

دستيار ارتباطات اجتماعی رييس جمهوری با اشاره به برنامه دولت برای ۴۰ روز پايانی 
و كنترل قيمت ها و كاهش تورم، گفت: من بدون آنكه بخواهم برخی نارسايی هايی كه 
در همه نهادها و قوا و نيز دولت وجود داشته را ناديده بگيريم، علت اصلی مسائل موجود 
، قطعا تحريم های ظالمانه ای بوده كه نمی دانم چرا هيچ گاه يک جريان عظيم رسانه ای 

كه تنها رسالت خود را انتقاد از دولت قرار داده بود، آن را نديد.
ربيعی گفت: جنگ اقتصادی باعث كاهش درآمد ارزی و در نتيجه بالارفتن قيمت ارز 
و بی ثباتی در همه بازارها شد. در كنار آن، افزايش جهانی قيمت بسياری از نهاده ها نيز 

موجب شدند بر اقتصاد ايران و زندگی مردم، فشار زيادی وارد شود.
وی اضافه كرد: كاش اين عده برای يک بار هم كه شده،  به سانسور علت های اصلی 
نمی پرداختند. برای مقاصد سياسی و تخريب دولت به رغم اينكه در ظاهر عليه آمريكا 

موضع می گرفتند، از يک طرف دولت را متهم به نگاه به خارج می كردند و از طرفی بر 
جنايت آمريكا سر پوش می گذاشتند. به  هر حال اين روزها گذشت و در تاريخ سياسی ما 

اين دوگانه ها و تعارض ها می ماند. 
سخنگوی دولت تصريح كرد: تا تحريم و كمبود ارز هست و تا ارز به قيمت واقعی خود 

بازنگردد و تا انتقال پول به وضعيت سابق خود بازنگردد؛ اين حكايت برقرار خواهد بود.
كاش دولت بعدی، بی مهری ای كه اين دولت ديد را تجربه نكند 

دستيار ارتباطات اجتماعی رييس جمهوری افزود: اين آرزوی قلبی ما است كه برای 
حتی يک روز زودتر هم كه شده، رنج تحريم ها از زندگی مردم برداشته شود و اقدامات 
صورت گرفته برای شكست تحريم ها به نتيجه نهايی برسد. آرزو می كنم بعد از اين هر 
شبكه خبری را كه می بينيم، در آن از علت های اصلی به وجودآمدن اين وضعيت برای 
مردم گفته شود و اميدواريم كه دولت بعدی،  بی مهری ای را كه اين دولت ديد، تجربه 

نكند. 
ربيعی با اشاره به اينكه بخشی از تاريخ اقتصاد اخير ايران هيچ گاه بيان نشد، گفت: 
با شروع مذاكرات اين دولت توانست تورم را از ۴۰ درصد به ۹.۹ درصد برساند. متاسفانه 
برخی دچار اين رويكرد ناصواب هستند كه به جای ريشه، به شاخه می پردازند و فقط 
نيمه خالی ليوان را می بينند. به همين خاطر، وقتی آن موقع كه توفيق سياست ها كاملا 

تجلی يافته بود، كسی از آن صحبت نكرد و متاسفانه برخی زبانشان را بستند.
وی ادامه داد: اين عده، وقتی در شرايط نامبارک تحريم و كرونا، جهش توليد در ايران 
رقم خورد، وقتی كه بخش صنعت با رشد ۳.۸ درصدی مواجه شد، وقتی كه رشد منفی 
خدمات هم متوقف شد و  در سال جهش توليد، اين دولت آرزوی رهبری معظم را تحقق 
بخشيد و جهش توليد در ايران رقم خورد؛ آن هم در حالی كه اكثريت كشورهای دنيا، به 
خاطر پاندومی كرونا، رشد منفی توليد و خدمات داشتند، سكوت كردند. به همين خاطر 

قلبا آرزو داريم كه دولت بعدی هرگز با اين نوع قضاوت های غيرمنصفانه مواجه نشود.
 آرای باطله در این انتخابات دو واحد درسی یک ترم است 

سخنگوی دولت در پاسخ به  سوالی درباره سهم ۱۴.۵ درصدی آرای باطله در انتخابات 
رياست جمهوری و تفاوت آن با آرای دولت دوازدهم گفت: اين سوال شما در حقيقت 
دو واحد درسی يک ترم است. شايد پاسخ جامعی نتوانم ارائه كنم. رفتارشناسی رای 
دهندگان بدون ترديد امری تک علتی نبوده و تابعی از متغيرهايی از قبيل تغييرات 
جمعيتی، تحولات ارزشی، احساس موفقيت يا عدم موفقيت در رای دهی، ميزان نيل 
به هدف رای دهندگان، امكان حضور در پای صندوق رای، يافتن گرايشی نزديک به 
ارزش های خود و نيز تابعی از ساير مسائل اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی است كه لازم 

است بررسی و تحقيق شود. 
وی افزود: من نه به عنوان سخنگوی دولت بلكه به عنوان يک جامعه شناس و كنشگر 
اجتماعی معتقدم بايد آرای باطله بايد مورد بررسی قرار گيرد و نگاه علمی داشته باشيم 

و چاره انديشی كنيم.
نظام سیاسی ما صندوق محور است

 دستيار ارتباطات اجتماعی رييس جمهوری اضافه كرد: جمهوريت عنصر بی بديل 
ثبات كشور است مشاركت مردم عنصر حيات بخش و تداوم دهنده پرنشاط و با ثبات 
ما است. صندوق ما مثل بعضی كشورها كه به صورت نمايشی است نيست. حتی در 
بعضی كشورها صندوق وجود ندارد. البته تاكيد می كنم همين  مشاركت قابل قبول بوده 
و قابل مقايسه با بسياری از كشورها هم نيست. بنابراين هر گونه تحليلی در يک برنامه 

سخنگويی نمی تواند حاوی تبيينی جامعه شناختی عميق و درستی باشد.
ربيعی ادامه داد: حدود ۵۰ درصد عدم مشاركت و رای باطله را نبايد ناديده گرفت قطعا 
نياز به بررسی و مطالعه بيشتر است. همانطور كه آقای رييسی هم گفتند اعتماد عمومی 
بحث مهمی است. كاهش اعتماد عمومی نياز به يک تحليل جامعه شناختی دارد. نظام 
سياسی ما صندوق محور بوده و بنياد آن براساس آرا است. امروز هم خوشحالم همين 
اندازه هم كه حضور پيدا شد جای اميدواری است كه نشان دهنده نوعی چشم داشت 

به صندوق است.
سخنگوی دولت در پاسخ به سوالی درباره اظهارات رييس جمهور اسبق و نتايج 
انتخابات اخير گفت: عدم مشاركت و كاهش مشاركت، علل و دلايل متعددی دارد. 
غيرعلمی ترين و فرصت طلبانه ترين تبيين و تحليل اين است كه همه علل اجتماعی، 

سياسی و اقتصادی را به يک اظهار نظر تقليل بدهيم.
 دستيار ارتباطات اجتماعی رييس جمهوری افزود: بعضی از تحليل های رسانه های 
فارسی زبان  آنقدر ساده انديشانه و تقليل گرايانه بود كه انگار جريان نه به انتخابات شكل 

گرفته است. سامان سياسی انتخابات را تفسير می كردند اينها نگاه علمی نيست. 
آرای باطله ، محصول بی تفاوتی به سبد نامزدها می تواند باشد 

است  مرتبط  متعددی  عوامل  با  اجتماعی  پديده  هر  داد:  ادامه  دولت  سخنگوی 
به همين خاطر، اين ساده انگارانه ترين و دم دستی ترين تحليل است كه يک گروه در 
خارج كشور يا يک فرد در داخل كشور بخواهد نتايج يک پديده اجتماعی را اينگونه با 
انحراف تحليل مواجه كند در حالی كه پاک كردن سوال و نديدن علت اصلی يک پديده 

اجتماعی است. 
 ربيعی گفت: به نظر من، چه آنهايی كه پای صندوق آمدند؛ چه آنها كه رای باطله 
ريختند و چه بخشی از جامعه كه تا پيش از اين در پای صندوق رای حاضر می شدند 
ولی ۲۸ خرداد ۱۴۰۰ نيامدند و رای ندادند، نوعی بيان ديدگاه و در چارچوب نوعی 
مشاركت قابل تبيين است. بايد بدانيم كه بين بی تفاوتی به "نهاد انتخابات" و بی تفاوتی 

به "نامزدها"،  فرق است و اين دو،  با يكديگر متفاوتند.
سخنگوی دولت تاكيد كرد: آرای باطله ، محصول بی تفاوتی به سبد نامزدها می تواند 
باشد و فرق است بين بی تفاوتی به سبد نامزدها و بی تفاوتی به انتخابات. عدم مشاركت 
محصول عدم باور به وقوع تغييرات با جابه جايی دولت ها و يا به عبارت ديگر حاصل 
بی تفاوتی نسبت به نهاد انتخابات است. از اين موضوعات پيچيده نمی توان به سادگی 

عبور كرد و يا با تحليل  های سطحی و بررسی نشده با آن مواجه شد.

سخنگوی دولت :

باید از سنت نهادینه شده انتقال قدرت در منطقه پاسداری کنیم
  انتظار می رود همه در کنار کاندیدای پیروز بایستند
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پیوند خویشاوندی را برقرار کنید 
گرچه با جرعه آبی باشد، و بهترین 

پیوند خویشاوندی، خودداری از آزار 
خویشاوندان است.
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در يكی از واپسين روزهای فصل بهار كه صدای 
به  قم  استان  در  گرمای شديد  با  تابستان  پای 
شدت احساس می شد، جمعی از دانش آموزان 
مدرسه صهبا به همراه اولياء خود و مدير مدرسه 
غالب  در  آموزشی  كادر  و  ناظمی  آقای  جناب 
اردوی تفريحی و آموزشی به منظور آشنايی بيشتر 
گوشت  آن  های  فرآورده  و  شير  توليد  فرآيند  با 
كشاورزی   مجتمع  از  كشاورزی  محصولات  و 
وگاوداری حاج محمد بادی واقع در جاده قديم 
– قم – تهران- جاده حاج خليل بازديد نمودند. 
در اين اردو دانش آموزان از بخش های مختلف 
گاوداری و مجتمع كشاورزی بازديد و حاج محمد 
بادی و سركار خانم غفاری توضيحات لازم را ارائه 
دادند كه مورد استقبال و توجه ويژه دانش آموزان 

قرار گرفت.
حاج محمد بادی: 

صنعت گاوداری در آستانه نابودی است 
مسئولان حمایت کنند

اين  مدير  و  گذار  سرمايه  بادی  محمد  حاج 
اين  حاشيه  در  كشاورزی  و  گاوداری  مجتمع 
ايمان  روزنامه  خبرنگار  با  گو  و  گفت  در  بازديد 
گفت: بنده اين مجتمع را در سال ۷۲ بصورت 
سنتی با ۱۰ راس گاو راه اندازی نموديم و از آن 
زمان طی  چند مرحله اين مجتمع  را توسعه داده 
ام و از حال سنتی به صنعتی تبديل نموده ام و در 
حال حاضر اين مجتمع در مساحت سه هكتار به 

فعاليت توليدی می پردازد. 
وی افزود: در حال حاضر اين مجتمع گاوداری 
بصورت  نفر   ۲۰ برای  ۸۲۰دامی  ظرفيت  با 
غير  بصورت  نفر   ۱۰۰ از  بيش  برای  مستقيم 
مستقيم اشتغالزايی داشته است. حاج محمد 
اين مجتمع گاوداری شامل  اضافه كرد:  بادی 
گاوشيری، تليسه، گوساله نر، گاو حامله، شير 

دوش و غيره می باشد.
بخشی  در  قم  استان  فعال  كننده  توليد  اين 
ديگری از سخنان خود با انتقاد از تاخير پرداخت 
پول شير كه غالباً بين دو تا ۸ ماه طول می كشد 

شير  تن  روزانه ۱۰  مجموعه  اين  اظهارداشت: 
تحويل كارخانه توليد محصولات لبنی می نمايند 
سر  بر  زيادی  مشكلات  ها  پرداخت  در  وتأخير 

ادامه فعاليت اين مجموعه ايجاد كرده است.
 وی تصريح كرد.با توجه به افزايش قيمت نهاده 
ها، عدم افزايش قيمت شير ، عدم خريد گوساله 
صنعت  كارگر  و  دارو  قيمت  افزايش  پرواری، 
دامپروری در آستانه نابودی قرار گرفته است و در 
صورت عدم حمايت مسئولان و اتخاذ تصميمات 
راهبردی تعطيل خواهند شد و خسارات جبران 
خواهد  همراه  به  توليدكنندگان  برای  ناپذيری 

داشت.
حاج محمد بادی با بيان اينكه در حال حاضر 
نهاده  درصد   ۴۰ كشاورزی  جهاد  سازمان 
بصورت  را  گاوداری  مجمع  اين  نياز  مورد  های 
حمايتی تامين می كند گفت: حدود ۱۱۰ تن 
ذرت را حدود ۱۰ ماه قبل خريداری نموده ام 
ولی متاسفانه هنوز تحويل داده نشده است از 
صنعت،  و  كشاورزی  جهاد  سازمان  مسئولان 
انتظار داريم در اين  معدن و تجارت استان قم 
شرايط سخت به كمک توليدكننده آمده و شركت 
های طرف قرارداد گاوداران را مجاب به تحويل به 
موقع نهاده نمايند تا از اين شرايط عبور نمائيم و 

توليد زنده نگه داشته شود.
در  داشت:  بيان  ادامه  در  بادی  محمد  حاج 
كنار اين مجتمع گاوداری چندين هكتار زمين 

كاشت  به  اقدام  آن  در  كه  داريم  نيز  كشاورزی 
يونجه و جو برای مجموعه خود می نمائيم. وی 
در پايان از حمايت های جناب آقای همت معاون 
بهبود توليدات دامی سازمان جهاد كشاورزی قم 
و رئيس و كادر پاسگاه انتظامی شكوهيه به لحاظ 
تامين امنيت برای  توليد كنندگان در اين منطقه 

تقدير و تشكر كرد.
زمينه  كه  نيک  طاهری  محمد  آقای  جناب 
فراهم  را  آموزشی  و  تفريحی  اردوی  اين  برپايی 
نموده بود نيز به خبرنگار ما گفت: هدف از برپايی 
اين اردو افزايش روحيه نشاط و شادابی در بين 
دانش آموزان و آشنايی با فرايندهای توليد شير و 

گوشت بوده است.
وی افزود: برخود لازم می دانم از قبول زحمت 
كه  كنم  تشكر  بادی  محمد  حاج  آقای  جناب 
اجازه داد كه دانش آموزان از اين مجموعه بازديد 

نمايند.
جناب آقای ناظمی مدير مدرسه صهبا نيز گفت 
و گو با خبرنگار ما گفت: برخود لازم می دانم از 
تلاش های جناب آقای طاهری نيک و سركار 
خانم غفاری كه زمينه برپايی اين اردو رو فراهم 

نموده اند تقدير و تشكر نمايم.
وی افزود: جا دارد در اينجا از مهمان نوازی و 
حسن نظر جناب آقای بادی كه اجازه داد دانش 
آموزان ازاين مجتمع كشاورزی و گاو داری بازديد 

نمايند تقدير و تشكر نمايم.

در غالب بازدید از یک مجتمع کشاورزی وگاوداری صورت گرفت؛

برپایی اردوی تفریحی و آموزشی دانش آموزان مدرسه صهبا 

طرح:مهدی عزیزی

مردم لطفا یک هفته میوه نخورند!

ماجرای اهدای هواپیمای تجملاتی امیر قطر به رییسی چه بود؟ 
فارس نوشت: درحالی برخی رسانه ها مدعی اهدای هواپيمای تجملاتی از سوی امير قطر به 
رئيسی شدند كه اين خبر واقعيت ندارد.از صبح ديروز خبری با عنوان »هواپيمای لوكس؛ هديه امير 
قطر به ابراهيم رئيسی« در فضای رسانه ای و شبكه های اجتماعی درحال دست به دست شدن است.

در جزئيات اين خبر آمده است: تميم بن حمد آل ثانی، امير قطر يک ايرباس لوكس مدل A۳۸۰ به 
ابراهيم رئيسی، رئيس جمهور منتخب ايران هديه داد. پيش از اين نيز، او يک فروند هواپيمای لوكس 
۴۰۰ ميليون دلاری را به عنوان هديه ويژه به رجب طيب اردوغان، رئيس جمهور تركيه هديه داده بود.
اما منبع اين خبر كه اكثر رسانه ها به آن استناد كردند سايت مباشر العرب بوده كه خبر را با استناد به 
تصويری منتسب به توييتر فارس بين الملل منتشر كرده. اما نكته قابل تامل آن است كه اين خبر جعلی 

از توييتر فارس بين الملل با تصويری از عين الاسد فوتوشاپ )دستكاری( شده است.
 

توئیت حسن عباسی در حمایت از بزرگان اصلاحات
حسن عباسی در رشته توئيتی نوشت: ۱. يكی از دستاوردهای مهم انتخابات ۱۴۰۰ اين است كه 
سران اصلاحات هوشمندانه در روزهای پايانی رقابت وارد عرصه شدند و اين جناح سياسی ريشه دار را 
در نظام اسلامی نگه داشتند و برخلاف آن گروه مدعی، خروج از حاكميت نكردند. ۲. سهم كروبی، 
خاتمی، نبوی، عارف، پزشكيان و به ويژه همتی، در اين هوشمندی در خلق سرمايه حاكميتی بيش 
از ديگران بود. ۳. اكنون اصلاح طلبان تا انتخابات مجلس در ۱۴۰۲ با چهار مساله مواجه هستند: 
بازسازی سرمايه حاكميتی، تقويت پايگاه اجتماعی، زدودن افسردگی سياسی هواداران خود، و 
آماده سازی نسل جوان و بی حاشيه برای كانديداتوری مجلس آينده. ۴. سرمايه حاكميتی همتی و 
سرمايه اجتماعی دو و نيم ميليون نفری سازمان رأی اصلاح طلبان در انتخابات اخير، نقطه عزيمت 

خوبی برای حل آن چهار مساله است. آيا سران اصلاحات باز هم هوشمندانه عمل می كنند؟

میزان اموال نامشروع مسئولان  چقدراست؟
يک عضو كميسيون امور داخلی كشور و شوراهای مجلس شورای اسلامی، تاكيد كرد: اميداورم در 
فرصت باقی مانده، دولت استارت مبارزه با  رانت را بزند و قانون اعاده اموال نامشروع مسئولان را اجرايی 
كند. ابوالفضل ابوترابی نماينده مردم نجف آباد در مجلس شورای اسلامی در صفحه شخصی خود در 
توئيتر، مدعی شد:قانون  اعاده اموال نامشروع مسئولان كه دويست هزار ميليارد تومان برآورد می شود، 
تصويب شده ولی دولت هيچ اقدامی عملی تا بحال انجام نداده است.اميدوارم در فرصت باقی مانده، 
دولت استارت مبارزه با  رانت را بزند و اين مبلغ كه معادل بودجه عمرانی يک سال كشور است را در 

اختيار  دولت بعد قرار دهد.

پرچمدار ایران در المپیک مشخص شد 
كاپيتان تيم ملی بسكتبال به عنوان هفدهمين پرچمدار ايران در بازی های المپيک انتخاب شد. 
به گزارش ايسنا، جلسه ستاد عالی بازی های المپيک برای انتخاب پرچمدار كاروان ايران برگزار شد 
و در نهايت اعضا  صمد نيكخواه بهرامی را به عنوان  پرچمدار انتخاب كردند.او پيش از اين يک بار در 
بازی های آسيايی ۲۰۱۰گوانگژو پرچمدار كاروان ايران شده بود.نيكخواه بهرامی هفدهمين پرچمدار 

كاروان ايران در ادوار مختلف بازی های المپيک است.

کی روش پیشنهاد عراق را رد کرد 
سرمربی سابق تيم ملی ايران پيشنهاد مربيگری در تيم ملی عراق را رد كرد.به گزارش  خبرآنلاين، نام 
كارلوس كی روش سرمربی سابق تيم ملی فوتبال كشورمان از هفته گذشته برای مربيگری در تيم ملی 
عراق و كشورمان مطرح می شود.در جديدترين خبر در اين زمينه، عمار علی خبرنگار عراقی مدعی 
شد: كارلوس كی روش پيشنهاد مربيگری در تيم ملی عراق را نپذيرفت و دست رد به سينه فدراسيون 
زد.با رد پيشنهاد فدراسيون عراق، بايد ديد كی روش چه تيمی را در آينده برای مربيگری انتخاب می 

كند.

قم در مسیر تحول ؛

 ۴ پروژه زیست محیطی شهرداری قم 
افتتاح می شود

در ادامه طرح هفتگی افتتاح، بهره برداری و آغاز عمليات اجرايی پروژه های 
شهری با عنوان "قم در مسير تحول" چهارشنبه اين هفته سه پروژه زيست محيطی 
شهرداری قم به بهره برداری رسيده و عمليات اجرايی يک پروژه بزرگ نيز آغاز 

خواهد شد.
به گزارش شهرنيوز، مراسم افتتاحيه اين طرح ها فردا چهارشنبه دوم تيرماه 
۱۴۰۰ با حضور مديران و مسئولان استانی، شهردار، اعضای شورای اسلامی شهر 

و ساير مديران شهری برگزار می شود.
مرکز امحای پسماندهای پزشکی

اولين پروژه زيست محيطی كه اين هفته و در قالب طرح “قم در مسير تحول” 
افتتاح می شود، مركز امحای پسماندهای پزشكی با ظرفيت امحای ۱۰ تن پسماند 

در روز است.
برای اجرای اين طرح كه نخستين دستگاه با كاربری بی خطر سازی پسماند 

پزشكی در كشور به شمار می رود ۱۸۰ ميليارد ريال هزينه شده است.
– پسماندهای عفونی  بی خطرسازی  به  پروژه می توان  اين  اهداف كلان  از 
بيمارستانی، حفظ محيط زيست و جلوگيری از آلودگی زمين با كاربری دفن، 

كم حجم سازی پسماندهای دفن شده و استفاده بهينه از زمين اشاره كرد.
آغاز عمليات اجرايی احداث خط دوم پردازش پسماندهای شهری

اين طرح بزرگ شهری بااعتبار ۱۵۰ ميليارد ريال، باهدف حفاظت بيشتر از 
محيط زيست، مديريت بهينه پسماندهای شهری، جداسازی پسماند ارزشمند، 
فرآوری پسماند آلی و جلوگيری از دفن بی رويه زباله و توليد كود كمپوست مرغوب 
آغاز خواهد شد. از ويژگی های بارز اين پروژه همچنين می توان به ايجاد درآمد 

پايدار برای شهر اشاره كرد.
پردازش  تن  ظرفيت ۳۰۰  روزانه  قم  شهری  پسماندهای  پردازش  دوم  خط 
پسماند شهری و حذف دفن مستقيم پسماند را خواهد داشت و با عملياتی شدن 
اين خط دفن مستقيم پسماند شهری قم به روزانه كمتر از ۱۰۰ تن خواهد رسيد و 

به صورت مستقيم برای ۴۰ نفر اشتغال ايجاد می شود.
سامانه نرم افزاری همیاران بازیافت

سومين پروژه، رونمايی از سامانه نرم افزار همياران بازيافت “زيپاک” بااعتبار ۴۲۰ 
ميليون ريال به منظور يكپارچه سازی و تمركز تحويل پسماند به غرفه های بازيافت 
و خودروهای جمع آوری پسماند، برنامه ريزی و ساماندهی هزينه كرد اعتبار ريالی 
همياران، جمع آوری بانک اطلاعات همياران پسماند و بهبود چرخه مديريت 
پسماند طراحی و اجراشده است. از ويژگی های بارز اين پروژه، می توان راه اندازی 
داشبورد مديريتی، راه اندازی سيستم رتبه بندی عوامل اجرايی، راه اندازی سيستم 
و  همياران  عملكرد  از  پويا  گزارش گيری  بگير،جايزه بگير(،  امتياز  انگيزشی) 

متصديان و پيمانكاران اشاره كرد.
سایت تخمیر کود کمپوست

چهارمين پروژه، سايت تخمير كود كمپوست است كه بااعتبار ۳۵ ميليارد ريال 
كه در مدت هشت ماه توسط سازمان پسماند شهرداری قم اجراشده است.

مساحت اجرای اين طرح ۲۰ هزار مترمربع و از اهداف كلان پروژه می توان 
به ارتقاء شاخص های حفظ محيط زيست و مديريت شيرابه زباله ها، ايجاد بستر 
مناسب به منظور اجرای فرآوری كود كمپوست به صورت استاندارد و كاهش دفن 

پسماندهای شهری اشاره كرد.
از ويژگی های بارز اين طرح نيز می توان به اجراشده با بتن مسلح به الياف 

پليمری، كاهش هزينه و سرعت بالای اجرا اشاره كرد.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد:

افزایش دوربین های نظارتی تا پایان سال 
معاون حمل ونقل و ترافيک شهرداری قم با اشاره به سياست شهرداری قم در 
سال ۱۴۰۰ و حركت به سمت هوشمندسازی شهر گفت: يكی از برنامه های مهم 
شهرداری در سال ۱۴۰۰توسعه سامانه های ثبت تخلف رانندگی در سطح شهر 

است.
تأكيد بر اجرای سياست های هوشمند سازی بخش های  با  عباس ذاكريان 
مختلف در شهرداری قم در سال ۱۴۰۰ اظهار داشت: مهم ترين دستاورد هوشمند 

سازی در حوزه ترافيک علاوه بر ساماندهی ترافيک، كاهش تصادفات است.
معاون حمل ونقل و ترافيک شهرداری قم نصب دوربين ها را در كاهش تصادفات 
قابل توجه دانست و تصريح كرد: برای نمونه با نصب دوربين های كنترلی در بلوار 
آيت الله بروجردی شاهد كاهش ۹۹ درصدی تصادفات و كاهش ۱۰۰درصدی 

فوت به علت تصادف در اين مسير هستيم.
ذاكريان از توسعه سامانه های تخلف مكانيزه در سال ۱۴۰۰ خبر داد و ابراز كرد: 
متأسفانه به علت افزايش قيمت ارز و عدم اختصاص سهم ۴۲ درصدی شهرداری 

از جرائم راهنمايی و رانندگی اين طرح متوقف شده بود.
وی ادامه داد: با توجه به رايزنی ها و پيگيری های انجام شده با معاونت علمی 
فناوری رياست جمهوری در سال گذشته، استفاده از صندوق نوآوری در خريد 

تجهيزات سامانه در رديف بودجه امسال در نظر گرفته شده است.
ذاكريان عملكرد دوربين های ثبت تخلف را تشريح كرد و يادآور شد: تخلف هايی 
در  گردش به راست  غيرمجاز،  عبور  چراغ قرمز،  از  عبور  غيرمجاز،  سرعت  مثل 
چهارراه ها، عدم داشتن معاينه فنی خودروها و عبور از خطوط ويژه اتوبوس توسط 
اين دوربين ها ثبت می شود. وی در حال حاضر تعداد دوربين های نظارتی سطح 
شهر را ۱۱۰ دوربين دانست و تصريح كرد: تا پايان سال تعداد دوربين های نظارتی 
نيز به عدد ۲۰۰ رسيده و با ورود تمام دوربين ها به مدار پوشش تصويری خوبی از 
شهر خواهيم داشت. معاون حمل ونقل و ترافيک شهرداری قم تعداد دوربين های 
تردد شمار را نيز ۳۳ دوربين اعلام و خاطرنشان كرد: با نصب دوربين های تردد 
مديريت  و  كنترل  تخلف  ثبت  و  نظارتی  دوربين های  كامل  راه اندازی  و  شمار 

هوشمند ترافيک در شهر به سطح مطلوبی می رسد.
 

مدیر منطقه چهار شهرداری قم خبرداد:

آغاز احداث فاز ۲ بوستان سعدی
مدير منطقه چهار شهرداری قم از شروع احداث فاز ۲ بوستان سعدی  با اعتباری 

بالغ بر ۷ ميليارد ريال خبر داد.
مهدی اصفهانيان مقدم با اشاره به آغاز احداث فاز ۲ بوستان سعدی اظهار 
داشت: احداث فاز ۲ بوستان سعدی با مساحتی بالغ بر ۴۵۰۰ مترمربع در دستور 
كار قرار گرفت. مدير منطقه چهار شهرداری قم با بيان اينكه در فاز ۲ بوستان 
سعدی عمليات هايی نظير جدول گذاری، موزاييک فرش، توسعه و كاشت فضای 
سبز، نصب مبلمان شهری و … برنامه ريزی شده است، افزود: برای احداث اين 

بوستان اعتباری بالغ بر ۷ ميليارد ريال در نظر گرفته شده است.
اصفهانيان مقدم تصريح كرد: در احداث فاز ۲ بوستان سعدی سعی بر آن است تا 
نحوه كاشت در اين بوستان متناسب با اقليم آب و هوايی قم و درختان مثمر اقدام 
گردد. وی يادآور شد: در سال جاری احداث بيش از ۵ بوستان شهری در منطقه 
چهار برنامه ريزی شده كه با بهره برداری از بوستان های جديد، به سرانه مطلوبی در 
حوزه فضای سبز شهری رسيده و ارتقاء كيفيت محيط زيست را شاهد خواهيم بود.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم :

ویژه برنامه “شهروند و شهردار” ادامه می باید
مديركل ارتباطات و امور بين الملل شهرداری قم از برگزاری جشن مجازی عيدانه 

شهروند و شهردار به مناسبت ميلاد با سعادت امام رضا)ع( خبرداد.
مهدی كلانترزاده اظهار داشت: اين مراسم در قالب جشن ميلاد امام رضا)ع( در 
راستای اجرای ويژه برنامه ” شهروند و شهردار” ساعت ۱۹:۳۰ دقيقه روز چهارشنبه 
دوم تيرماه ۱۴۰۰ برگزار و از طريق حساب های كاربری شهرداری قم در اينستاگرام 
به نشانی Shahrdari_qom پخش می شود. وی بيان كرد: در اين مراسم كه با 
اجرای برنامه های متنوع و شاد همراه است به قيد قرعه به همراهان فضای مجازی 
و همچنين شهروندانی كه به ارائه پيشنهاد و يا انتقاد سازنده پرداختند، هدايای 

نفيس و ارزشمند از جمله دوچرخه، لباس ورزشی و … اهداء می شود.

استاندار قم ضرورت توجه به امر توليد را ضروری دانست و گفت: تمام مديران 
و دستگاه های اجرايی استان مكلف هستند كه كارآفرينی و توليد را پشتيبانی و 

حمايت كنند.
بهرام سرمست روز سه شنبه در حاشيه آيين آغاز عمليات اجرايی يک واحد 
توليد فرش ماشينی در منطقه صنعتی نيزار قم در گفت و گو با خبرنگاران اظهار 
داشت: اين واحد توليدی با سرمايه گذاری بالغ بر ۱۰ هزار ميليارد ريال احداث 

خواهد شد.
وی با تاكيد بر اينكه تمام مديران و دستگاه های اجرايی و همچنين خدمات 
رسان استان مكلف به پشتيانی از كارآفرينی و توليد می باشند، خاطرنشان كرد: 
اين موضوع جزو سياست های جا افتاده، معمول و رايجی است كه از چند سال 

پيش دنبال می كنيم.
مانع  و  پشتيبانی ها  توليد،  سال  كه  نيز  امسال  كرد:  اضافه  سرمست 
زدايی هاست، وظيفه و مسئوليت ما ۲ چندان شده، از اين رو در سطح استان نه 
تنها واحدی تعطيل نشده بلكه هر هفته يک واحد تعطيل و راكد را به مدار توليد 
بر می گردانيم و يک واحد را كه از واحدهای موفق است و طرح توسعه انجام داده 

را هم به افتتاح می رسانيم.
وی گفت: طبق شناختی كه از سرمايه گذاران واحد توليدی فوق داريم، و 
برنامه ای كه ارائه دادند و حمايت هايی كه از سوی ستاد تسهيل و رفع موانع 

توليد استان از آن خواهد شد، طی ۱۸ ماه شاهد بهره برداری آن خواهيم بود.
تاکید بر ارائه خدمات به واحدهای تولیدی و کارآفرینان

 استاندار قم با اشاره به اينكه تمام ارگان های اجرايی و خدماتی در قالب 
كارگروه ستاد تسهيل و رفع موانع توليد، مكلف به ارائه خدمات به واحدهای 
توليدی و كارآفرينان هستند، افزود: شكر خدا روحيه كارآفرينی و توليد در استان 
قم رونق گرفته است و بر همين اساس امسال با برنامه ريزی انجام گرفته ۳۸ واحد 

راكد صنعتی به مدار توليد باز خواهند گشت.
كار  نيروی  نفر   ۱۰۰ بالای  واحدهای  گذشته  سال  در  اينكه  بيان  با  وی 
می توانستند بدون طی تشريفات و با كارت مخصوص استانداری با استاندار 
ملاقات داشته باشند و مسائل خود را پيگيری كنند، ادامه داد: در سال جاری 
كه توسط رهبر معظم انقلاب به شعار توليد، پشتيبانی و مانع زدايی ها مزين 
شده، كارت مخصوص ملاقات به واحدهای بالای ۵۰ نفر نيرو نيز اختصاص 
می يابد تا واحدهای توليدی و كارآفرينان بتوانند بدون دغدغه به امر مهم توليد 
بپردازند.  استاندار قم به همراه دبير و اعضای كارگروه تسهيل و رفع موانع توليد 
استان در يازدهمين برنامه  سه شنبه های اقتصادی، علاوه بر كلنگ زنی واحد 
توليدكننده فرش ماشينی و افتتاح واحد توليدكننده كيس های رايانه، از برخی 
واحدها و طرح های توليدی از جمله واحد توليد سنگ های ساختمانی منطقه 

نيزار بازديد كرد.

استاندار قم :

همه مدیران موکلف به حمایت از تولید هستند

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

دستگیری سارقان مأمورنما با ۲8 فقره سرقت
جانشين فرمانده انتظامی استان از دستگيری ۲ سارق مأمورنما با ۲۸ فقره سرقت توسط كارآگاهان 
پليس آگاهی استان خبر داد. سرهنگ بهادر اسماعيلی اظهارداشت: در پی وقوع چندين فقره سرقت 
به عنف از عابران پياده در ساعات پايانی شب و در سطح معابر خلوت، موضوع به صورت ويژه در دستور 
كار كارآگاهان پليس آگاهی استان قرار گرفت. وی افزود: در بررسی های انجام شده مشخص شد 
متهمان تحت عنوان مأمور پليس با زورگيری، كارت بانكی افراد را سرقت و بلافاصله از طريق همدستان 
خود نسبت به برداشت موجودی كارت از طريق خريد اقدام می كردند. جانشين فرمانده انتظامی 
استان قم گفت: سپس با انجام اقدامات پليسی و طبق بررسی های صورت گرفته توسط كارآگاهان، ۲ 
نفر در اين رابطه شناسايی و مشخص شد افراد مذكور هم اكنون در استان تهران حضور دارند. سرهنگ 
اسماعيلی اضافه كرد: در ادامه كارآگاهان با اخذ نيابت قضائی به استان همجوار اعزام و طی عملياتی 
هر ۲ نفر كه پدر و پسر بودند به همراه ۳ تن از همدستان شان را دستگير كردند. جانشين فرمانده 
انتظامی استان گفت: متهمان در مواجهه با مستندات موجود به ۲۸ فقره سرقت اعتراف و در نهايت به 

همراه پرونده تشكيل شده برای انجام مراحل قانونی تحويل مرجع قضائی استان شدند.
  

فرمانده انتظامي استان قم خبرداد:

کشف 31 هزار لیتر گازوئیل قاچاق  
فرمانده انتظامي استان از كشف ۳۱ هزار ليتر گازوئيل قاچاق از يک دستگاه كاميون كشنده در اين 
اين  اقتصادي  امنيت  پليس  ماموران  اظهار داشت:  ميرفيضی  داد.  سردار سيد محمود  استان خبر 
فرماندهي در اجراي طرح كنترل تانكر هاي سوخت رسان در محور مواصلاتی "قم-سلفچگان" به يک 
دستگاه كاميون كشنده تانكردار مشكوک و آن را متوقف كردند. وی افزود: راننده بيان داشت كه فاقد بار 
بوده اما در بررسي انجام گرفته مشخص شد، اظهارات وی خلاف واقع بوده بنابراين با هماهنگی قضائی 
خودرو به پليس امنيت اقتصادي استان منتقل و با دعوت از نمايندگان شركت ملي  پخش فرآورده هاي نفتي 
و اداره استاندارد از محموله نمونه برداري و پس از آزمايشات، قاچاق سوخت محرز و نوع آن گازوئيل اعلام 
شد. سردار ميرفيضی با بيان اينكه خودرو حامل سوخت با دستور قضائی به انبار شركت نفت استان قم 
منتقل و پس از تخليه مقدار آن ۳۱ هزار ليتر اعلام شده است، خاطر نشان كرد: در نهايت پرونده به  همراه 

راننده كاميون به اداره كل تعزيرات حكومتی استان ارسال و براي متهم قرار قانوني مناسب صادر شد.

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:

کشف 15 دستگاه ماینر قاچاق   
فرمانده انتظامی شهرستان از كشف ۱۵ دستگاه استخراج ارز ديجيتال به ارزش بيش از ۳ ميليارد 
ريال در قم خبر داد.  سرهنگ مراد حسين جعفريان اظهارداشت: مأموران كلانتری ۲۵ بلوار ۱۵ خرداد 
در اجرای طرح برخورد با مكان هايی كه مبادرت به استفاده از دستگاه های بيت كوين می كنند، يک 
منزل را در اين رابطه شناسايی و موضوع در دستور كار آن ها قرار گرفت. وی خاطرنشان كرد: در ادامه 
مأموران با هماهنگی مقام قضائی استان به محل مورد نظر اعزام و در بازرسی صورت گرفته ۱۵ دستگاه 
ماينر غيرمجاز كشف كردند. فرمانده انتظامی شهرستان قم با بيان اينكه كارشناسان ارزش تقريبی اين 
دستگاه ها را بيش از ۳ ميليارد ريال اعلام كردند، گفت: در نهايت يک نفر در اين رابطه دستگير و به 

همراه پرونده تشكيل شده برای انجام مراحل قانونی تحويل مرجع قضائی استان شد.

 رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم تشریح کرد:

آخرین وضعیت کرونا دراستان قم 
رئيس دانشگاه علوم پزشكی قم با اشاره به آخرين وضعيت كرونا در اين استان گفت: در حال حاضر 
۲۰۳ بيمار مبتلا به كرونا در مراكز درمانی قم بستری هستند كه ۲۸ تَن از آنها به دليل وخامت اوضاع 
جسمانی در بخش مراقبت های ويژه نگهداری می شوند.  به گزارش عصر سه شنبه روابط عمومی 
علوم پزشكی قم محمد رضا قدير در گفت و گويی اظهار داشت: در ۲۴ ساعت منتهی به نخستين روز 
از تيرماه ۶۰ بيمار با علائم مشكوک و يا قطعی ابتلا به كرونا توسط اورژانس بيمارستان های قم مورد 
پذيرش قرار گرفتند. وی با اشاره به بستری شدن ۵۳ تَن از اين بيماران افزود: ۳۴ بيمار كه طی روزهای 
گذشته بستری شده بودند نيز به تشخيص پزشكان معالج ترخيص شدند. قدير فوت ۲ بيمار كه نتيجه 
آزمايش كرونای آنها مثبت شده بود را مورد توجه قرار داد و گفت: از مجموع ۵۲۲ آزمايش كرونای 
صورت گرفته نتيجه ۱۰۰ مورد مثبت شد. وی بيان كرد: از ابتدای اجرای طرح واكسيناسيون كرونا در 

قم ۵۴ هزار و ۸۲۹ دُز واكسن تزريق شده است.

رئیس اتحادیه 
بارفروشان گفته که 

میوه کمتر بخرید چراکه 
هفته آینده 2۰ درصد 

ارزان می شود.


